
صفحه2

روزنامه صبح ايران

w w w . a s r e - i r a n i a n . i r

صفحه2

 قدرت بازدارندگی
  آمریکا در برابر ایران 

از بین رفته است
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وزارت صمت به دنبال شفاف سازی و کاهش قیمتها از 
طریق درج قیمت تولیدکننده روی کالاست با این حال 
اغلب اصناف و کارشناسان نسبت به اجرای عجله ای 
طرح آن هم بدون تعبیه زیرس��اخت های لازم، انتقاد 

دارند.عدم درج قیمت واقعی روی...

 معایب طرح درج قیمت
 تولیدکننده بر روی کالا

طرحی که با عجله اجرا شد؛

ایران و ۱+۴ درحالی در آس��تانه توافق با یکدیگر قرار 
دارند که جمهوری اس��لامی ایران برخلاف گذشته با 
تکیه بر اعتماد نکردن به غرب، راه گرفتن تضمین های 

اعتمادساز را دنبال کرده است. روند گفت وگو با...

تداوم مذاکرات با تأکید بر 
گرفتن تضمین از آمریکا

ورود قوه قضاییه به گرانی بی ضابطه 
کالاهای خانگی ایرانی

 وقتی ايران بر اساس تجربه های قبلی
 به غربی ها اعتماد نمی کند؛

رئیسجمهور:
باید عقب ماندگی ها در 
زمینه دولت الکترونیک 

برطرف شود

سرمقاله

یادداشت

آسیب های غفلت از تحصیل 
کودکان فاقد شناسنامه

محمدوحیدی ���
عض�وکمیس�یونآم�وزش،تحقیق�اتو

فناوریمجلس
خبری از س��وی مشاور 
امور زنان وزارت آموزش 
و پرورش منتش��ر ش��د 
مبن��ی ب��ر اینک��ه این 
وزارتخان��ه در تلاش اس��ت ت��ا دانش 
آموزان فاقد شناس��نامه که تعداد زیادی 
از آنه��ا از جمل��ه اتباع خارجی هس��تند 
در م��دارس ثبت نام کنن��د، این موضوع 
از اهمیت بس��زایی برخوردار اس��ت که 
جمعی از کودکان فاقد شناس��نامه که در 
ایران زندگی می کنند ک��ه اکثر آنها نیز 
یا از اتباع خارج��ی بوده یا به دلایلی در 
سال های گذشته تعیین تکلیف نشده اند 
چرا که والدین آنها مشخص نبوده است 
بتوانن��د در مدارس تحصیل کنند و نباید 
این کودکان را در س��طح جامعه به حال 

خود رها کرد...
ادامهدرهمینصفحه ���

انسداد شریان های حیاتی استکبار 
با حل اختلافات مسلمانان

قدرتاللهحمزهشلمزاری ���
عضوگروهدوستیپارلمانیایرانوعراق

الوقوع دور  آغاز قری��ب 
جدی��د مذاک��رات ایران 
و عربس��تان را بای��د به 
ص��ورت جدی بررس��ی 
کنی��م، حل اختلافات میان کش��ورهای 
اس��لامی و ق��درت گرفت��ن آنه��ا رژیم 
صهیونیس��تی را تضعیف می کند و شاید 
اس��لامی وهمسایگان خطر  کشورهای 
رژیم صهیونیستی و آمریکا را برای امت 
مس��لمان آنگونه که باید درک نکرده اند. 
ایران هراسی یکی از روش های استکبار 
برای اختلاف افکنی در منطقه اس��ت و 
باید کشورهای منطقه بدانند امنیت دائمی 
در خاورمیانه بدون نقش آفرینی ایران و 
با حضور بیگانگان امکان پذیر نیست و لذا 

اینگونه جلسات صرف نظر از...
ادامهدرهمینصفحه ���

هیچ ثروتی نیرومند تر از عقل نیست.پیامبر اکرم )ص(

wwwsetadiran ir

فراخوان مزایده  عمومی 

رواب عموم  و امور بین الملل شهردار

wwwBushehr ir

آگهی 

رئیس مجلس ش��ورای اسلامی گفت: صنایع فرهنگی به 
لحاظ اقتصادی فرصت های کم نظیری است که این صنایع 
می توانند ثروت و اش��تغال آفرینی بیشتری در کشور فراهم 
کنند. به گزارش »عصر ایرانی��ان»، محمدباقر قالیباف در 
بازدید از نمایشگاه الگونما که ضمن تأکید بر اهمیت صنایع 
فرهنگی گف��ت: خلاقیت در صنایع فرهنگ��ی از اهمیت 
بالایی برخوردار است و جوانان و نخبگان دغدغه مند حوزه 
فرهنگ باید با استفاده از ظرفیت های بومی، شخصیت های 
محبوب را برای کودکان خلق کنند. وی با بیان اینکه بخش 
خصوصی و مردم باید متولی اصلی صنایع فرهنگی باشند، 
اظهار کرد: مجلس و دولت با تمام توان شرایط فعالیت بخش 

خصوصی و تولیدکنندگان را فراهم  کنند تا زیست بوم صنایع 
فرهنگی کشور در حوزه محصولات شخصیت محور کودک 
و نوجوان شکل گیرد. رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: 
به دلیل ضعف در تولید محتوا، استفاده از شخصیت های ملی 
به صورت اندک اتفاق می افتد و متأس��فانه شخصیت های 
خارجی و غیربومی هم اث��رات مخرب فرهنگی و تربیتی 
بالایی در نس��ل ما دارند. قالیب��اف افزود: صنایع فرهنگی 
به لحاظ اقتص��ادی فرصت های کم نظی��ری در اختیار ما 
قرار می دهد که حتی از صنایعی مانند نفت و پتروش��یمی 
نیز می تواند برای ما از اهمیت بالاتری برخودار باش��د. این 
صنایع می توانند ثروت و اشتغال آفرینی بیشتری در کشور 

فراهم کنند. وی با اشاره به نقش مهم مجلس اظهار کرد: 
با توجه به اهمیت موضوع صنایع فرهنگی، مجلس شورای 
اسلامی از نظر اقتصادی و فرهنگی ورود حداکثری خواهد 
داش��ت تا بتواند بسترهای قانونی را برای ایفای نقش بهتر 
نهادهای مسئول در حوزه صنایع فرهنگی ایجاد کند. این 
عضو شورای انقلاب فرهنگی در پایان گفت: شورای انقلاب 
فرهنگی بر روی تدوین اس��ناد بالادس��تی حوزه فرهنگ 
متمرکز شده است. مجموعه های خصوصی باید به صورت 
عملیاتی وارد میدان شوند. باید مجموعه دغدغه مندان حوزه 
فرهنگ دست به دست هم بدهند و کاری کنند تا فاصله بین 

عمل تا اسناد فرهنگی را کاهش دهند.

وزیر ارتباط��ات و فناوری اطلاعات برنامه ه��ا و اقدامات 
انجام ش��ده در ح��وزه فضایی، دولت الکترونیک، ش��بکه 
مل��ی اطلاعات و کودکان و نوجوانان در فضای مجازی را 
تش��ریح کرد. به گزارش »عصر ایرانیان« به نقل ازوزارت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، عیس��ی زارع پور گفت: سال 
آینده س��ال تثبیت فناوری ارس��ال ماه��واره به لایه لئو و 
ق��راردادن ماهواره های بومی در مدارات تا ۵۰۰ کیلومتری 
زمین است. وی توسعه کاربردهای فناوری فضایی را یکی 
دیگر از برنامه های این حوزه عنوان کرد و افزود: در تعامل 
با دیگر بخش ها از فناوری های فضایی می توانیم استفاده 
کنیم؛ همین طور که در روز گذشته به مناسبت روز فناوری 
فضایی از ۴ سامانه جدید برای ارتقای کارآمدی بخش های 

مختلف رونمایی شد. زارع پور با اشاره به اهمیت دستیابی 
به مدارات زمین آهنگ یا همان لایه ژئو و دس��تور رئیس 
جمهور برای ش��تاب بخشی به برنامه دستیابی به فناوری 
پرتاب ماهواره به این لایه، گفت: برنامه دس��تیابی به لایه 
ژئو در دس��ت بازنگری است و در جلسه آتی شورای عالی 
فضایی ارائه خواهد شد. وی به برنامه های دولت سیزدهم 
برای توس��عه بخش فضایی اش��اره کرد و به فعالان این 
ح��وزه نوید داد: با پروژه هایی ک��ه در این حوزه طراحی و 
اجرا می شود متخصصان و علاقمندان این حوزه می توانند 
به این چرخه برگردند و نقش آفرینی کنند. وزیر ارتباطات 
درباره مصوبات شورای اجرایی فناوری اطلاعات نیز گفت: 
در جلسه روز گذشته این شورا مقرر شد مصوبه اجرا نشده 

دولت الکترونیک به سرعت در یک بازه زمانی کوتاه اجرا 
ش��ود و ما از دولت الکترونیکی به س��مت دولت هوشمند 
حرکت کنیم. وی افزود: در دولت هوشمند مبتنی بر داده ها 
تصمیم گیری هوش��مند انجام خواهد شد و حکمرانی در 
بسیاری از حوزه ها مبتنی بر داده خواهد بود. زارع پور یکی 
دیگر از مصوبات جلسه شورای اجرایی فناوری اطلاعات را 
راه اندازی پنجره خدمات الکترونیکی دستگاه ها عنوان کرد 
و گف��ت: ما هم در وزارت ارتباط��ات موظف به راه اندازی 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند شدیم و مزیت آن این 
اس��ت که با یک بار احراز هویت امکان دسترسی به تمام 
خدمات دولتی ایجاد می شود و در اردیبهشت ماه سال آینده 

فاز نخست این پروژه را راه اندازی می کنیم. 

ثروت آفرینی »صنایع فرهنگی« می تواند از نفت و پتروشیمی بیشتر باشد

سال آینده سال تثبیت فناوری ارسال ماهواره به لایه لئو است

رئیس مجلس:

وزیر ارتباطات:

ادامهازهمینصفحه ���
...ما از تعدادی از مدارس��ی که در تهران توسط خیرین اداره 
می شوند، بازدید کردیم و در اینجا نکته قابل تامل این بود 
که آنها به کودکان فاقد شناسنامه نیز خدمات آموزشی ارائه 
می دادند، بنابراین ما هم در پی این بازدید از وزارت آموزش 
و پرورش خواستیم تا برای تعیین  تکلیف این دانش آموزان 
تدبیری بیندیشد. آنچه مسلم است بخشی از این کار باید 
توس��ط اداره کل اتباع وزارت کش��ور با توجه به فرآیندی 

که در س��ازمان ثبت احوال کش��ور وجود دارد، دنبال شود 
و اقدام به شناس��ایی این ک��ودکان کرده و چنانچه یکی از 
والدین آنها ایرانی باشند تعیین تکلیف شوند و سایر کودکان 
فاقد شناس��نامه نیز به عنوان افرادی که سرپرست واقعی 
ندارند، تحت پوش��ش مجموعه های نگهداری از کودکان 
بی سرپرس��ت قرار گیرند. ضمن اینک��ه بنابر بر قانون باید 
دس��تگاه قضایی به نحوه تعیین تکلیف این کودکان ورود 
پیدا کند. هم اکنون وزارت آموزش و پرورش و کمیس��یون 

آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس به دنبال این هستند که 
در هر شرایطی این کودکان بتوانند در مدارس تحصیل کنند، 
چرا که بی توجهی به این مهم به ایجاد آسیب های اجتماعی 
در سطح جامعه منتهی شده و تمام کشور را با این مشکل 
درگیر می  کند. موضوع تعیین تکلیف نحوه تحصیل کودکان 
فاقد شناسنامه سال گذشته در این کمیسیون مورد بررسی 
قرار گرفت کما اینکه در این راستا بازدیدی هم از تعدادی از 

مدارسی که به آنها خدمات آموزشی ارائه می دادند، داشتیم.

ادامهازهمینصفحه ���
... نتیج��ه آن به نفع منطقه خواهد بود. نتیجه مذاکرات 
آت��ی بغداد قابل پی��ش بینی نیس��ت و آن هم به دلیل 
وابس��تگی سران کش��ورها به غرب است اما در مجموع 
این دست مذاکرات به افکار عمومی و کشورهای منطقه 

و مسلمان نش��ان می دهد ما دس��ت دوستی، محبت و 
برادری به سمت همه دراز کرده ایم و آماده تفاهم با همه 
هس��تیم براین اساس معتقدیم این نشست ها باید انجام 
شود. آشفتگی و مشکلات امروز در جهان اسلام نتیجه 
همراهی برخی کش��ورها با استکبار و آمریکا است و اگر 

این موضوع قطع ش��ود و برخ��ی اختلافات از بین برود 
ش��ریان های حیاتی آنها مسدود می شود و اگر ما بتوانیم 
اختلافات جهان اسلام را حل کنیم بی شک به نفع امت 
اس��لام خواهد بود و منافع آمریکا و صهیونیست ها را به 

خطر خواهد انداخت.

آسیب های غفلت از تحصیل کودکان فاقد شناسنامه

انسداد شریان های حیاتی با حل اختلافات در جهان اسلام

رئیس جمهور گف��ت: باید تلاش کنیم عقب ماندگی ها 
در زمین��ه دولت الکترونیک هر چه س��ریع تر برطرف 
ش��وند. به گزارش »عصر ایرانیان« ب��ه نقل از پایگاه 
اطلاع رس��انی ریاس��ت جمهوری، حجت الاسلام سید 
ابراهیم رئیسی عصر پنجشنبه در بیست و سومین جلسه 
شورای اجرایی فناوری اطلاعات با تبریک ولادت امام 
محمد باقر )ع( و حلول ماه رجب گفت: یکی از اقدامات 
لازم در ارتباط با این شورا آن است که آیین نامه اجرایی 
آن هر چه س��ریع تر در شورای عالی فضای مجازی به 
تصویب برسد. وی افزود: اقدام مهم دیگر آن است که 
باید یک ارزیابی و آسیب شناسی از آن بخش از اقداماتی 
که تاکنون در راستای اجرای مصوبات این شورا انجام 

ش��ده، صورت گیرد تا ببینیم که چه مق��دار از اهداف 
محقق ش��ده و دلیل عدم اج��رای کامل بخش دیگر 
مصوبات چه بوده است؟ رئیس جمهور اظهار کرد: اینکه 
دس��تگاه های اداری در جایگاه تنظیم گری قرار گیرند 
و اج��رای مصوبات و ارائه خدمات به بخش خصوصی 
واگذار شود کار درستی است که هر جا انجام شده بسیار 
مفید و مؤثر بوده اس��ت. رئیسی در ادامه، اولویت بندی 
کارها و خدمات را بسیار ضروری توصیف و تصریح کرد: 
طبیعتاً همه خدمات در یک سطح از اهمیت قرار ندارند 
و لازم اس��ت با تقسیم بندی خدمات براساس اهمیت، 
الکترونیکی شدن خدمات کلیدی در اولویت قرار گیرد. 
وی، اجرای سریع و دقیق مصوبات و برنامه های شورای 

اجرایی فن��اوری اطلاع��ات را در گرو تخصیص یک 
جایگاه شایس��ته و ممتاز در نهادها و سازمان های ملی 
به این موضوع دانس��ت و خاطرنشان کرد: افرادی که 
در این جایگاه به کار گرفته می شوند باید آشنای به کار 
بوده، از انگیزه لازم و کافی برای س��امان دادن سریع و 
دقیق به کارها برخوردار باشند و از میان بهترین نیروها 
انتخاب شوند. رئیس جمهور در ادامه بر ضرورت اتصال 
دستگاه های اجرایی به مرکز تبادل اطلاعات تأکید کرد 
و گفت: داده ها در س��ازمان ها و نهادها بخشی از اموال 
متعلق به آن نهاد نیس��تند، بلکه ای��ن داده ها باید جزو 
سرمایه های ملی محسوب شوند که دستگاه های دیگر 

نیز بتوانند حسب نیاز از آن ها استفاده کنند. 

باید عقب ماندگی ها در زمینه دولت الکترونیک برطرف شود
رئیس جمهور در جلسه شورای فناوری اطلاعات:
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ايران و جهان

ورود قوه قضاییه به گرانی بی ضابطه 
کالاهای خانگی ایرانی

معاون قضایی دادس��تان کل کشور و رئیس 
دبیرخانه پیگیری اجرای سیاس��ت های کلی 
اقتصاد مقاومتی قوه قضاییه گزارشی پیرامون 
ورود دس��تگاه قضا به موض��وع گرانی لوازم 
خانگی ارائه داد. سعید عمرانی، معاون قضایی 
دادستان کل کشور و رئیس دبیرخانه پیگیری 
اجرای سیاس��ت های کلی اقتص��اد مقاومتی 
قوه قضاییه در گفتگو با خبر ۱۴ با بیان اینکه 
در م��ورد گرانی لوازم خانگی از ماه ها قبل به 
این موضوع ورود کردیم گفت: حسب دستور 
رئیس ق��وه قضاییه نامه ای ب��ه وزیر صمت 
مبنی بر تثبیت و کنترل و کاهش این قیمت ها 
نوشته شد. وی ادامه داد: حمایت دستگاه قضا 
و قوه مجریه از تولید داخل به این معنا نیست 
که تولیدکنندگان داخلی بدون داشتن رقیب 
هر قیمتی را عرضه کنند. وزارت صمت طرح 
تحولی را ارائه دادند و از ما کمک خواس��تند. 
عمرانی اظه��ار کرد: ب��ه زودی با همکاری 
دادس��تانی جلساتی را با دادستان های سراسر 
کشور برگزار خواهیم کرد و خواسته هایی که 
به نظارت کار برمی گ��ردد را ابلاغ می کنیم. 
بخشی از هزینه ها نه به تولیدکننده می رسد و 
نه به توزیع کننده و به واس��طه گری و دلالی 

می رسد که قطعاً باید حذف شود.

انقلاب، نظام دوقطبی دنیا را برهم زد
فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش 
گفت: انقلاب اسلامی ایران تغییری در قدرت 
جهانی بود که نظام دو قطبی دنیا را از سیطره 
ش��رق و غرب خارج کرد. به گزارش »عصر 
ایرانیان« به نقل از روابط عمومی ارتش، امیر 
سرتیپ دوم امیر غلامعلیان، فرمانده قرارگاه 
منطقه ای جنوب شرق ارتش در آیین مهمانی 
لاله ه��ا که با حضور علی زینی وند اس��تاندار 
کرمان در جوار مرقد مطهر ش��هید س��پهبد 
قاسم سلیمانی در گلزار شهدای کرمان برگزار 
شد با بیان اینکه پیروزی انقلاب اسلامی در 
واقع تغیی��ری در قدرت جهان��ی بود، گفت: 
پیروزی انقلاب اس��لامی در بهمن سال ۵۷، 
نظام دو قطبی دنیا را از سیطره شرق و غرب 
خارج کرد. وی با بیان اینکه اصلی ترین عامل 
پیروزی انقلاب، رهبری بی بدیل امام خمینی 
)ره( و خلف صالح ایش��ان آیت الله خامنه ای 
رهب��ر معظم انقلاب هس��تند، اظه��ار کرد: 
انقلاب های زیادی در دنیا ایجاد ش��د، امّا به  
دلیل نداش��تن یک رهبر به جایی نرس��یدند. 
امیر س��رتیپ غلامعلیان با بیان اینکه حضور 
نیروهای مس��لح در کنار انق��لاب به عنوان 
بازوان ولایت یک عام��ل بزرگ در پیروزی 
انقلاب است ادامه داد: هیچکس جرئت نگاه 

چپ به ایران اسلامی را ندارد.

عضو دفتر جلیلی، نامه 2۰۰ صفحه ای 
منتسب به وی را »خیالی« خواند

عضو دفتر س��عید جلیلی، نامه ۲۰۰ صفحه ای 
منتسب به عضو ش��ورای عالی امنیت ملی را 
»خیال��ی« خواند و با تعبیر »خبرس��ازی های 
سازمان یافته« آن را تکذیب کرد. به گزارش 
گروه »عص��ر ایرانی��ان«، عب��اس رنجبر، از 
اعضای دفتر س��عید جلیلی عضو شورای عالی 
امنیت مل��ی توضیحاتی را درباره خبر جنجال 
برانگیز نامه ۲۰۰ صفحه ای منتسب به جلیلی 
مطرح ک��رد. وی اصل نام��ه ۲۰۰ صفحه ای 
منتس��ب به جلیل��ی را »خیال��ی« خوانده و با 
تعبیر »خبرسازی های سازمان یافته« تلویحاً 
آن را تکذی��ب کرده اس��ت. رنجبر در رش��ته 
توئیتی دیگر از ی��ک گزارش ۱۳۶ صفحه ای 
خبر داده که کارگروه سیاس��ت خارجی دولت 
س��ایه در مرداد ۱۴۰۰ و ب��رای ثبت در تاریخ 
سیاسی کشور، آن را تهیه کرده است. به گفته 
رنجبر، این گزارش به ارزیابی آخرین گزارش 
ظریف به مجلس درب��اره برجام پرداخته و به 
ش��کلی مس��تند، ادعاهای خ��لاف واقع وی 
را رد کرده اس��ت. در این توییت آمده اس��ت: 
طبق تبصره ۱ ماده ۹ »قانون اقدام متناس��ب 
و متقاب��ل دولت جمهوری اس��لامی ایران در 
اجرای  برجام« )مصوب ۲۱ مهر ۱۳۹۴(، وزیر 
امور خارجه موظف بود روند اجرای توافقنامه را 
هر سه ماه یک بار به مجلس گزارش دهد؛ اما 
گزارش آخر ظریف دامنه موضوعات مختلف و 
گسترده تری را دربر داشته است. رنجبر افزود: 
محمدجواد  ظریف در نامه ش��ماره ۶۴۲۸۶۲۷ 
م��ورخ ۲۰ تی��ر ۱۴۰۰، بیس��ت و دومی��ن و 
آخرین گزارش س��ه ماهه اجرای برنامه جامع 
اقدام مش��ترک )برجام( را تقدیم کمیس��یون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اس��لامی ک��رد. عضو دفتر جلیلی با ناش��یانه 
خواندن خبرس��ازی های س��ازمان یافته اخیر، 

نوشته است: خبر واقعی در راه است. 

مذاکرات وین در مرحله نهایی است
وزارت خارجه فرانسه می گوید در حال ورود 
به مرحله پایانی گفتگوهای وین هس��تیم و 
باید تصمیم های سیاس��ی اتخ��اذ کنیم. به 
گزارش اس��پوتنیک، وزارت خارجه فرانس��ه 
امروز پنجشنبه مدعی شد که مذاکرات وین 
در حال نزدیک شدن به پایان مسیر است و 
در حال حاضر، مذاکره کنندگان برای اتخاذ 
تصمیم های سیاسی در کشورهایشان به سر 
می برند. سخنگوی این وزارتخانه در تکمیل 
این اظهارات افزود: با در نظر گرفتن جدول 
زمانی، درحال ورود به مرحله نهایی گفتگوها 
هستیم. تصمیم های سیاسی باید گرفته شود. 
پاریس مصمم به حصول توافقی اس��ت که 
تضمین کننده بازگش��ت آمری��کا به برجام 
و اج��رای کامل همه تعهدات ایران باش��د. 
هفته گذش��ته و پیش از آغ��از تنفس که به 
مذاکره کنندگان هسته ای فرصت بازگشت 
به کشورهایشان را برای مشورت های بیشتر 
داد، تروئیکای اروپایی هم بالاخره به حصول 
پیش��رفت در جریان گفتگوها اذعان کرد. با 
این حال، ایران می گوید تا رسیدن به نتیجه 
دلخواه، باید درباره دو مقوله راس��تی آزمایی 
و تضمین ها گفتگوهای بیشتری انجام شود. 
علاوه بر این، ای��ران به ضرب الاجل های 
س��اختگی بهای��ی نمی دهد و ب��رای تهران 
کیفیت مذاکرات برای تأمین منافع حداکثری 

ملت از اولویت بیشتری برخوردار است.

قانون »ممنوعیت خاشقجی« به اتباع 
بلاروس رسید

وزیرخارج��ه آمریکا اعلام ک��رده که ایالات 
ب��رای  را  وی��زا  محدودیت ه��ای  متح��ده 
برخ��ی اتباع بلاروس براس��اس قانونی بنام 
»ممنوعی��ت خاش��قجی« اعم��ال می کند. 
به گ��زارش اس��پوتنیک، »آنتونی بلینکن«، 
وزیر امور خارج��ه آمریکا در بیانیه ای اعلام 
کرد: ایالات متح��ده محدودیت های ویزا را 
برای برخی ش��هروندان ب��لاروس به دلیل 
نق��ش ادعای��ی آنه��ا در فعالیت های جدی 
علی��ه مخالفان اعمال کرده اس��ت. بلینکن 
روز پنجش��نبه گف��ت: »وزارت امور خارجه 
محدودیت های وی��زا را برای اتباع بلاروس 
تحت قانون »ممنوعیت خاش��قجی« اعمال 
می کند، ابزاری که واش��نگتن سال گذشته 
برای مقابله با سرکوب فراملی اعلام کرد.« 
براس��اس گفت��ه بلینکن، اقدام��ات صورت 
گرفته چندین ش��هروند بلاروسی را به دلیل 
مشارکت در فعالیت های جدی و فراسرزمینی 
ض��د گروه های مخالف هدف قرار می دهند. 
ب��ا این ح��ال وزارت امور خارج��ه آمریکا از 
افش��ای اس��امی ش��هروندان بلاروسی که 
تح��ت تحریم های جدید ویزا قرار گرفته اند، 
خودداری کرد. سخنگوی وزارت امور خارجه 
آمری��کا اواخر روز پنجش��نبه گفته بود: »بر 
اس��اس قوانین ایالات متحده، س��وابق ویزا 
محرمانه است. ما نمی توانیم جزئیاتی را ارائه 
دهیم که نش��ان دهنده مشخصات افرادی 
باش��د که تحت این سیاس��ت تحریمی قرار 
دارند.« بلینکن گفت ای��ن اقدام جدیدترین 
اق��دام دولت ایالات متحده برای پاس��خ به 
سرکوب روزنامه نگاران، فعالان و مخالفان 

در بلاروس است.

ادعای غرب درباره حمله روسیه به 
اوکراین یک توهم است

وزیر خارجه روس��یه ضمن رد ادعای غرب 
مبن��ی بر حمله قریب الوقوع این کش��ور به 
اوکراین، گفت: ادع��ای غرب در این زمینه 
یک توهم اس��ت. به گزارش روس��یا الیوم، 
»سرگئی لاوروف« وزیر خارجه روسیه امروز 
جمعه سخنانی را در خصوص ادعاهای غرب 
مبنی ب��ر حمله قریب الوقوع کش��ورش به 
اوکراین مطرح کرد. بر اساس این گزارش، 
لاوروف ضم��ن محکوم ک��ردن ادعاهای 
غرب در ای��ن زمینه گفت: اینکه غرب ادعا 
می کند روسیه قصد حمله به اوکراین را دارد 
یک توهم اس��ت. وی اف��زود: ادعای جدید 
غربی ها درباره تلاش مس��کو برای تدوین 
اسناد جعلی جهت به دست آوردن بهانه برای 
حمل��ه به اوکراین »بی معنی« اس��ت. اخیراً 
وزارت خارجه چین بیانیه ای را در خصوص 
تنش میان روس��یه با آمریکا و ناتو بر سَ��ر 
اوکراین، صادر کرده است. در بیانیه وزارت 
خارجه چین آمده است: پکن موضع مسکو 
در مورد تضمین های امنیتی خواسته شده از 
آمری��کا و ناتو را درک کرده و از آن حمایت 
می کن��د. در ادامه بیانیه مذکور تأکید ش��ده 
اس��ت: وزرای خارجه چین و روسیه مواضع 
خود را در مورد مس��ائل منطقه ای مشترک 
مانند اوکراین، افغانس��تان و وضعیت ش��به 
جزی��ره کُ��ره هماهنگ کردند. قرار اس��ت 
لاوروف ب��ه هم��راه »ولادیمی��ر پوتی��ن« 
رئیس جمه��ور روس��یه پیش از ش��رکت در 
مراسم افتتاحیه بازی های المپیک زمستانی 
پکن، با رئیس جمهور چین دیدار کردند. این 
نخس��تین دیدار حضوری ولادیمیر پوتین با 
ش��یء جین پینگ از زمان ش��روع ویروس 

کرونا است. 

اخبار

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
گفت: دشمنان چند روز پیش اعلام کردند، 
ما در سیاس��ت فشار حداکثری مفتضحانه 
شکس��ت خوردیم و این چی��زی جز اراده 
و نصرت الهی نیس��ت. به گزارش »عصر 
ایرانیان« به نقل از س��پاه نیوز، سرلش��کر 
حسین سلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انق��لاب اس��لامی در کنگره بزرگداش��ت 
سرداران و ۳۷۳ شهید شهرستان گلپایگان 

و ش��صتمین س��الگرد ش��هادت آیت الله 
صدوق گلپایگانی، گفت: گلپایگان ش��هر 
علما و فقهای عالی مقام همچون حضرت 
آیت الله جمال الدین گلپایگانی، آیت الله سید 
محمدرضا موس��وی گلپایگان��ی، آیت الله 
ش��هید صدوق گلپایگانی و آیت الله صافی 
گلپایگانی و بس��یاری از علمایی است که 
از ی��اران دیری��ن ام��ام )ره( و مقام معظم 
رهب��ری بودند. وی با بیان اینکه گلپایگان 

شهر مردمان مؤمن، متقی و ولایی است، 
گفت: در کنار علمای بزرگ، اندیش��مندان 
و دانش��مندان و اساتید برجسته و نخبگان 
فرزانه و آموزگارانی هستند که به ما ادب، 
اخلاق، معرفت، ایمان، نماز و سایر فضائل 
دین��ی را آموختند و هم��ه آن ها به گردن 
ما حق دارند. فرمانده کل س��پاه پاسداران 
انقلاب اس��لامی با اش��اره به خاطراتی از 
دوران دفاع مقدس و نقش آفرینی رزمندگان 

گلپایگان��ی، گفت: من در این ش��هر و در 
میان شما بزرگ شده ام و خاطرات فراوانی 
از دفاع مقدس در کنار همرزمانمان از این 
منطقه دارم، این ش��هر و مردمانش برای 
ما افتخار هس��تند و ب��ر این مردم بزرگ و 
باغیرت درود می فرستم. سرلشکر سلامی 
در ادامه با بیان اینکه فجر انقلاب نقطه ای 
مثل بعثت اولیه اس��لام بود، گفت: این بار 
خورشید اسلام از افق ایران طلوع کرد و هر 

وقت این خورش��ید آسمانی طلوع می کند، 
همه مستکبران علیه او صف آرایی می کنند؛ 
چرا که اسلام دین عدالت و پیامش مبارزه 
با ظلم، استکبار، تکبر و غرور است. همان 
گون��ه که در صدر اس��لام مقابل اس��لام 
آرایش جنگی گرفتند اما صبر مس��لمانان 
آن قدر زیاد بود که اس��لام در اندک زمانی 
توانست بخش هایی از سیاره زمین را تحت 

سیطره خود قرار دهد.

 دشمن به شکست مفتضحانه سیاست فشار حداکثری اعتراف کرد
سرلشکر سلامی:

قدرت بازدارندگی آمریکا در برابر ایران از بین رفته است
اعتراف صریح رئیس جمهوری  خواهان سنای آمریکا:

گروهسیاسی:رئیس جمهوری خواه سنای آمریکا ضمن 
انتق��اد از سیاس��ت خارجی جو بایدن، دول��ت او را عامل 
نابودی قدرت بازدارندگی آمریکا در برابر ایران دانس��ت. 
میچ مک کانل در اظهاراتی در مجلس س��نای آمریکا با 
اش��اره به حمله انصارالله یمن به امارات حین سفر رئیس 
رژیم صهیونیس��تی مدعی ش��د: راهبرد ایران استفاده از 
خش��ونت برای بیرون راندن آمریکا از خاورمیانه است و 
این اس��تراتژی پس از عقب نشینی تحقیرآمیز آمریکا از 
افغانستان دو چندان شده است. عدم پاسخگویی قاطعانه 
به حم��لات مورد حمایت ایران علیه نیرو های آمریکایی 
در منطقه، قدرت بازدارندگی واش��نگتن را از بین برده و 
خطر را ب��رای نیرو های آمریکایی به طرز چش��مگیری 
افزایش داده اس��ت. جو بایدن پس از ورود به کاخ سفید 
ب��ه عنوان یکی از اولین اقدام��ات خود، نام انصارالله را از 
فهرس��ت گروه های تروریستی خارج کرد. دونالد ترامپ، 
رئیس جمه��ور جمهوری خواه پیش��ین آمریکا در آخرین 
روز های ریاس��ت جمهوری خود نام انص��ارالله را در این 
فهرس��ت گنجانده بود. مک کانل ضم��ن انتقاد از اقدام 
بای��دن در حذف ن��ام جنبش انصارالله یمن از فهرس��ت 
گروه های تروریس��تی مدعی ش��د که پ��س از این اقدام 
دولت بایدن بود که نیرو های تحت حمایت ایران در یمن 
حملات خود را تش��دید کردند. مک کانل، حواس پرتی 
و بی توجهی دولت بای��دن به تهدیدات علیه متحدانش 
و منافعش در خاورمیانه را عامل نزدیک ش��دن احتمالی 
ش��رکای سنتی آمریکا به سمت مس��کو و پکن دانست 
و عل��ت این حواس پرتی را وس��واس م��داوم آن برای 
بازگشت به توافق هس��ته ای شکست خورده دولت اوباما 
در س��ال ۲۰۱۵ و تبدیل ش��دن آن به عنوان یک هدف 
دیپلماتی��ک مهم قلمداد کرد. به عقی��ده او، دولت بایدن 
با مقصر دانستن رویکرد »فشار حداکثری« سلف خود و 

نش��ان دادن عدم تمایل به پاسخگویی قاطع به حملات 
نیرو های مورد حمایت ایران، عملًا تهدید تحریم یا اقدام 
نظام��ی را از روی میز برداش��ت و دیپلماس��ی خود را در 
هم��ان ابتدا خنثی کرد. باب منن��دز، رئیس کمیته روابط 
خارجی س��نای آمریکا نیز پیشتر ادعا کرده بود که رئیس 
جمهور این کش��ور بای��د ایران را برای مقابل��ه با برنامه 
هسته ای و موشکی اش تحت فشار بگذارد. او اعلام کرد 
حتی برخی از دیپلمات های خود بایدن نیز به دلیل نگرانی 
از مواضع ملایم مذاکره کننده ارش��د واشنگتن نسبت به 
تهران از تیم کناره گی��ری کرده اند. کمیته روابط خارجی 
سنای آمریکا اعلام کرد که قرار است جلسه ای در تاریخ 
۹ فوری��ه )۲۰ بهمن( درباره تحولات اخیر مذاکرات وین 

برگزار شود. همچنین از رابرت مالی، نماینده ویژه آمریکا 
در امور ایران خواس��ته ش��ده تا در این جلسه حاضر شده 
و درباره مذاکرات وین برای احیای توافق هس��ته ای ای 
ایران به سناتور ها گزارش دهد. اظهارات تند سناتورهای 
آمریکایی در روزه��ای اخیر در حالی که خبرها از نهایی 
ش��دن توافق احیای برجام و اینکه دور هش��تم دور آخر 
مذاک��رات خواهد بود، حکایت دارد نش��ان از تلاش های 
مقام��ات آمریکایی ب��رای حفظ نفوذ و اس��تثمار خود در 
منطقه خاورمیانه، حفاظت از منافع رژیم صهیونیس��تی و 
تثبیت حضور تروریست ها در مناطق پرتنش دارد. مضاف 
بر اینکه از اس��حاق هرتزوگ، رئیس رژیم صهیونیستی 
که روز یکش��نبه در اولین سفر رس��می خود وارد امارات 

شد با موشک های یمنی اس��تقبال شد. نیرو های مسلح 
یمن در پاسخ به تجاوزات کشور های ائتلاف سعودی به 
فرماندهی عربس��تان در طول دو هفته به امارات سه بار 
حمله کردند و اماکن مهم و راهبردی این کشور را هدف 
ق��رار دادند. آخرین حمله که ب��ه عملیات طوفان یمن ۳ 
معروف اس��ت، همزمان با سفر اسحاق هرتزوگ، رئیس 
رژیم صهیونیس��تی به امارات ص��ورت گرفت. نیروهای 
انص��ارالله بارها اتهام زنی مقام��ات غربی و عربی درباره 

استفاده از تسلیحات ایران را رد کرده اند.
ای�رانمیتوان�دواردرویاروییگس�تردهترباایالات ���

متحدهشود
ژنرال »فرانک مک کنزی«، فرمانده نیروهای آمریکایی 
در منطقه موس��وم به س��نتکام روز پنجشنبه در نشست 
مؤسسه واشنگتن گفت: »تهران به خوبی از خطوط قرمز 
ما ]در عراق[ آگاه اس��ت، اما ش��واهد نیز واضح است که 
بس��یاری از گروه های شبه نظامی در عراق به طور جدی 
تلاش می کنند تا با حملات آمریکایی ها را بکشند و دیر 
یا زود، اما این موضوع تقریباً اجتناب ناپذیر اس��ت.« این 
مقام نظام��ی آمریکا، »ای��ران« را »تهدید اصلی« علیه 
واش��نگتن خواند و با اشاره به تحولات یمن ضمن طرح 
برخی اتهامات بی اساس مدعی شد: نیروهای حوثی بی 
پروا از هر ظرفیتی که ایران در دس��تان آنها قرار می دهد 
برای پیروزی اس��تفاده خواهند کرد. به گفته مک کنزی، 
»س��نتکام برای همه موارد احتمالی آماده اس��ت«. مک 
کنزی همچنین افزود: »ایران در حال س��نجش اقدامات 
مختلف از کاهش تنش و عادی س��ازی شرایط تا تشدید 
حملات علیه نیروهای ائتلاف است.« ژنرال مک کنزی 
در این نشست استدلال کرد که ایران می تواند وارد یک 
رویارویی گسترده تر با ایالات متحده شود، زیرا نیروهای 
مورد حمایت ایران به نیروهای آمریکایی حمله می کنند.

یک اندیشکده یهودی مستقر در آمریکا، با انتشار یک 
اینفوگرافی از ضرب الاجل های ساختگی دولت کنونی 
آمریکا درخصوص بازگشت به برجام، گفت گویا زمان 
هیچوقت برای مذاکرات هسته ای ایران تمام نمی شود. 
به گ��زارش فارس، تعیی��ن ضرب الاجل های دروغین 
توسط دولت آمریکا به ریاست »جو بایدن« درخصوص 
مذاکرات بازگشت به توافق هسته ای ایران، صدای یک 
اندیشکده یهودی را درآورد. »اندیشکده یهودی امنیت 
ملی آمریکا« )JINSA(، با انتش��ار یک اینفوگرافی از 
ضرب الاجل های ساختگی دولت بایدن، گفت گویا زمان 
هیچوقت برای مذاکرات هسته ای ایران تمام نمی شود. 
این اندیشکده یهودی طی پیامی در صفحه توئیتر که 
حاکی از عصبانی��ت آن از دروغگویی های دولتمردان 
بایدن دارد، نوش��ت: »بیش از یک م��اه از اولین باری 
ک��ه دولت بایدن گفته بود »هفته ه��ا، نه ماه ها« برای 

ورود مجدد ایران به برجام باقی مانده است، می گذرد«. 
این مؤسس��ه در ادامه مدعی ش��د: »این هش��دارهای 
قابل پیش بینی و محقق نشده صرفاً تهران را تشویق 
می کند تا مذاکرات را به تعویق بیندازد، برنامه هسته ای 
خ��ود را پیش ببرد و اهرم های بیش��تری را به دس��ت 
آورد«. اندیشکده یهودی امنیت ملی آمریکا در ضمیمه 
ای��ن توئیت، یک اینفوگراف��ی از دفعاتی که مقام های 
آمریکایی و اروپایی مدعی شدند زمان برای بازگشت به 
توافق هسته ای ایران در حال اتمام است، منتشر کرده 
که نشان می دهد آنها از ژانویه سال گذشته میلادی تا 
ابتدای ماه فوریه امسال، ۲۷ مرتبه این ادعاها را تکرار 
کرده اند. این اینفوگرافی اندیشکده مذکور نشان می دهد 
که دولت بایدن به دلیل نداشتن گزینه های معتبر، ناچار 
به ادامه دادن مذاکرات با ایران است و فقط برای حفظ 
آبرو و وجهه خود، ضرب الاجل هایی را تعیین و سپس 

از آنه��ا عبور می کند. بامداد جمع��ه نیز »رابرت مالی« 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران از گفتگو با طرف های 
عربی درباره احیای توافق هس��ته ای ایران خبر داد. در 
نزدیک به س��ه ماهی که از دور جدی��د مذاکرات رفع 
تحریم ه��ا می گ��ذرد آمری��کا و تروئی��کای اروپایی و 
بازوهای رس��انه ای آنها همواره سعی داشته اند اینطور 
القا کنند که ایران عامل حرکت آهس��ته گفت وگوهای 
وین است و سرعت گفت وگوها تابع تنها اقدامات ایران 
است. این در حالی است که در هفته های آغازین شروع 
به کار دولت بایدن، زمانی که تصور می شد او بر اساس 
وعده های انتخاباتی اش ممکن است سریعاً آمریکا را به 
برجام بازگرداند مقام های او در موقعیت های مختلف از 
جمله در جلسات تأیید صلاحیت مجلس سنا بارها این 
موضع را تکرار کردند که واش��نگتن با نقطه بازگشت 
ب��ه برجام فاصله زیادی دارد. از آن گذش��ته، دولت جو 

بایدن در مدت یک س��الی که از ریاست جمهوری اش 
می گ��ذرد با بحث هایی مانند »چه کس��ی اول باید به 
برج��ام برگردد« و »ضرورت مذاکره برای رس��یدن به 
تواف��ق قوی تر و طولانی تر« و زم��ان را برای ورود به 
برجام تلف کرد و اکنون قصد دارد با بازی مقصرنمایی، 
این تقصیر را گردن ایران بیندازد. تحلیلگران همچنین 
می گویند سرعت مذاکرات وین را نمی توان تابع اقدامات 
تنها یک طرف دانست بلکه هر طرفی باید به سهم خود 
گامی برداشته و متقابلًا از طرف دیگر هم بخواهد که 
کاری انجام دهد. در روزهای گذش��ته آن طور که حتی 
مقام های کشورهای اروپایی و آمریکایی خودشان هم 
اعتراف کرده اند در گفت وگوهای وین پیشرفت هایی که 
در بخش مربوط به تعهدات هسته ای ایران بوده بیشتر 
از بخش ه��ای مربوط به رفع تحریم ها بوده که مربوط 

به تعهدات طرف غربی است.

عصبانیت اندیشکده یهودی از ضرب الاجل های دروغین بایدن درباره ایران

تداوم مذاکرات با تأکید بر گرفتن تضمین از آمریکا
وقتی ایران بر اساس تجربه های قبلی به غربی ها اعتماد نمی کند؛

ای��ران و ۱+۴ درحال��ی در آس��تانه توافق با 
یکدیگ��ر قرار دارند که جمهوری اس��لامی 
ای��ران برخلاف گذش��ته با تکیه ب��ر اعتماد 
نکردن ب��ه غرب، راه گرفت��ن تضمین های 
اعتمادساز را دنبال کرده است. روند گفت وگو 
با هدف رفع تحریم ها علیه کشورمان که در 
وین دنبال می ش��ود، در ماه های گذشته به 
نقطه ای رسیده بود که ضرورت داشت همه 
طرف های میز مذاکره به پایتخت های خود 
بازگردند و مشورت های لازم را با مقام های 
ارشد کشورشان در زمینه متن های تهیه شده 
انجام دهن��د. در این میان نکت��ه مهم این 
اس��ت که اگر فضای رسانه ای عمدتاً غربی 
را نادی��ده بگیری��م، هیچ ی��ک از مقام های 
کشورهای ۱+۴ نسبت به روند مذاکرات ابراز 
ناامیدی نمی کند و ادعاهای گذش��ته درباره 
تعطیلی دائم مذاکرات رنگ باخته است. این 
موض��وع خود بهترین پاس��خ به فرافکنی ها 
و شایعه پراکنی رس��انه های عبری-عربی و 
بعضی از کش��ورهای غربی است که از ابتدا 
مذاکرات در دور هفتم به دنبال تأثیرگذاری و 
به انحراف کشیدن آن بودند. البته بعضی از 
ش��ایعات نیز با هدف تحت تاثیر قرار دادن 
افکار عمومی و به ویژه فشار بیشتر بر اقتصاد 
ایران بود. تجربیات جمهوری اسلامی ایران 
در چهار دهه گذشته پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی در حوزه سیاس��ت خارجی، به ویژه 
در دوران گفت وگوه��ای برج��ام و تجرب��ه 

تلخ بدعهدی غرب و انجام نش��دن تعهدات 
به وسیله آمریکا و چند کشور غربی باعث شد 
تا در دولت سیزدهم، دستگاه سیاست خارجی 
کشورمان روند متفاوتی را در پیش بگیرد و 
اهتمام ویژه ای در دریافت تضمین های لازم 
داشته باشد. آنچه مسلم است، اینکه ایران و 
۱+۴ اکنون در آستانه توافقی مهم قرار دارند 
که لازمه آن ثبات قدم جمهوری اسلامی در 
زمینه دریافت تضمین های لازم برای تکرار 
نش��دن تجربه تلخ گذشته است. هرچند که 
مذاکره کنندگان کشورمان تاکنون در زمینه 
دریاف��ت تضمین ه��ای لازم و قابل اعتماد 
هوشیاری لازم را به خرج داده اند و در ادامه 
مذاک��رات نیز این هوش��یاری حتماً افزایش 

خواهد یافت.
طرفه�ای خواس�ته وی�ن در تواف�ق ���

منطقهایوجهانیاست
محمدعل��ی مهتدی، مش��اور ارش��د مرکز 
مطالعات استراتژیک خاورمیانه گفت: تفاهم 
میان ای��ران و ۱+۴ در وین م��ورد نیاز همه 
اس��ت، زیرا اگر توافق نش��ود، جایگزینی جز 
جن��گ وجود ندارد و طبع��اً هیچ کس، حتی 
آمریکا خواهان جنگ نیس��ت و کش��ورهای 
منطقه نیز چنین رویکردی دارند. اگر جنگ 
شود، کل منطقه ویران می شود و همه حتی 
آمریکا، اروپا و دیگر کش��ورها زیان خواهند 
دی��د. وی با بی��ان اینکه هم��ه خواهان به 
نتیجه رس��یدن مذاکرات وین هستند، افزود: 

مش��کلات، س��وءتفاهم و بی اعتمادی میان 
طرفها زیاد اس��ت و طبیعتاً تفاهم کامل نیاز 
ب��ه زمان دارد، ام��ا در حال حاضر با توجه به 
اوضاع منطق��ه به نظر می آید همه بازیگران 
منطقه به این نتیجه دست یافته اند باید چنین 
تفاهمی ایجاد و مشکلات منطقه حل شود. 
این کارشناس امور بین الملل درباره فضاسازی 
صهیونیست ها و برخی اختلاف های ظاهری 
با آمریکا بر س��ر توافق با ای��ران تأکید کرد: 
معتقدم رژیم صهیونیستی که به شدت مخالف 
مذاکرات است و نفتالی بنت، نخست وزیر این 
رژیم بارها اعلام مخالفت کرده، به این نتیجه 
دست یافته اند تفاهم نکردن با ایران به زیان 
آن هاس��ت و اگر در منطق��ه جنگ رخ دهد، 
دیگر مانند جنگ های س��ابق نخواهد بود و 
به طور حتم به نابودی اسرائیل منجر خواهد 
شد. مهتدی درباره اینکه آیا اعتماد به غرب 
می تواند پاسخگوی نیازهای ما باشد، گفت: 
معتقدم به زودی در کنفرانس وین شاهد اعلام 
تفاهم خواهیم بود، البته اکنون بحث اعتماد 
به غرب نیست، هیچ کس به دیگری اعتماد 
ندارد و موضوع منافع است. اعتماد باید ایجاد 
شود و طبیعتاً عوامل اعتمادساز طولانی است 
و در یک ش��بانه روز به وجود نمی آید. مذاکره 
نیز به این معنا نیس��ت که دو طرف تس��لیم 
ش��ده اند. دو طرف مذاکره می کنند، هر کدام 
اهداف، مناف��ع و اختلاف هایی دارند و روی 
منافع مشترک تفاهم و اختلافات را مدیریت 

می کنند، به طوری که منافع هر دو طرف حفظ 
شود. مشاور ارشد مرکز مطالعات استراتژیک 
خاورمیانه عنوان کرد: در دولت قبلی آمریکا 
دونالد ترامپ سیاستی را در کشورش و منطقه 
به کار برد که به زیان خود آمریکا بود. در حال 
حاضر که دموکرات ها بر س��ر کار هس��تند، 
دوران جدی��دی به وجود آم��ده و چالش های 
دیگری برای آمریکا مطرح اس��ت. در ایران 
نیز با توجه به اینکه دولت، مجلس ش��ورای 
اسلامی و دستگاه قضایی با هم هماهنگ و 
نزدیک هستند، تصمیم گیری خیلی راحت تر 
ش��ده است. مهتدی گفت: در گذشته ممکن 
ب��ود بعضی از جناح ها همدیگ��ر را بکوبند و 
منافع ملی را رعایت نکنند، اما الان همه به 
ناچار باید به منافع ملی بیندیشند و منافع ملی 
اقتضا می کند با همه دنیا تعامل کنیم. اکنون 
بحث این نیست که جمهوری اسلامی ایران 
می خواهد به آغوش چین، روس��یه یا آمریکا 
بیفتد، بلکه در همه حال به دنبال منافع ملی 
خ��ود هس��تیم و در عین ح��ال تعاملاتی با 
کشورهای دنیا انجام خواهیم داد. اختلافات 
داخلی در آمریکا ازجمله بن بس��ت هایی بوده 
که تاکنون مانع توافق شده است. در ماه های 
گذش��ته قانون گذاران ح��زب جمهوری خواه 
چندین طرح قانون��ی برای جلوگیری از رفع 
تحریم ه��ا علی��ه جمهوری اس��لامی ایران 
معرفی کرده اند. برخی از نمایندگان کنگره نیز 
تهدید کرده اند چنانچه رئیس جمهور بعدی از 

حزب جمهوری خواه باش��د، باز هم برجام را 
پاره خواهد کرد. درهرصورت پیشرفت قابل 
ملاحظه مذاک��رات رفع تحریم ه��ا در وین 
به ویژه  در متن مربوط به تفاهم های هسته ای 
نشان می دهد جمهوری اسلامی ایران جدیت 
لازم را در زمین��ه تعهدات خود درقبال برجام 
نش��ان داده و این بار نوبت طرف های غربی 
اس��ت ک��ه اراده و میزان آمادگ��ی و جدیت 
خود را در زمینه تعهداتش��ان که ناظر بر رفع 

تحریم هاست نشان دهند.
از یه�ودی اندیش�کده عصبانی�ت ���
بای�دندرب�اره ضربالاجله�ایدروغی�ن

ایران
یک اندیشکده یهودی مستقر در آمریکا، با 
انتش��ار یک اینفوگرافی از ضرب الاجل های 
س��اختگی دولت کنونی آمریکا درخصوص 
بازگش��ت ب��ه برج��ام، گف��ت گوی��ا زمان 
هیچوق��ت برای مذاکرات هس��ته ای ایران 
تمام نمی ش��ود. به گزارش ف��ارس، تعیین 
ضرب الاجل ه��ای دروغی��ن توس��ط دولت 
آمریکا به ریاس��ت »جو بایدن« درخصوص 
مذاکرات بازگشت به توافق هسته ای ایران، 
صدای یک اندیش��کده یه��ودی را درآورد. 
»اندیش��کده یهودی امنیت مل��ی آمریکا« 
)JINSA(، با انتش��ار ی��ک اینفوگرافی از 
ضرب الاجل های س��اختگی دول��ت بایدن، 
گفت گویا زمان هیچوق��ت برای مذاکرات 

هسته ای ایران تمام نمی شود.
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اقتصاد کلان

یارانه تولید نهال سالم به 
تولیدکنندگان بخش خصوصی 

اختصاص داده می شود
عضو هیات رئیس��ه کمیس��یون کش��اورزی 
مجل��س، گفت: مقرر گردیده اس��ت تا یارانه 
تولیدکنندگان نهال سالم با لیبل آبی به تولید 
کنن��دگان بخش خصوص��ی اختصاص داده 
شود. ذبیح الله اعظمی ساردوئی عضو هیات 
رئیسه کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی 
و محیط زیس��ت مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با خبرنگار خانه ملت، گفت: سومین 
جش��نواره مرکبات در شهرستان جیرفت به 
مرکزیت ۷ شهرس��تان جنوبی استان کرمان 
با حضور رئیس کمیسیون کشاورزی، معاون 
باغبان��ی وزارت جهاد کش��اورزی، مدیرکل 
میوه های گرمس��یری و رئیس سازمان جهاد 
کش��اورزی جنوب اس��تان کرم��ان و مرکز 
تحقیقات کش��اورزی جنوب، رییس شرکت 
کشت و صنعت، امامین جمعه دو شهرستان 
جیرفت و عنبراباد، کارشناس��ان کشاورزی و 
باغداران در محل باغات کش��ت و صنعت و 
در فضای باز به منظور رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی برگزار شد. نماینده مردم جیرفت و 
عنبرآباد در مجلس ش��ورای اسلامی با اشاره 
به اینکه در این جشنواره بر روی، ظرفیت ها، 
رفع  مشکل ها و کمبودهای موجود تاکید شد، 
ادامه داد: یکی از موارد دارای اهمیت در حوزه 
مرکبات اقدام به برنامه ریزی جهت افزایش 
عملکرد مرکبات در واحد سطح است، با توجه 
به ظرفیت جنوب استان کرمان باید بر روی 
این مس��ئله اقدامات ویژه ای انجام ش��ود هر 
چند میزان و متوس��ط عملکرد باغداران این 

منطقه از متوسط کشور بالاتر است. 

بانک کشاورزی نسبت به استمهال وام 
کشاورزان اقدام کند

رئیس کمیسیون کش��اورزی مجلس، گفت: 
زوال و فرس��ودگی باغات مرکب��ات در اکثر 
اس��تان های مرکبات خیز مشکلاتی را ایجاد 
ک��رده اس��ت. محمدجواد عس��کری رئیس 
کمیس��یون کش��اورزی، آب، منابع طبیعی و 
محیط زیس��ت مجلس ش��ورای اسلامی در 
گفت وگو با خبرنگار خبرگزاری خانه ملت، در 
تشریح حضور در س��ومین جشنواره مرکبات 
جیرفت، گفت: در این نظارت میدانی، اعظمی 
نماینده م��ردم جیرفت و عنبرآب��اد و معاون 
باغبان��ی وزارت جهاد کش��اورزی نیز حضور 
داش��تند.  نماینده مردم داراب و زرین دش��ت 
در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه 
شهرس��تان جیرفت یکی از شهرس��تان  های 
دارای ظرفیت بالای کش��اورزی اس��ت و در 
این شهرس��تان کش��اورزان پیش��رو زیادی 
در ح��وزه مرکبات و محص��ولات گلخانه ای 
مش��غول فعالی��ت هس��تند، ادام��ه داد: در 
کشور س��الانه به ۵ میلیون تن مرکبات نیاز 
داریم و ای��ن موضوع به اهمی��ت تولید این 
محصولات افزوده اس��ت و باید تلاش کنیم 
تا باغداران مرکبات از ارقام مقاوم به س��رما، 
ش��وری و با عملکرد بالا اس��تفاده کنند. وی 
ب��ا تاکید بر اینکه زوال و فرس��ودگی باغات 
مرکب��ات در اکثر اس��تان های مرکبات خیز 
مش��کلاتی را ایجاد کرده است، عنوان کرد: 
در شهرستان جیرفت خوش��بختانه باغداران 
مرکب��ات در زمینه مبارزه با آفات، بیماری ها، 
افزایش سطح زیرکش��ت و افزایش عملکرد 
در واحد سطح اقدامات خوبی داشته اند و این 
موضوعات نش��ان از ظرفیت و قابلیت بالای 

این منطقه دارد. 

سهم ۱2 درصدی هوش مصنوعی در 
تولید ناخالص ملی در سال ۱۴۱۰

سند نقشه راه توسعه هوش مصنوعی کشور 
ک��ه به تازگی رونمایی ش��ده اس��ت دارای 
سیاس��ت ها و اهداف کلان متعددی اس��ت 
ک��ه در این گ��زارش بدان م��ی پردازیم. به 
گزارش تسنیم؛ سند نقشه راه توسعه هوش 
مصنوعی کش��ور که با مش��ارکت نخبگان 
دانشگاهی، بخش خصوصی و مرکز نوآوری 
و توس��عه هوش مصنوعی وزارت ارتباطات 
و فن��اوری اطلاع��ات  نهایی ش��ده بود، در 
هفته اخیر رونمایی شد. مطالعات سند نقشه 
راه س��ند نقشه راه توس��عه هوش مصنوعی 
کش��ور با گس��تره ملی از یک سال پیش در 
پژوهش��گاه ارتباطات و فن��اوری اطلاعات 
در قالب پروژه »تدوین نقش��ه راه توس��عه 
هوش مصنوعی« آغاز شد  و رسما تا پایان 
آبان ماه س��ال جاری به اتمام رسید و آیین 
رونمایی این س��ند در بهمن ماه برگزار شد. 
طبق این سند، ایران در سال ۱۴۱۰ بین ۱۰ 
کش��ور اول جهان در حوزه هوش مصنوعی 

خواهد بود.

چین ۴ میلیون بشکه نفت از ایران 
خرید

به نظر می رس��د ب��ا توجه ب��ه تنش های 
ژئوپلیتیکی در خاورمیانه و شرق اروپا قیمت 
نف��ت در بازارهای جهانی همچنان صعودی 
باش��د.به گزارش مهر به نق��ل از رویترز، در 
یک ماه اخیر قیمت نفت ۱۵ درصد افزایش 
یاف��ت و تنش های ژئوپلیتیکی در سرتاس��ر 
جه��ان نیز بالا گرفت، ب��ا این حال اعضای 
اوپ��ک تنها ۱۶ دقیقه زمان لازم داش��تند تا 
تصمیم بگیرن��د که به افزای��ش تولید خود 
طبق برنامه ریزی های قبلی پایبند باش��ند.
ظاهراً در نشس��ت روز چهارش��نبه س��ران 
اوپک هیچ بحث طولانی در مورد شکس��ت 
کشورهای عضو گروه تولیدکننده در رسیدن 
ب��ه اهداف خود صورت نگرفت.این در حالی 
اس��ت که این ماه یکی از شلوغ ترین ماه ها 
در عرص��ه ژئوپلیتی��ک در س��ال های اخیر 
ب��وده اس��ت به ط��وری که تن��ش و جنگ 
احتمالی بین روسیه و اوکراین بالاگرفته، در 
قزاقس��تان ناآرامی های کم سابقه ای بوجود 
آمده، در مذاکرات هس��ته ای بی��ن ایران و 
آمریکا نش��انه هایی از پیش��رفت دیده شده 
و تأسیس��ات اماراتی مورد حمله پهپادهای 
یمنی قرار گرفت.اوپک پلاس که س��ازمان 
کش��ورهای صادرکننده نف��ت و متحدانش 
به رهبری روس��یه اس��ت ب��ا افزایش اندک 
تولیدات خود در ماه م��ارس موافقت کرد و 
هدف تولید نفت خود را ۴۰۰ هزار بشکه در 
روز افزایش داد.قیمت نفت خام برنت دریای 
شمال در ۲۸ ژانویه به بالاترین سطح هفت 
س��اله خود یعنی ۹۱.۷۰ دلار در هر بش��که 
رسید و در حال حاضر حدود ۹۰ دلار معامله 
می ش��ود.برخی از نماین��دگان اوپک پلاس 
گفتن��د که آخرین مرحله رش��د قیمت نفت 
ناش��ی از نگرانی در مورد کاهش عرضه به 
دلیل درگیری های ژئوپلیتیکی است.یکی از 
نمایندگان به رویترز گفت: »قیمت های نفت 
نه به دلیل عوامل بنیادی بازار، بلکه به دلیل 

ژئوپلیتیک بالا است«.

قیمت نفت از مرز ۹۱ دلار گذشت
قیمت ش��اخص نفت خ��ام برنت جمعه، ۱۵ 
بهمن ماه با ۴۲ س��نت افزای��ش به ۹۱ دلار 
و ۵۳ سنت برای هر بشکه رسید.به گزارش 
مهر به نقل از وزارت نفت، قیمت ش��اخص 
نفت خام برنت س��اعت ۷ و ۴۵ دقیقه امروز 
)جمعه، ۱۵ بهمن ماه( با ۴۲ س��نت افزایش 
به ۹۱ دلار و ۵۳ س��نت و قیمت ش��اخص 
دبلیوتی آی آمریکا با ۵۲ سنت افزایش به ۹۰ 
دلار و ۷۹ س��نت برای هر بش��که رسید.هر 
دو شاخص برنت و وست تگزاس اینترمدیت 
)WTI( به سوی ثبت هفتمین رشد هفتگی 
متوال��ی پیش می روند.به گفت��ه ادوارد مویا، 
 ،OANDA تحلیلگر ارشد بازار در شرکت
وست تگزاس اینترمدیت پس از ورود سرمای 
قطبی به تگزاس و مختل ش��دن تولید نفت 
در منطقه پرمین، به بیش از ۹۰ دلار در هر 
بشکه صعود کرد.چیوکی چن، تحلیلگر ارشد 
شرکت سانوارد تردینگ هم پیش بینی کرد: 
با ریس��ک ژئوپلیتیکی اوکرای��ن و افزایش 
تدریجی تولید اوپ��ک پلاس، انتظار می رود 

قیمت ها به مرز ۱۰۰ دلار برسند.

بلاک چین در سامانه جامع تجارت 
پیاده سازی شد

رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران با بیان 
اینکه به دنبال تخصیص منابع صندوق توسعه 
ملی برای اعتبار فروش��نده در حوزه صادرات 
هس��تیم، گفت: اکنون بلاک چین در سامانه 
جامع تجارت پیاده سازی شده است.به گزارش 
وزارت صمت، علیرضا پیمان پاک اظهار کرد: 
به دنبال این موضوع هستیم که منابع صندوق 
توسعه ملی را به عنوان اعتبار فروشنده در حوزه 
صادرات وارد کنیم و می خواهیم این موضوع 
را در هیئ��ت دولت تصویب کنیم. رییس کل 
س��ازمان توس��عه تجارت ایران افزود: ساز و 
کارهای ارزی جدید مانند بلاک چین را در کنار 
تسهیل تعهدات ارزی در دستور کار قرار دادیم، 
اکن��ون بلاک چین در س��امانه جامع تجارت 
پیاده سازی شده است که از این موضوع برای 
صادرات به کشور عمان می توان استفاده کرد.
وی با یادآوری اینکه تمرکز ما روی موضوعات 
ارزی بوده اس��ت، ادامه داد: موضوعات مرتبط 
با رفع تعهدات ارزی با ابلاغیه ای که از س��تاد 
اقتصادی دولت گرفته ایم تسریع یافته است. 
همچنین برای تسهیل امور صادرکنندگان کلًا 
واردات در مقابل ص��ادرات برای تمامی کالا 
ه��ا و ردیف ها )به غیر از پتروش��یمی، فولاد، 
س��یمان و بعضی واحدهای بزرگ( آزاد شده 
اس��ت.معاون وزیر صمت بیان کرد: یکسری 
گروهه��ای کالایی را از نیما خ��ارج و با گروه 
هایی که مواد اولیه آنها مس��تقیم از س��امانه 
نیما تامین می ش��ود، متناظر کردیم تا ارز این 
نوع کالاه��ا مبادله و رفع تعهد ش��ود.پیمان 
پاک همچنین از بخش خصوصی خواست تا 
پیشنهادات خود را برای طرح در شورای عالی 
صادرات و قرارگاه دیپلماسی کشاورزی و اخذ 

مصوبات لازم ارائه دهند.

اخبار

رئی��س کل  بان��ک مرک��زی گف��ت: با 
 اعتبارس��نجی مناس��ب و تعیی��ن رتب��ه 
اعتب��اری متقاضی��ان، ریس��ک بانک ها 
بالا نمی رود.به گ��زارش بانک مرکزی، 
علی صال��ح آبادی با اش��اره به زحمات 
کارکنان ش��عب عنوان ک��رد: زحمات و 
تلاش ه��ای کارکنان در ش��عب بانکی 
بسیار زیاد اس��ت و انصافاً رؤسای شعب 
زحم��ات زیادی را به اقتضای شغلش��ان 

که همراه با ریس��ک ها، استرس خاص 
خود اس��ت متحمل می ش��وند و آنها جز 
هم��کاران پرتلاش ما در ش��بکه بانکی 
تلقی می شوند.رئیس کل بانک مرکزی 
افزود: ش��عب خط مقدم شبکه بانکی در 
ارائه خدمت به مردم هس��تند و کارکنان 
و رؤس��ای ما در ش��عب در شبکه بانکی 
نقش بی بدیل و بسیار مهمی را در ارائه 
خدمات به عموم مردم دارند و حتماً باید 

تکریم ش��وند.رئیس کل بانک مرکزی 
افزود: یکی از مس��ائلی ک��ه در دنیا نیز 
مورد توجه است اعتبارسنجی تسهیلات 
گیرنده است. مشتری که از رتبه اعتباری 
مناس��بی برخوردار است در بخش وثایق 
و تضامین تسهیلات می تواند با سهولت 
بیش��تری رفتار ک��رد. در بانک مرکزی 
ب��ر روی آن در حال فعالیت هس��تیم و 
امیدواریم تا پایان س��ال بسته ای درباره 

ارائ��ه تس��هیلات خرد با ارائ��ه تضامین 
س��هل تر و البته با رتبه اعتباری مناسب 
به شبکه بانکی ابلاغ کنیم. البته تجربه 
نش��ان داده است که برای مثال در یکی 
از بانک های قرض الحسنه که وام های 
خرد و با تضامین آس��ان تر ارائه می دهد، 
مشتریانی که از رتبه اعتباری مناسب تر و 
بالاتری برخوردارند؛ مجموع معوقاتشان 
کمت��ر از ی��ک درصد اس��ت.رئیس کل 

بان��ک مرکزی یادآور ش��د: بنابراین اگر 
با اعتبارسنجی مناسب مشتری،  بتوانیم 
مش��تری را خوب بشناس��یم، می توان با 
تضامین آس��ان تر تسهیلات بانکی را به 
مش��تریان حائز ش��رایط و در چارچوب 
س��رفصل های موجود ارائه کرد. به این 
واس��طه رضایت عمومی از شبکه بانکی 
افزایش می یابد و ریسک شبکه بانکی را 

کاهش می دهد.

اعطای وام خرد با ضمانت آسان، تا پایان سال به بانک ها ابلاغ می شود
رییس کل بانک مرکزی:

چرا چاره ای جز حمایت از تولید داخلی نداریم؟ 
مق��ام معظم رهبری در برهه های مختلف از 
تولی��د داخلی حمایت ویژه کرده اند که البته 
پس از این حمایت ها مورد هجمه دشمنان 
ه��م قرار گرفت��ه اند. ولی حمای��ت از تولید 
داخل��ی چه نتایجی به دنبال دارد که موجب 
عصبانیت دش��من می ش��ود؟ ب��ه گزارش 
تس��نیم، از دهه ۹۰ موضوع تولید و حمایت 
از تولیدکننده داخلی به عنوان محوری ترین 
عامل رشد اقتصاد کشور مورد تأکید رهبری 
انقلاب قرار گرفته اس��ت، ب��ه نحوی که از 
سال ۱۳۹۰ با تمرکز بر جهاد اقتصادی، شعار 
»تولید ملی و حمایت از کار و سرمایه ایرانی 
» در اولوی��ت تصمیم گیری مس��ئولین قرار 
گرفت. البته مقام معظم رهبری شعار حمایت 

از تولید داخلی را محدود به یک سال نکردند 
و هر س��ال با شروع سال جدید ابعاد مختلف 
حمایت از تولید داخلی را بیان و این موضوع 
را محور اصلی عملکرد مسئولین قرار دادند.  
ب��ا توجه به تأکیدات رهبری راه رس��یدن به 
توسعه اقتصادی از مسیر تقویت تولید داخلی 
و حمای��ت از تولیدکنندگان می گذرد، از این 
رو با تحقق چنین فرایندی ضمن به حرکت 
در آمدن چرخ تولید، اشتغال و رونق اقتصادی 
بیش از پیش در کشور ایجاد خواهد شد. اما 
نکته قابل اهمیت اینجاس��ت در هر مقطعی 
ک��ه مقام معظم رهبری ب��ر حمایت از تولید 
مل��ی تأکیداتی را مطرح کرده اند دش��منان 
کش��ور ضمن موضع گیری به این امر بر بی 

تأثیر بودن بیانات رهبری تلاش دارند و حتی 
در قالب گزارشاتی قابل تأمل رهبری را عامل 
ناکامی اقتصاد کش��ور قلمداد می کنند. البته 
دشمنان به خوبی می دانند دستورات رهبری 
یک اقدام بسیار اس��تراتژیک است، چرا که 
ایشان ش��ناخت کاملی نس��بت به سیاست 
غرب که همان بلاتکلیف سازی صنعت ایران 
اس��ت،  دارند و با این دس��تورات  س��عی در 
خنثی سازی این سیاست ها می کنند.  امروز  
نظام تحریم تنها به دنبال ایجاد فشار مستقیم 
به صنعت نیس��ت و حتی در برخی از موارد 
با انتش��ار مطالبی کذب  س��عی در دلسردی 
تولیدکنن��ده و عدم بهبود ش��رایط اقتصادی 
آنهم در ش��رایط تحری��م دارد. در حالی که  

دس��تورات رهبری به عنوان یک اقدام عملی 
خ��ط بطلانی قوی بر این بلاتکلیف س��ازی 
می کش��د تا تولیدکنندگان داخلی با کاهش 
ریسک بتوانند اقدام به توسعه سرمایه گذاری 
در زیرس��اخت ها و افزای��ش توانمندی خود 
کنند.البته همیشه حمایتهای رهبری از تولید 
داخلی مش��روط و در راس��تای حفظ منافع 
مردم و کشور بوه است به نوعی  اگر بخشی 
از تولید داخلی برخلاف منافع مردم دس��ت 
به اقدامات��ی بزند با تذکرات جدی ایش��ان 
روبه رو ش��ده اس��ت.در حال حاضر اقتصاد 
تک محصولی و واردات پایه کش��ور به شدت 
در مقاب��ل تلاطمات خارج��ی و تحریم های 
اقتصادی آسیب پذیر است. همین روزنه امید 

است که دش��منان ایران را به وضع تحریم 
علیه کشورمان ترغیب می کند. تقویت تولید 
داخلی، وابس��تگی اقتصاد به خارج را کاهش 
داده و تحریم ه��ای دش��من و بحران ه��ای 
اقتص��ادی بین الملل��ی را بر جامع��ه ایرانی 
بی اثر خواهد کرد.نکته مهم اینجاس��ت که 
»گره زدن رونق تولید و دیگر گشایش های 
اقتصادی به تسهیل روابط خارجی سمّ مهلک 
است. متأس��فانه حل بعضی از مشکلات به 
عوامل برون زا گره خ��ورده که این موضوع 
اصلًا درست نیست. ما باید در بخش قاچاق 
و یا واردات که یکی از موانع مهم رونق تولید 
است سیاس��ت گذاری های مناسبی را اعمال 

کنیم«. 

آیا با تعرفه گذاری پلکانی وضعیت اقتصاد انرژی در صنعت برق  بهتر می شود؟
از دریافت مستقیم وجوه تا استفاده ازظرفیت بورس انرژی؛

با توجه به تضعیف اقتصاد صنعت برق و افزایش بی حد و 
نصاب مصرف در سال های گذشته به نظر می رسد شیوه 
تعرفه گذاری که از ابتدای بهمن ماه اجرایی ش��ده است را 
می توان گام مثبتی در این زمینه تلقی کرد.به گزارش مهر، 
تولید کافی و ب��ه اندازه انرژی برق در ایران و نیز تلاش 
برای توسعه نیروگاه های برق، وابستگی بسیار زیادی به 
مدیریت مصرف توسط شهروندان و به صورت مشخص 
رعایت الگوهای بومی مصرف برق دارد؛ مس��ئله بس��یار 
مهمی که بی توجهی به آن در س��ال های گذشته کشور 
را با چالش های بسیار زیادی نظیر قطعی های مکرر برق 
رو به رو کرده اس��ت.به صورت میانگین در کشور سالانه 
حدود ۶۲ هزار مگاوات برق تولید می شود که از این بین 
بخش زیادی از آن در بخش خانگی مصرف می ش��ود و 
در ص��ورت عدم مدیریت مص��رف برق در این بخش در 
آینده نزدیک کش��ور با چالش هایی بسیار جدی در حوزه 
تولید انرژی برق و نیز توسعه و بهینه سازی نیروگاه های 
برق مواجه خواهد شد.چالشی که در سال های گذشته نیز 
نمودهای مشخصی داشت و همانطور که مشاهده شد در 
مقاطعی از سال به ویژه فصل تابستان شرکت های توزیع 
کننده انرژی برق را ناگزیر به س��مت سهمیه بندی این 
انرژی حیاتی کش��اند.اتفاقی که به واسطه افزایش شدید 
بار مصرفی ب��ه ویژه در بخش مص��ارف خانگی رخ داد 
و اثبات کرد که در صورت عدم ورود جدی مس��ئولان و 
اتخاذ تدابیر بازدارنده، آینده ترسناکی را در این حوزه پیش 
روی کشورمان قرار خواهد داد.به منظور پرهیز از همین 
نگرانی ها و ایجاد پایداری در حوزه تأمین انرژی برق، در 
روزهای آغازین دی ماه س��ال جاری هیئت وزیران بنا بر 
پیش��نهاد مشترک وزارتخانه های نفت و نیرو و آئین نامه 
اجرایی بند )ی( تبصره ۸ ماده واحده قانون بودجه س��ال 
۱۴۰۰ در بخش برق را به تصویب رساند. شیوه ای که دولت 

برای اصلاح تعرفه ها از آن استفاده کرد، شیوه ای مرسوم 
 )IBT(در دنیا است که به نام مدل تعرفه گذاری پلکانی
یا )increasing block tariff( معروف اس��ت.این 
شیوه تلاش می کند تا ضمن ایجاد بسترهای تشویقی و 
یارانه ای بیشتر برای اقشار کم درآمد و نیز مشترکان کم 
مصرف، همچنین اقدامات بازدارنده ای را به منظور جریمه 
مشترکان پرمصرف عملیاتی کند.به موجب این آئین نامه 
تعرفه برق مشترکین خانگی بالاتر از الگوی مصرف برای 
مصارف کمتر از الگو بر اس��اس جدول فعلی، مازاد بر آن 
تا یک و نیم برابر، تا دو برابر و مصارف بیش از دوبرابر به 
ترتیب با ضریب یک و نیم )۱.۵(، دو و نیم )۲.۵( و سه و 
نیم برابر هزینه تأمین برق )متوسط نرخ قراردادهای خرید 

تضمینی برق از نیروگاه های حرارتی دو س��ال گذشته به 
علاوه هزینه نقل و انتقال برق و هزینه سوخت با تعرفه 
نیروگاهی( محاسبه و دریافت می شود.الگوی مصرف برق 
متناسب با شدت دما و رطوبت در مناطق مختلف کشور 
متفاوت اس��ت، این الگو برای تمامی کش��ور در ماه های 
غیرگ��رم ۲۰۰ کیلووات س��اعت و در ماه های گرم برای 
مناط��ق عادی که بیش از ۸۰ درصد مش��ترکین برق را 
ش��امل می شود ۳۰۰ کیلووات ساعت است، در این میان 
مناطق گرمس��یر نیز الگوی خاص خ��ود را دارند.در واقع 
این اقدام برای آن دسته از مشترکینی که الگوی مصرف 
مناطق محل زندگی خود را رعایت نمی کنند، از آن جهت 
از ابتدای بهمن ماه سال ۱۴۰۰ محاسبه و دریافت خواهد 

ش��د که از یک سو سبب ش��ود تا این گروه از مشترکین 
نسبت به کاهش مصرف برق خود اقدام کنند و با درنظر 
گرفتن و محاس��به الگوی مصرفی خود تا تابستان سال 
آین��ده بتوانند به مرور مصرف خ��ود را کاهش داده و به 
می��زان الگوی مص��رف متعارف برس��انند. همچنین در 
صورت ع��دم توانایی و یا عدم اقبال ب��ه رعایت الگوی 
مصرف با پرداخت هزینه بیش��تر، وزارت نیرو را در تأمین 
هزینه های سنگین تولید، توسعه و نگهداری از سازه های 
انرژی برق و نیز پرداخت یارانه به شهروندان کم مصرف 
و نیازمند یاری رسانند.از طرف دیگر یکی از موضوعاتی 
که در س��ال های گذش��ته موضوع اقتصاد انرژی برق را 
شدیداً تحت الش��عاع قرار داد، افزایش بدهی های دولت 
ب��ه نیروگاه ها بود. بنا بر برخی آم��ار حجم این مطالبات 
از ۳۰ هزار میلیارد تومان فراتر رفته و این موضوع سبب 
عدم اقبال فعالین و سرمایه گذاران این صنعت شده است. 
کارشناس��ان معتقدند اجرای ط��رح تعرفه گذاری پلکانی 
علاوه بر کاهش مص��رف، می تواند زمینه را برای بهبود 
اقتصاد صنعت برق فراهم کند.در همین راستا علی اکبر 
محرابیان، وزیر نیرو در گفت وگو با مهر با اشاره به اینکه 
این قانون با در نظر گرفتن ظرفیت های تولید و س��رمایه 
گذاری برای جبران کمبودها یک موضوع کاملًا اصولی 
و مبنایی است، افزود: طبیعتاً با این قانون زمینه پرداخت 
مطالبات نیروگاه ها بهتر از گذشته فراهم می شود. البته در 
سال جاری اقدامات خوبی برای تسویه با نیروگاه ها انجام 
شده است و برنامه های دیگری از جمله استفاده از ظرفیت 
بورس انرژی و دریافت مس��تقیم وجوه را در نظر داریم.
بنابر آنچه گفته شد به نظر می رسد آئین نامه جدید هیئت 
وزی��ران را باید گامی مهم و مؤثر برای حمایت از اقتصاد 
انرژی برق ضمن تلاش برای ایجاد رفاه نسبی برای آحاد 

جامعه از این مسیر ارزیابی کرد.

 بورس در هفته گذش��ته با ی��ک روند صعودی همراه 
ش��د و هر چ��ه به انته��ای هفته نزدیک تر ش��د، این 
حرک��ت صعودی کندت��ر و در نهای��ت در روز پایانی 
هفت��ه کار بورس ب��ا افت به پایان رس��ید. به گزارش 
فارس، شاخص های عملکردی بازار سهام که در هفته 
گذشته نشان از افزایش توان در سمت تقاضا داشت و 
همین مس��اله باعث رشد بورس در هفته گذشته شد، 
رویداده��ای اثرگذار دیگری مانن��د مذاکرات برجامی 
در وین و بررس��ی لایحه بودجه ۱۴۰۱ و البته دستور 
رئیس جمه��ور و ابلاغیه مع��اون اول رئیس جمهور، 
بخ��ش عم��ده ای از این موض��وع بود ک��ه خریداران 
وارد معامله ش��وند.البته بررس��ی رفتار بازار سرمایه در 
هفته دوم بهمن ماه، نش��ان داد ک��ه معامله گران در 

یک الگوی رفتار پلکانی از بورس حمایت کردند و این 
قدرت پلکانی با رسیدن به آخر هفته کاهش یافت.

نشانههایرشدبورسرابشناسیم ���
افزایش معاملات یکی از نشانه های همین قدرت در 
س��مت تقاضا بوده که می توان��د در صورت تداوم به 
ب��ازار کمک زیادی کند. به عبارت دیگر، در موقعیت 
کنونی ب��ورس، نش��انه های مثبتی از س��مت تقاضا 
دیده می ش��ود. این نش��انه ها عبارتند از به بالا رفتن 
ارزش معاملات و افزایش سهم ارزش معاملات خُرد 
اش��اره کرد که در طول هفته میانگین بالای ۴ هزار 
میلیارد تومان بود. ارزش معاملات در روز پایانی هم 
بالای ۸ هزار میلیارد تومان رس��ید. البته باید ارزش 
معاملات دوشنبه های هر هفته را که با عملیات بازار 

باز بانک ها همراه اس��ت، از ای��ن روند تفکیک کرد. 
در هفته گذش��ته شاخص کل بورس وارد کانال ۱.۳ 
میلیون واحدی شد و توانست با این کانال را در پایان 
هفت��ه حفظ کند. یکی از نکات مثبت بورس در هفته 
گذش��ته افزایش معامله در بخش حقیقی بورس بوده 
اس��ت. بسیاری از کارشناسان معتقدند رشد معاملات 
به ب��الای ۵ هزار میلیارد تومان می تواند کمک قابل 

توجهی به صعودی شدن بورس کند.
هفتهصعودشاخصهایبورس ���

در هفته دوم بهمن ماه شاخص کل بورس تنها در روز 
چهارش��نبه نزولی بود و کاهش ۷۳ واحدی را تجربه 
کرد. در روز شنبه رش��د بورس ۲۹ هزار و ۵۴۰ واحد 
بود. در روز یکشنبه این رشد به ۲۵ هزار و ۶۸۵ واحد 

رس��ید.روز دوشنبه نیز ش��اخص کل بورس با رشد ۹ 
هزار و ۹۷۲ واحدی و روز س��ه ش��نبه ب��ا افزایش ۶ 
ه��زار و ۶۱۵ واح��دی به جلو حرکت کرد. ش��اخص 
کل در نهای��ت در این هفته با رش��د ۷۱ هزار و ۷۳۹ 
واحدی توانس��ت به عدد یک میلی��ون و ۳۰۱ هزار و 
۱۶۱ واحدی برس��د. بازدهی شاخص کل دراین هفته 
۵.۸ درص��د بوده و پ��س از دو م��اه در مجموع یک 
هفته مثبت بوده است. شاخص کل هموزن نیز مانند 
ش��اخص کل در این هفته، تنها در روز چهارشنبه به 
می��زان ۲۶۲ واحد کاهش یاف��ت و در باقی روزهای 
هفته رش��د را تجربه کرد. در روز شنبه رشد ۶ هزار و 
۳۷۹ واحدی و در روز یک ش��نبه رش��د دو هزار ۶۲۴ 

واحدی را به ثبت رساند.

نشانه های رشد بورس نمایان شده است؟
رشد 16 درصدی میانگین ارزش معاملات خُرد

برنامه دولت برای حذف ارز ترجیحی در سال آینده عملیاتی و دقیق نبود
سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس:

س��خنگوی کمیس��یون اص��ل ۹۰ مجلس 
گفت: در ش��رایطی که کشور به دلیل جنگ 
اقتصادی، در شرایطی ناهمگون و بیمارگونه 
ق��رار دارد، نمی توان عمل جراحی اقتصادی 
عمیق��ی در ش��اکله کش��ور انج��ام داد. به 
گزارش خانه ملت، علی خضریان، سخنگوی 
کمیس��یون اص��ل ۹۰ مجلس درب��اره نگاه 
مجلس به حذف ارز ترجیحی، گفت: شرایط 
اقتصادی کشور، شرایطی نیست که بتوانیم 
وارد چنین ریسک اقتصادی شویم؛ از طرف 
دیگر بررسی مجلس نش��ان می دهد دولت 
سیزدهم هنوز نتوانسته در سال ابتدایی آغاز 

به کار خود، لایه های مدیریتی که قرار است 
اجراکنندگان این قانون باشند را تغییر دهد.

نماین��ده م��ردم ته��ران، ش��میرانات، ری، 
اسلامش��هر و پردیس در مجلس ش��ورای 
اس��لامی اظهار ک��رد: بخش عم��ده ای از 
مدیرانی که قرار است حذف ارز ترجیحی را 
اجرا کنند از بدنه مدیریت دولت قبل هستند 
و در شرایط بلاتکلیفی به سر می برند. مسئله 
این نیس��ت که این افراد متعل��ق به دولت 
قبل هس��تند یا دولت جدی��د آنها را انتخاب 
کرده است، مسئله این است که این مدیران 
شرایط بلاتکلیف دارند و این وضع مانع ثبات 

آنها می شود و قاعدتاً نمی توانند کار ریشه ای 
را اج��را کنند.وی ادامه داد: این موضوع یک 
آسیب است چراکه هر اقدام، کنش و واکنش 
جامعه را تحت تأثیر قرار خواهد داد؛ در حالی 
که کنش ها و واکنش های اجتماعی در زمینه 
حذف ارز ترجیحی باید با تدبیر بسیار زیادی 
انجام شوند.س��خنگوی کمیسیون اصل ۹۰ 
عنوان کرد: نکته دیگر این اس��ت که کشور 
از لحاظ اقتصادی در ش��رایط نرمال و ثابتی 
قرار ن��دارد، نمی توانیم صرفاً از لحاظ علمی 
بررس��ی کنیم و بگوییم دو نرخی بودن ارز 
آس��یب دارد یا ن��دارد. باید بدانی��م در مورد 

کش��وری صحب��ت می کنیم که ب��ه علت 
جنگ اقتص��ادی، ناکارآمدی های اقتصادی 
دولتمردان طی سال های گذشته و همچنین 
تحریم ها در شرایطی ناهمگون و بیمارگونه 
ق��رار دارد.خضریان با اش��اره ب��ه اینکه در 
چنی��ن ش��رایطی نمی توان عم��ل جراحی 
اقتصادی عمیقی در شاکله کشور انجام داد، 
تصریح کرد: ضمن اینک��ه برنامه کاربردی 
ک��ه دولت آن را برای اج��را به مجلس ارائه 
ک��رد، برنامه ای عملیاتی، کار ش��ده و دقیق 
نب��ود.وی عنوان کرد: ب��ا توجه به همه این 
شرایط کمیسیون تلفیق درباره حذف یکباره 

ارز ترجیحی قانع نش��د که شرایط کشور به 
گونه ای باش��د که بتواند سال بعد وارد چنین 
اقدام جراحی گونه ای در حوزه اقتصادی شود.

س��خنگوی کمیس��یون اصل ۹۰ بیان کرد: 
کمیس��یون تلفیق ۹ میلیارد دلار را در حوزه 
ارز ترجیحی برای کالاهای اساسی به غیر از 
گندم در نظر گرفت که البته برای گندم نیز 
شرایط خاص دیگری برای حمایت از تولید 
داخلی طراحی ش��ده است. معتقد هستم که 
مجلس نیز در صحن علنی در مواجهه با این 
موضوع از مصوبه کمیسیون تلفیق حمایت و 

دفاع خواهد کرد.



اخبار
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شهرستان

پس از سالها انتظار خیابان دکتر 
حسابی )مصطفی آباد( بازگشایی شد

رئیس ش��ورای اس��لامی نظرآباد گفت: پس 
از س��الها پیگیری توسط مردم ، خواسته آنها 
توسط ش��ورای جدید دوره ششم با  تعریض 
خیاب��ان دکتر حس��ابی محل��ه مصطفي آباد 
محقق و طعم شیرین رضایت را بر لبان آنها 
نش��اند. به گزارش روابط عمومی شهرداری 
و ش��ورای ش��هر نظرآباد،ناصر اکب��رزاده از 
اج��رای طرح تعریض خیابان دکتر حس��ابی 
محله مصطفي آباد خبر داد و اظهارداشت: با 
عنایت به اینکه معبرمذکور  از معابر شریانی 
ش��هر نظرآباد اس��ت و به واسطه قرار گیری 
در مسیر دسترسی شهرک صنعتی نظرآباد و 
جاده اشتهارد شاهد ترافیک های سنگین در 
این منطقه بودی��م . وی تصریح کرد:  یکی 
از درخواستهای اصلی شهروندان  بازگشایی و 
تعری��ض معبر مذکور بود  ل��ذا تعریض معبر 
مذکور در دس��تور کار شهرداری نظرآباد قرار 
گرف��ت.  اکبرزاده تاکید ک��رد:  در  روزهای 
آینده شهروندان ش��اهد تخریب و آزادسازي 

سایر ساختمان های باقی مانده خواهند بود.

تاکید مدیر کل امور دریانوردان بر 
رعایت الزامات      

نشست بررسی چالش ها و مشکلات مرتبط 
با مقاوله نامه کار دریایی )MLC( در استان 
بوش��هر با حضور دکتر مرزبان مدیر کل امور 
دریانوردان و س��ازمان های تخصصی و بین 
المللی سازمان بنادر و دریانوردی برگزار شد. 
با گ��زارش روابط عموم��ی اداره کل بنادر و 
دریانوردی اس��تان بوشهر، علی اکبر مرزبان 
در این نشس��ت که با حضور هیاتی متشکل 
از وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی، سازمان 
منطقه ویژه اقتصادی و انرژی پارس، شرکت 
نف��ت و گاز پارس در مجتم��ع بندری پارس 
 MLC تش��کیل ش��د،  به رعای��ت الزامات
)قانون کار روی دریا( از س��وی فعالان حوزه 
دریانوردی تاکید کرد.  وی با اشاره به قانون 
الح��اق دول��ت ج.ا.ایران به مقاول��ه نامه کار 
دریای��ی و آیین نامه تفکیک وظایف ناش��ئ 
از الح��اق به مقاوله نام��ه کار دریایی و لزوم 
اجرای الزامات  مقاوله نامه مذکور هماهنگی 
و همکاری کلیه آحاد س��ازمانی مرتبط امری 
ضروری و اجتناب ناپذیر است.  مرزبان ادامه 
داد: در این راس��تا حل و فص��ل موضوعات 
مربوط به مش��کلات دریانوردان، شناورهای 
متردد در بن��در خدماتی پارس عس��لویه در 
دستور کار قرار گرفت که برگزاری نشست با 
حضور مدیران و کارشناس��ان سازمان بنادر و 
دریانوردی، اداره کل استان بوشهر و مدیریت 
بنادر و دریانوردی عسلویه و مسئولین مرتبط  
از وزارت تعاوًن کار و رفاه اجتماعی ، سازمان 
منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس عس��لویه 

نیز در همین راستا برگزار شده است.

پروژه های آماده افتتاح ده مبارک 
فجر ۱۴۰۰ استان خوزستان

ش��رکت برق منطقه ای خوزستان با گستره 
جغرافیایی دو اس��تان تحت پوش��ش خود ) 
خوزس��تان و کهگیلویه و بویر احمد( با ارایه 
خدمات بی وقفه و مس��تمر خود ضمن ایجاد 
ش��بکه ای پای��دار و مطمئ��ن در بین کلیه 
ش��رکت های ب��رق منطقه ای کش��ور این 
کالای اس��تراتژیک، اقتص��ادی و امنیتی را 
به بهترین ش��کل ممکن عرضه  و گسترده 
تری��ن ارتباط مردمی در منطق��ه را دارد.* و 
کلید رمز موفقیت ش��رکت ب��رق منطقه ای 
خوزس��تان در رضایت ارب��اب رجوع ) صنایع 
مهم جنوبغرب کش��ور  و آح��اد مردم منطقه 
( در هن��گام  ارایه خدم��ات با ویژگی خاص 
منطقه است. محصول ش��رکت برق منطقه 
ای _  ب��ا زی��ر مجموعه های ش��رکت های 
توزیع برق در اهواز . خوزس��تان و کهگیلویه 
و بوی��ر احمد _  در چرخه زندگی مردم نقش 
حیاتی و اساس��ی  دارد و خ��ادم مردم بودن 
را افتخار خود می داند. و در این مس��یر تنها 
رضایت ملت سلحش��ور خط��ه قهرمان پرور 
خود را کافی ندانسته و به دنبال جلب اعتماد 
و خشنودی پایدار مش��تریان خود می باشد.   
به همین منظور و در ایام فرخنده دهه مبارک 
فج��ر *پروژه های اماده افتتاح ملی* خود را 
جهت اطلاع عم��وم خدمتتان اعلام می دارد  
امید است کما فی السابق با همکاری شایسته 
در انتشار  موضوع صدرالاشاره که در جدول 
ذیل ارس��ال می گردد رس��الت اصلی نشریه 
وزین ش��ما در اطلاع رس��انی و ب��الا بردن 
آگاهي مردم بص��ورت خبری مرضی خداوند 
متعال واقع شود. ان شاالله.  *روابط عمومی 

شرکت برق منطقه ای خوزستان*

بازدید سرپرست و عضو هیئت مدیره 
شرکت عمران از ساختمان اداری 

مسکن مهر 
ب��ه گزارش روابط عمومی ش��رکت عمران،  
صب��ح امروز  مهندس قنبری سرپرس��ت به 
همراه زارعی عضو هیئت مدیره در بازدید از 
کارگزاری مسکن مهر،   روند خدمات رسانی 
ب��ه ارباب رجوع  را از نزدیک مورد بررس��ی 
قرار دادند.سرپرس��ت شرکت عمران  ضمن 
دیدار با هم��کاران از مش��کلات وعملکرد 
تمامی بخ��ش ها،اطلاع��ات لازم را اخذ و 
ضمن بیان راهنمائی ها وتوصیه های لازم 
در جهت بهبود فرایند های کاری ، تاکیدات 
لازم را در راس��تای ارائه خدم��ات بهینه به 
مردم وتکری��م ارباب رجوع ب��ه کارکنان و 
مسئولین مربوطه یادآوری و  رعایت قوانین 
و مقررات جاری در حوزه حقوق ش��هروندی 
با هدف ارائ��ه خدمت صادقانه به مردم ،  را 
خواس��تار ش��د.قنبری  گفت: ه��دف از این 
بازدید شنیدن مشکلات مراجعین در جهت 
رضایتمندی و ارتقاء سطح کیفی خدمات در 

کارگزاری مسکن مهر بود.
 

پس از سالها انتظار خیابان دکتر 
حسابی )مصطفی آباد( بازگشایی شد

 رئیس ش��ورای اسلامی نظرآباد گفت: پس 
از سالها پیگیری توسط مردم ، خواسته آنها 
توس��ط شورای جدید دوره ششم با  تعریض 
خیابان دکتر حس��ابی محل��ه مصطفي آباد 
محقق و طعم شیرین رضایت را بر لبان آنها 
نش��اند.به گزارش روابط عمومی شهرداری 
و ش��ورای ش��هر نظرآباد،ناصر اکب��رزاده از 
اجرای طرح تعریض خیابان دکتر حس��ابی 
محله مصطفي آباد خبر داد و اظهارداشت: با 
عنایت به اینکه معبرمذکور  از معابر شریانی 
شهر نظرآباد اس��ت و به واسطه قرار گیری 
در مسیر دسترسی شهرک صنعتی نظرآباد و 
جاده اشتهارد شاهد ترافیک های سنگین در 
این منطقه بودیم .وی تصریح کرد:  یکی از 
درخواس��تهای اصلی شهروندان  بازگشایی و 
تعریض معبر مذکور ب��ود  لذا تعریض معبر 
مذکور در دستور کار شهرداری نظرآباد قرار 
گرفت. اکب��رزاده تاکید ک��رد:  در  روزهای 
آینده ش��هروندان شاهد تخریب و آزادسازي 

سایر ساختمان های باقی مانده خواهند بود.

 2 هزار و 22۰ میلیارد تومان پروژه 
زیرساختی برق در خوزستان آماده 

افتتاح است
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان 
گفت: ۱۶ پروژه در بخش های پست، خطوط 
ب��رق و نیروگاه مقیاس کوچ��ک که عمدتاٌ 
پروژه های زیرساختی و مهم هستند با ارزش 
سرمایه گذاری بیش از ۲ هزار و ۲۲۰ میلیارد 
تومان، در ایام مبارک دهه فجر در خوزستان 

آماده افتتاح هستند.
محمود دشت بزرگ با اعلام این خبر افزود: 
در بخش پست ها ۸ پروژه به ظرفیت ۱۲۰۲ 
مگاول��ت آمپ��ر، بخش خطوط ۴ پ��روژه به 
ظرفیت ۶۰ کیلومتر مدار، ۲ پروژه در بخش 
فیب��ر نوری به ظرفیت ۳۶ کیلومتر، یک بی 
۱۳۲ کیلوولت و یک نیروگاه مقیاس کوچک 
به ظرفیت ۲۵ مگاوات در شهرهای مختلف 

استان آماده افتتاح رسمی هستند.
از ای��ن تع��داد پ��روژه،  وی بی��ان ک��رد: 
ای��ن  توس��ط  پ��روژه   ۱۳ س��رمایه گذاری 
ش��رکت و سه پروژه با فراهم نمودن بستر و 
سیاست گذاری مناسب توسط سرمایه گذاران 

و بخش خصوصی انجام شده است.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان 
اف��زود: از جمله ش��اخص ترین این پروژه ها 
می توان به پس��ت ۴۰۰ ب��ه ۱۳۲ کیلوولت 
پی��روزان و خطوط آن و پس��ت ۲۳۰ به ۳۳ 
کیلوول��ت صنای��ع در اهواز، پس��ت ۱۳۲ به 
۳۳ کیلوولت پیام و نیروگاه مقیاس کوچک 
میانرود در شهرستان دزفول، پست ۱۳۲ به 
۳۳ کیلوولت سرو در دشت آزادگان و پست 
۴۰۰ کیلوول��ت GIS ش��هید آب��کار و خط 

دومداره ورودی آن در خرمشهر اشاره کرد.
دش��ت بزرگ با بیان اینکه کلانش��هر اهواز 
ب��ه تنهایی با ۷ پروژه بیش��ترین پروژه های 
آم��اده افتتاح را دارد، تصری��ح کرد: از جمله 
ای��ن پروژه ها که باع��ث تقویت رینگ ۱۳۲ 
کیلوول��ت و تکمیل رین��گ ۴۰۰ کیلوولت 
اهواز شده، پس��ت ۴۰۰ کیلوولت پیروزان با 
ترانسی به ظرفیت ۳۱۵ مگاولت آمپر است 
که با طراحی ابرترانس��ی ب��ه ظرفیت بالا و 
مش��خصات جدید و مقاوم در برابر تغییرات 
اقلیمی مثل دمای بالا و پدیده ریزگرد، نقش 
وی��ژه ای در تامی��ن برق کلانش��هر اهواز و 

پایداری آن خواهد داشت.
وی تصری��ح ک��رد: خط و پس��ت برق ۴۰۰ 
کیلوولت GIS شهید آبکار )فولاد جهان آرا 
اروند( که اولین پس��ت ۴۰۰ به ۳۳ کیلوولت 
GIS در خوزس��تان در زمین��ه تامین برق 
مش��ترکین است در خرمش��هر آماده افتتاح 
اس��ت. این پس��ت که با ه��دف تامین برق 
کارخانه فولاد جهان آرا اروند احداث ش��ده 

۶۵۰ مگاولت آمپر ظرفیت دارد.

اخبار

عملیات نصب ۱۰۰۰فقره انشعاب فاضلاب 
در س��اختمان های مس��کونی و تجاری 
باغس��تان غربی کرج آغاز ش��د.مهندس 
رمضانی مع��اون بهره برداری و توس��عه 
فاضلاب آبفای الب��رز گفت :با هدف رفع 
مشکلات زیست محیطی و دفع بهداشتی 

فاضلاب ، بیش از ۱۰۰۰ فقره انشعابهای 
فاض��لاب در کوچه های نیایش و لاله در 
باغستان شروع شده است .وی بیان داشت 
:مجموع انشعابهای فاضلاب در باغستان 
غربی به ۱۹۰۱ فقره می رسد که جمعیتی 
بالغ بر ۴۳ هزار نفر از خدمات آن بهره مند 

و ت��ا پایان خرداد ۱۴۰۱  به طور کامل  به 
اتمام خواهد رس��ید.وی افزود: همزمان با 
این عملیات ،نصب انش��عابهای فاضلاب 
در مناطقی همچون حصارک، بخش��ی از 
اسلام آباد،دولت آباد و اشتراکی شمالی که 
احداث شبکه و خطوط انتقال فاضلاب در 

آنجا به اتمام رسیده در حال اجراست.وی 
تش��ریح کرد :از آغاز سال جاری تا کنون 
بیش از ۸۰۰۰ فقره انش��عاب فاضلاب در 
سطح استان البرز نصب شده است و پیش 
بینی می ش��ود تا پایان س��ال این رقم به 

۹۰۰۰ فقره برسد.

نصب انشعاب فاضلاب واحدهای مسکونی باغستان غربی آغاز شد

اجرای رزمایش ها، پیوندهای اجتماعی را مستحکم تر کرد
مشهد مقدس محمدرضا رحمتی-مدیرکل کمیته امداد 
خراس��ان رضوی با اشاره به سویه های مختلف کرونا و 
ارائه اقدامات متناسب با فرمان مقام معظم رهبری اظهار 
کرد: با اجرای رزمایش های مختلف مواس��ات و همدلی 
فرهن��گ نوعدوس��تی که متاثر از دین اس��ت، تقویت و 

پیوندهای اجتماعی مستحکم تر شد.
سلم آبادی در اولین نشست خبری خود با اصحاب رسانه 
گف��ت: اکنون این نهاد در اس��تان از ۲۱۲ ه��زار خانوار 
حمای��ت می کن��د که ، ۱۷۷ هزار خانوار معیش��ت بگیر 
هستند. وی ادامه داد: خانوارهای معیشت بگیر شامل ۸۴ 

هزار خانواده شهری و مابقی روستایی هستند. 
وی، از ساخت ۶۰۰ واحد مسکونی برای مددجویان خبر 
داد و گفت: در حاش��یه مشهد ۶۰۰ واحد مسکونی، ۲۰۰ 
واحد در رش��تخوار و ۱۰۰ واحد دیگر در س��بزوار ساخته 
می ش��ود. مدیرکل کمیته امداد خراس��ان رضوی اعلام 
کرد: اکنون ۳هزار و ۲۳۹ واحد مسکونی برای مددجویان 
تحت پوشش در خراسان رضوی درحال ساخت است که 
۴۶۱ واح��د تحویل داده ش��ده و ۲ هزار و ۷۷۸ واحد نیز 

تا پایان س��ال به سرانجام می رسد.س��لم آبادی از ایجاد 
اشتغال و توانمندس��ازی خانواده ها با اعطای تسهیلات 
از  ۳ منبع اعتباری گفت و افزود: اعتبارات در این بخش 
۷۰۳ میلیارد تومان است که تاکنون ۶۹۰ تومان وصول و 

به مجریان طرح های اشتغال کمیته امداد پرداخت شده 
اس��ت.  وی درآمد کمیته امداد را شامل اعتبارات دولتی 
و مشارکت های مردمی دانست و اظهار کرد: ۱۱ هزار و 
۷۶۲ یتیم و ۲۴ هزار فرزند محسنین تحت حمایت کمیته 

امداد خراسان رضوی هستند که ۱۱۵ هزار حامی از  این 
فرزندان حمایت می کنند.

س��لم آبادی گفت: در ۱۰ ماهه  امسال از ۴۵۰ صندوق 
صدق��ه خانگی و ۱۹ ه��زار و ۷۰۰ صندوق در معابر، ۲۵ 

میلیارد تومان صدقه جمع آوری شده است.
وی به ش��یوه های نوین پرداخت اش��اره داشت و افزود: 
خوشبختانه برای پرداخت صدقه با استفاده از کد )کیو آر( 

۵۶۰ هزار مشترک جدید جذب شده اند.
مدیرکل کمیته امدادخراسان رضوی از هزینه کرد زکات 
در محل با نظارت شورای زکات خبر داد و افزود: در ۱۰ 
ماهه امس��ال، ۱۱۷ میلیارد تومان از شهرها و روستاهای 
اس��تان زکات جمع آوری شده که توس��ط خود مردم و 
خیران، صرف تامین جهیزیه، کمک معیش��ت و درمان 

خانواده های نیازمند شد 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی خراسان رضوی گفت: 
در بح��ث درمان، مددجویان کمیته امداد نیازمند حمایت 
مردم هستند، اکنون ۴ هزار و ۳۲۰ بیمار صعب العلاج و 
۲۳۰۰ بیمار زمینگیر در استان تحت حمایت کمیته امداد 

استان هستند.

مدیرکل کمیته امداد خراسان رضوی:

بهینه سازی ۵۹ درصد موتورخانه های ایلام
مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام

مدیرعام��ل ش��رکت گاز اس��تان ای��لام از 
اصلاح و بهینه س��ازی بی��ش از ۵۹ درصد 

موتورخانه های استان خبر داد.
عباس شمس اللهی اظهار داشت: تاکنون ۴۷ 

درصد موتورخانه های ثبت نام ش��ده استان 
در سامانه ش��رکت ملی گاز بخش اداری و 
۶۸ درصد حوزه خانگی اصلاح و بهینه سازی 

شده است.
وی با اش��اره به اینکه در سطح استان تعداد 
۷۶۰ موتورخانه در بخش های مختلف اداری 
و خانگی و ... وجود دارد، افزود: تاکنون ۳۴۸ 
موتورخانه در سطح استان در سامانه شرکت 
ملیّ گاز ثبت نام ش��ده  است که از این تعداد 
۲۱۶ مورد اجرا و ۱۱۳ مورد دیگر در دس��ت 

اقدام و در حال اجراست.
مدیرعامل ش��رکت گاز استان تاکید کرد: در 

راستای بهینه سازی مصرف گاز موتورخانه ها 
در بخش ه��ای مختل��ف اداری، خانگ��ی، 
تجاری و آموزش��ی بیش از ۱۳ میلیارد رالط 
به مجریان طرح بهینه س��ازی پرداخت شده 
اس��ت. ش��مس اللهی با بیان اینک��ه برای 
اجرای طرح بهینه سازی موتورخانه های ثبت 
نام ش��ده بیش از ۴۶ میلیارد رالس اعتبار در 
نظر گرفته شده اس��ت، یادآور شد: طرح ملیّ 
اصلاح و بهینه س��ازی موتورخانه واحدهای 
مس��کونی، اداری، آموزشی، تجاری در سال 
گذشته آغاز شده و متقاضیان پس از ثبت نام 
در سامانه شرکت ملیّ گاز، مشمول پرداخت 

هزین��ه اصلاح و بهینه س��ازی موتورخانه از 
سوی شرکت گاز استان می شوند.

مدیرعامل شرکت گاز استان ایلام گفت: در 
این طرح س��ه عامل اصلی صرفه جویی در 
موتورخانه ها شامل عایق کاری موتورخانه، 
نصب رس��وب گیر آب ورودی موتورخانه و 
تنظیم مش��عل توس��ط ناظرین شرکت گاز 
مورد بررسی قرار گرفته و یک شرکت مورد 
تأیید و دارای صلاحیت، بعنوان مجری طرح 
انتخ��اب و پ��س از انعقاد ق��رارداد با مالک 
س��اختمان، بسته به میزان نیاز موتورخانه به 
اصلاح و بهینه سازی، مبالغی که می تواند تا 

حداکثر ۱۰۰ درصد کل هزینه ها را پوشش 
دهد توسط ش��رکت گاز به مجری پرداخت 

می شود.
ش��مس اللهی ادامه داد: این طرح به منظور 
کاهش هدر رفت ان��رژی و اصلاح مصرف 
گاز در موتورخانه آغاز شده و فرصتی مناسب 
برای انجام اصلاح و بهینه سازی موتورخانه 
اس��ت که م��ردم از ای��ن فرصت اس��تفاده 
کنند و با اس��تفاده از پرداخت هزینه توسط 
ش��رکت گاز، هزینه های مستمر مصرف گاز 
و استهلاک موتورخانه و آلاینده های زیست 

محیطی را کاهش دهند.

محمدرضا رحمت��ی : مدیر کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی خراسان رضوی در نشست 
خبری با اصحاب رس��انه گفت : ۱۶ فیلم 
برای نوزدهمین جشنواره فیلم فجر مشهد 
از ۲۲ فیلم چهلمین جش��نواره فیلم فجر 

برای اکران اختصاص داده شده است .
محمد حسین زاده افزود : این فیلم ها از ۱۵ 
تا ۲۲ بهمن ماه درپردیس های سینمایی 
آفریقا، هویزه، س��یمرغ، ویلاژتوریس��ت، 
اطلس، گلشن و دو سینمای تازه تاسیس 
شده برفی و پارک بازار در دو تا سه سانس 

اکران می شوند.
وی ادامه داد:سیاستگذاری جشنواره فیلم 
فجر به طور متمرکز در تهران می باشدکه 
امسال  تصمیم بر این شد  در تمام استان 
ها از ۲۲ فیلم جشنواره یک بسته فیلم ۱۶ 

تایی اختصاص داده شود. 
حس��ین زاده  اظهار داش��ت: امید واریم با 
رایزنی که با تهیه کنندگان فیلم ها ش��ده 
، ب��ه مرور بقیه فیلم ها به جش��نواره فیلم 
مشهد  اضافه ش��وند . مدیر کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی اس��تان افزود : فیلمهای 
موقعی��ت مهدی ب��ه کارگردان��ی هادی 
حجازی فر، لایه های دروغ به کارگردانی 
رامین س��هراب، ماه��ان ب��ه کارگردانی 
حمید ش��اه حاتمی، هناس به کارگردانی 
حس��ین دارابی، بیرو به کارگردانی عباس 
میرزای��ی، بی رویا ب��ه کارگردان��ی وزیر 
دفتری، برف آخر به کارگردانی امیرحسین 
عس��گری، دس��ته دختران به کارگردانی 
منی��ر قیدی، ضد به کارگردانی امیرعباس 
ربیعی، خائن کش��ی به کارگردانی مسعود 

کیمیایی، ملاقات خصوصی به کارگردانی 
امید ش��مس، م��رد بازنده ب��ه کارگردانی 
محمدحس��ین مهدویان، بدون قرار قبلی 
به کارگردانی بهروز شعیبی، شب طلایی 
به کارگردانی یوسف حاتمی کیا، شادروان 
ب��ه کارگردانی حس��ین نمازی، ش��هرک 
به کارگردانی علی حضرتی در جش��نواره 
مش��هد اکران می ش��ود. وی خاطرنشان 
کرد: کمیته نقد پژوهش در استان در ستاد 
جش��نواره فیلم فجر راه اندازی شده است 
ک��ه در کنار اکران فیل��م ها، فضای نقد و 
پژوه��ش در حوزه فیلم ه��ا هم در اختیار 
علاقمندان قرار بگیرد. بنابراین یک فیلم 
حداقل در سه سینما اکران می شود.حسین 
زاده  تاکید داشت :با توجه به شرایط کرونا 
تنها ۲۵ تا ۳۰ درصد از ظرفیت هر سینما 

مورد اس��تفاده قرار می گیرد، در این راستا 
کمیته سلامت جشنواره فیلم فجر مشهد 
با مسئولیت دانشگاه علوم پزشکی مشهد، 
همزمان با تغییر رنگ کرونایی این ش��هر 
فعال ش��ده تا نس��بت به حفظ س��لامت 
مردم در فضای س��ینما کنت��رل و نظارت 
بیش��تری صورت گیرد. برای حضور مردم 
در س��ینما تدابیری از جمله شروطی مثل 

واکسیناسیون اتخاذ خواهد شد.
مهدی ش��اد، رییس بسیج رس��انه در این 
نشست نیز بیان کرد: سهمیه اهالی رسانه 
در جش��نواره امس��ال نس��بت به سهمیه 
هجدهمی��ن جش��نواره تقریب��ا بیش از ۲ 
برابر ش��ده اس��ت. همچنین موفق شدیم 
برای فعالان رس��انه های غیر  رسمی هم 

سهمیه قابل توجهی اخذ کنیم.

وی افزود: ما ۸ رس��انه را در ۸ س��ینمای 
مجموعه سینمایی حاضر در جشنواره فعال 
خواهیم داشت. هم چنین جدا از یادداشت 
های اهالی رسانه آمادگی داریم یادداشت 
های مردمی را نیز در اختیار رسانه ها قرار 

بدهیم.
وی خاطر نش��ان کرد: برنام��ه تلویزیونی 
گرانگاتی��و در طول جش��نواره از ش��بکه 
استانی خراسان رضوی پخش خواهد شد.

ش��ایان ذکر اس��ت : ف��روش بلیت های 
فیلمهای نوزدهمین جش��نواره فیلم فجر 
مش��هد از چهارش��نبه ۱۳بهمن  از طریق 
س��ایت س��ینما تیکت آغاز می شود و هر 
بلیت به قیمت س��ی ه��زار تومان فقط از 
طریق اینترنتی و مراجعه به سایت مربوطه 

قابل انجام خواهد بود.

احتمال اکران نشدن فیلم های پرمخاطب در جشنواره فیلم فجر مشهد 
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان رضوی خبر داد:

استاندار: 2۴3 پروژه عمرانی، اقتصادی ایلام دهه فجر افتتاح و کلنگ زنی می شود
آذر یعقوبیان :  استاندار ایلام گفت: در دهه 
فجر امسال در مجموع ۲۴۳ پروژه عمرانی 
و اقتصادی با اعتبار ۲۰ هزار و ۴۳۲ میلیارد 
رال  در س��طح اس��تان افتتاح و کلنگ زنی 

می شود.
حس��ن به��رام نی��ا ر در نشس��ت خبری با 
اصحاب رس��انه ایلام جه��ت تببین برنامه 
های ده��ه فجر اظه��ار داش��ت: این دهه 
سرآغاز طلوع خورشید بود. بنا بر فرمایشات 
مقام معظم رهبری این طلوع در خورش��ید 
درخشید و روح، سلامت و شادابی را یه ملت 
هدی��ه داد و این مه��م در روز ۲۲ بهمن به 

خوبی نمایان است.
وی اف��زود: هرگز تاری��خ فراموش نخواهد 
کرد قبل از پی��روزی انقلاب، هویت دینی، 
انس��انی، حقوقی و حقیقی ملت زیر چکمه 
های اس��تکبار لگد مال میشد. ان روزها به 
برکت اموزه های دین��ی و رهبری عالمانه 
امام راحل ملت توانس��تند از ظلم حکومت 

شاهنشاهی رها شوند.
اس��تاندار ایلام گفت: ملت ای��ران امروز در 
جایگاه��ی قرار دارد که در تمامی عرصه ها 
نقش آفرینی می کنن��د و در منطقه حرفی 

برای گفتن دارند.

وی ادام��ه داد: از مهمترین دس��تاوردهای 
نظام، اس��تقلال سیاس��ی و مردم سالاری 
اس��ت که امروز به عنوان الگو حکومتی در 

بین کشورهای منطقه مطرح می شود.
بهرام نیا اضافه ک��رد: همچنین امروز نظام 
جمهوری اسلامی در زمینه های زیر ساخت، 
برق، آب و… در مقام مقایس��ه با ۴۳ سال 

گذشته رشد چشمگیری داشته است.
افتت��اح و کلنگ زنی ۲۴۲ پ��روژه عمرانی، 

اقتصادی استان ایلام در دهه فجر امسال
اس��تاندار ای��لام بیان داش��ت: در دهه فجر 
امس��ال در مجم��وع۲۴۳ پ��روژه عمرانی و 

اقتصادی با اعتب��ار ۲۰ هزار و ۴۳۲ میلیارد 
راله در س��طح اس��تان افتتاح یا کلنگ زنی 

می شود.
وی عن��وان کرد: از این تع��داد پروژه ۱۸۹ 
ط��رح عمرانی ب��ا اعتبار ۱۷ ه��زار و ۵۸۳ 
میلی��ارد رال  و ۵۴ طرح اقتصادی با اعتبار 

۲هزار و ۸۴۹ میلیارد رالر است.
به��رام نیا تصریح کرد: ب��ا افتتاح این پروژه 
ح��دود دو هزار نفر در اس��تان ایلام به طور 

مستقیم صاحب شغل می شوند.
وی اف��زود: در مجم��وع ۱۵۶ پروژه در این 
ایام در سطح اس��تان افتتاح می شود که از 

ای��ن تعداد ۱۶ طرح مربوط��ه به ایلام،، ۱۱ 
طرح ایوان، ۱۰ طرح ابدانان، ۱۰ طرح بدره 
۲۱ طرح چ��رداول، ۱۳ طرح چوار، ۹ طرح 
سیروان، ۹ طرح دهلران، ۹ طرح دره شهر، 
۱۹ طرح ملکش��اهی، ۱۱ طرح مهران، ۱۳ 

طرح هلیلان می باشد.
استاندار ایلام ادامه داد: همچنین ۳۳ پروژه 
در س��طح استان کلنگ زنی می شود که از 
این تعداد، ۸ طرح ای��لام، ۲ طرح ایوان، ۲ 
طرح ابدانان،۷ طرح چرداول، ۲ طرح چوار، 
۲ طرح سیروان، ۲ طرح دهلران،۳ طرح دره 

شهر و ۳ طرح نیز مهران است.

بازگشت واحد 3۱۵ مگاواتی شماره ۶ نیروگاه رامین اهواز به شبکه سراسری برق کشور
مدیرعامل نیروگاه رامین اعلام کرد

واح��د ۳۱۵ مگاواتی ش��ماره ۶نیروگاه رامین 
اهواز که بدلیل مش��کلات فنی طی روزهای 
گذش��ته از مدار تولید خارج شده بود با تلاش 
متخصصان ای��ن نیروگاه مجددا به ش��بکه 
سراس��ری برق کش��ور متصل ش��د.  خلیل 
محمدی مدیرعامل نی��روگاه رامین با اعلام 
ای��ن خبر گفت: س��وخت اصل��ی واحدهای 
نیروگاه رامین گاز اس��ت و قابلیت استفاده از 

س��وخت مازوت بعنوان س��وخت اضطراری 
را دارند. محمدی گف��ت: با توجه به افزایش 
ب��رودت ه��وا و پیک مصرف ان��رژی گاز در 
سراسر کشور ، تامین سوخت گاز مورد نیاز هر 
۶ واحد نیروگاه رامین دچار چالش شده و طی 
روزهای گذشته ناگزیر شدیم در واحد شماره 
۶ این نیروگاه از س��وخت مازوت جهت تولید 
برق مورد نیاز مردم و صنایع اس��تفاده کنیم.   

وی گفت: متاس��فانه س��وخت مازوت آسیب 
های ج��دی به تجهیزات نیروگاهی وارد می 
کند که باعث ایجاد مشکلات فنی، تحمیل 
هزینه ها،افزایش اس��تهلاک و کاهش عمر 
واحد نیروگاهی و نهایتا کاهش س��طح تولید 
انرژی برق می ش��ود.  مدی��ر عامل نیروگاه 
رامین با اشاره به توان واحدهای این نیروگاه 
بخاری در تولید و پشتیبانی از شبکه سراسری 

برق کش��ور افزود: واحد ۳۱۵ مگاواتی شماره 
۶ بدلیل اس��تفاده از س��وخت مازوت و بروز 
چالش��های فنی طی روزهای گذشته از مدار 
تولید خارج ش��ده بود و با رفع این مشکلات 
توانستیم این واحد نیروگاهی را مجددا به شبکه 
سراس��ری برق کشور متصل کنیم. محمدی 
مهمترین اقدامات تعمیراتی در این عملیات را 
اسیدشویی ایرهیتر ، رفع نشتی های بخار از 

لوله های بویلر و همچنین بهسازی والوهای 
و سایر تجهیزات جانبی این واحد عنوان نمود.  
لازم بذکر است نیروگاه رامین اهواز با ۶ واحد 
تولی��دی و با مجموع ظرفیت ۱۸۵۰ مگاوات 
ساعت بزرگترین نیروگاه بخاری کشور است 
و نقش مهمی در تامین برق مورد نیاز استان 
خوزستان و پشتیبانی از شبکه سراسری برق 

کشور ایفا می کند.
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جامعه

با کدام علائم کرونا به بیمارستان 
مراجعه کنیم؟

مدیر اورژانس بیمارستان سینا با تاکید بر اینکه 
پس از ابتلا به کرونا نباید در مراجعه به پزشک 
تاخیر صورت گیرد، در عین حال علائم مهمی 
را که نش��ان دهن��ده زمان مراجع��ه به مراکز 
درمانی اس��ت را شرح داد.حس��ین کرمانپور با 
اش��اره به اینکه برخی علائم وجود دارد که با 
دقت در آنها مراجعه به بیمارستان دیر نخواهد 
شد، گفت: مهم ترین عامل تب است، اگر افراد 
مبتلا به کرون��ا تب ب��الای ۳۸.۵ دارند که با 
مصرف دارو و پاشویه اندکی کاهش می یابد، اما 
مجددا به سرعت افزایش می یابد که اصطلاحا 
تب سرکش خوانده می شود، باید به علائم خود 
دقت کنند، با ب��روز این علائم دیگر نمی توان 
بیم��ار را در خانه نگه داش��ت و باید به مراکز 
درمانی مراجعه کند و داروهای بیشتری دریافت 
کند.او عامل مهم دیگر در بررسی حال بیماران 
را میزان اکس��یژن خون آنها خواند و ادامه داد: 
میزان اکس��یژن خون طبیعی ۹۴درصد به بالا 
است؛ اگر فردی به شکل متناوب مثلا هر یک 
ساعت یکبار اکسیژن خون را اندازه گیری کرد و 
متوجه روند کاهشی درصد اکسیژن خون خود 
شد، یعنی بیمار باید برای ادامه درمان به مراکز 
درمانی مراجعه کند تا مورد بررسی بیشتر قرار 
گیرد.وی ادامه داد: از سوی دیگر تعداد تنفس 
در دقیقه بیمار حائز اهمیت است. حالت معمول 
تنفس کودکان ۵ تا ۱۱ س��ال ۲۰ تا ۳۰ بار در 
دقیقه است،  اگر تنفس بیشتر شده و به بالای 
۳۵ بار تنفس در دقیقه برسد باید به متخصص 
اطف��ال مراجعه کنن��د. در بزرگس��الان حالت 
طبیعی  ۱۲ تا ۱۸ تنفس در دقیقه اس��ت اما تا 
۲۶ تنفس در دقیقه را هم طبیعی می دانیم ولی 
اگر این عدد  افزایش یابد باید به پزشک مراجعه 
کنند.کرمانپور تصریح کرد: تعداد ضربان قلب 
هم یکی از علائمی است که می تواند هشدار 
دهنده باش��د. کس��انی که مضطرب نیستند و 
برای انس��ان های معمولی ۷۰ ت��ا ۹۰ ضربان 
در دقیقه طبیعی است. در صورتی که این عدد 
از ۱۰۰ بیش��تر شد و مستدام باقی ماند و روند 
کاهش��ی نداشت، حتما باید به پزشک مراجعه 
کنند.وی با اشاره به اینکه در برخی مبتلایان به 
کرونا اسهال و استفراغ مشاهده می شود،  اظهار 
کرد: بیمارانی که دچار اس��هال شدید می شوند 
که با دارو کنترل نمی ش��ود، به دلیل از دست 
دادن آب بدن خود مستعد حملات بعدی کرونا 
می شوند و باید سریعا به پزشک مراجعه کنند.
او ضعف، بی حالی و خواب آلودگی غیرعادی را 
عام��ل مهم دیگری برای مراجعه به پزش��ک 
خواند و بیان کرد: اگر روند طبیعی زندگی فرد 
مختل شده اس��ت و ضعف،  بی حالی و تعریق 
شدید داش��ته و تمایل دارد بیش از حد بخوابد 
باید به پزش��ک مراجعه کند؛ چه بسا که قلب،  
ریه یا میزان اکسیژن خونش دچار مشکل شده 
باش��د. با دقت در علائم ذکر شده و درمان به 
موق��ع، حال فرد پس از پنج روز رو به بهبودی 
می رود.کرمانپور در پایان تاکید کرد: در س��ویه 
امیکرون پس از پن��ج روز انتظار داریم علائم 
بیمار کاهش��ی ش��ود، اگر این فرمول رعایت 
نش��ود و بهبودی به مرور حاصل نش��ود، فرد 
باید به پزش��ک مراجعه کند؛ زیرا ممکن است 
در حین ابتلا به کرونا به بیماری های دیگری 
مانند پنومونی، ذات الریه، س��ل و... مبتلا شوند 

که نیازمند بررسی بیشتر است.

اُمیکرون« چه مدت روی پوست و 
سطوح می ماند؟

حمید سوری درباره میزان ماندگاری کرونای 
امُیکرون بر روی س��طوح و پوس��ت، گفت: 
مطالعات جدید نشان داده است که ماندگاری 
امُیکرون بر روی پوس��ت و سطوح چند برابر 
وارایانت دلتا و واریانت های قبلی اس��ت.وی 
اف��زود: واریانت های قبلی کرون��ا هیچ کدام 
بیش از ۲۰ س��اعت بر روی پوست و سطوح 
نمی ماندند، اما در حال حاضر تحقیقات نشان 
می ده��د که امُیکرون ممکن اس��ت حتی تا 
هش��ت روز بر روی پوس��ت و سطوح بماند.
س��وری تاکید کرد: بنابراین بهداشت دست، 
فاصله گذاری و استفاده از ماسک اهمیت دو 
چندانی پیدا می کن��د و حتما برای این موارد 
باید پویش های کشوری برگزار شود که مردم 
از این فضای به ظاهرا عادی خارج شوند. در 
حال حاضر در سطح شهرها نمودی از اینکه 
درگیر یک واریانتی با قابلیت انتقال بسیار بالا 
هس��تیم، نمی بینیم که به این معناس��ت که 
جامع��ه دارد رفتارهای ع��ادی و طبیعی خود 
را پی��ش می برد و ویروس ه��م کار خودش 
را انج��ام می دهد.وی تاکید ک��رد: مردم باید 
شرایط جدید را به خوبی درک کرده و خود و 
زندگی شان را با شرایط امُیکرونی که دارد به 

سرعت افزایش می یابد، منطبق کنند.

ضرورت اصلاح قانون نحوه استفاده از 
سلاح برای افزایش اقتدار پلیس

رئی��س مرک��ز پژوهش ه��ای مجل��س بر 
ضرورت اصلاح قانون نحوه استفاده از سلاح 
برای افزای��ش اقتدار پلیس تاکید کرد.بابک 
نگاهداری در مورد شهادت ستوان یکم علی 
اکبر رنجبر گفت:»ش��هادت مظلومانه علی 
اکبر رنجب��ر، یکی از فرزندان عزیز کش��ور 
در نی��روی انتظامی، بار دیگر نیاز به اصلاح 
قانون نحوه اس��تفاده از سلاح برای افزایش 
اقتدار پلی��س در برخورد با اراذل و اوباش را 
گوش��زد کرد. از همکارانم خواستم در اسرع 
وقت پیش نویس اصلاح این قانون را آماده 

کنند.

اثر بخشی دُز بوستر واکسن کووپارس 
تائید شد

مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا 
و دارو از تایید اثر بخش��ی دُز بوستر واکسن 
رازی کووپ��ارس خب��ر داد.حمیدرضا اینانلو، 
گفت: بر اساس ارزیابی نتایج به دست آمده 
از مطالعات بالینی دُز بوستر واکسن رازی در 
افراد ۱۸ س��ال به بالا، این واکس��ن ایمنی 
زای��ی لازم را دارد.وی اف��زود: نتایج مطالعه 
مش��خص کرد دُز بوستر واکس��ن رازی در 
اف��رادی که دُزهای اولیه را از واکس��ن های 
ویروسی  فعال)سینوفارم،برکت(، وکتور  غیر 
)اسپوتنیک و آسترازنکا( و پروتئین نوترکیب 
)رازی کووپارس( دریافت کرده اند اثربخشی 
مطلوبی داشته است.او تاکید کرد: همچنین 
بیش��ترین اثر بخش��ی در افرادی است که 
واکس��ن های غیر فع��ال را در دزهای اولیه 

دریافت کرده اند.

کرونا آسیب های مخربی بر سیستم 
آموزش و پرورش وارد کرده است

معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش 
و پرورش با تاکید بر آموزش حضوری دانش 
آموزان ب��ا رعایت پروتکل های بهداش��تی، 
گفت: متاس��فانه کرونا آس��یب های مخربی 
بر سیس��تم آموزش و پرورش وارد کرده که 
جبران آن ه��ا نیازمند صرف زمان و هزینه و 
انرژی بسیاری است.صادق ستاری فرد افزود: 
دولت سیزدهم نگاه ویژه ای به حوزه آموزش 
و پرورش دارد و همه ما می دانیم که آموزش 
مجازی جایگزین مدرسه نمی شود و مدرسه 
آخرین مکانی اس��ت که در این شرایط باید 
تعطیل ش��ود و اولین مکانی هم هس��ت که 
باید بازگشایی گردد.وی با بیان اینکه شاهد 
افت تحصیلی بسیاری در میان دانش آموزان 
در دوران کرونا هس��تیم، افزود: همه ما باید 
کمک کنیم تا آموزش های حضوری توسعه 
یابد و بتوان بخش��ی از آسیب های وارد شده 

به آموزش و پرورش را جبران کرد.

دستگیری تبلیغ کننده مصرف موادمخدر 
برای جلوگیری از ابتلا به کرونا

مدتی قبل ویدیویی در فضای مجازی منتشر 
شد که در آن فردی در حال مصرف مواد مخدر 
به شهروندان توصیه کرده بود که برای افزایش 
مقاومت بدنی خود در برابر کرونا و جلوگیری از 
ابتلا به آن موادمخدر مصرف کنند. این فرد که 
خود نیز در حال استعمال تریاک بود، ادعا کرد که 
در سراسر جهان این موضوع به اثبات رسیده و 
دود ناشی از استعمال موادمخدر سبب ایجاد یک 
لایه محافظه در ریه افراد مصرف کننده شده و از 
ابتلای آنان به کرونا جلوگیری می کند.دوستعلی 
جلیلیان، فرمان��ده انتظامی وی��ژه ری، درباره 
دستگیری این فرد گفت: با انتشار این ویدیو در 
فضای مجازی مشخص شد که این فرد ساکن 
حوزه استحفاظی فرماندهی انتظامی ویژه ری 
اس��ت و در همین راستا نیز گروهی از ماموران 
اقدامات خود برای شناس��ایی و دستگیری این 
فرد را آغاز کردند.وی با بیان اینکه این فرد چند 
روز بعد با حکم قضایی بازداشت و به مقر پلیس 
منتقل شد، گفت: همچنین در بازرسی از محل 
دستگیری وی، حدود ۳۰۰ گرم موادمخدر نیز از 

وی کشف و ضبط شد.

جزئیات دستگیری قاتل فراری مأمور 
ناجا و حمله دوباره به پلیس با چاقو!

س��ردار ره��ام بخ��ش حبیبی ب��ا تایید خبر 
دس��تگیری قاتل فراری سرهنگ دوم علی 
اکبر رنجبر اظهار داش��ت: با تلاش ماموران 
انتظامی، قاتل شهید علی رنجبر ک در یکی 
از شهرستان های اطراف شیراز مخفی شده 
بود شناسایی و دستگیر شدفرمانده انتظامی 
استان فارس تصریح کرد: قاتل فراری یک 
مجرم سابقه دار بوده و اهل و ساکن استان 
فارس نیس��ت.وی با بیان اینک��ه مجرم در 
حی��ن دس��تگیری نیز مبادرت ب��ه درگیری 
با مام��وران پلیس کرد اضاف��ه کرد: مجرم 
فراری با هم��ان کاردی که مامور پلیس ما 
را به شهادت رس��انده بود با ماموران درگیر 
ش��د که در نهایت اقتدار دس��تگیر و تحویل 
پلیس آگاهی شد.گفتنی است روز چهارشنبه 
س��رهنگ دوم علی اکبر رنجب��ر با ضربات 
چاق��وی یک مجرم فراری به گلو در منطقه 

بیدزرد به شهادت رسید.

اخبار

گروهاجتماعی:فرمانده کل انتظامی ضمن 
صدور دس��تور ویژه ب��رای برخورد  قاطع با 
اراذل و اوباش،اص��لاح قانون به کارگیری 
س��لاح را مطالبه جدی و عاج��ل از قوای 
مقننه و قضائی��ه عنوان کرد.ب��ه گزارش 

»عصر ایرانیان«، س��ردار حس��ین اشتری 
فرمانده کل انتظامی جمهوری اس��لامی 
ایران ضمن مطالبه جدی و عاجل از قوای 
مقننه و قضائیه در خصوص اصلاح قانون 
به کارگیری سلاح و حمایت قضایی همه 
جانبه از مامورین جان بر کف ناجا دس��تور 
ویژه ای برای استمرار برخورد قاطع و جدی 
با اراذل و اوباش به فرماندهان انتظامی  در 
س��طح کش��ور صادر کرد.س��ردار اشتری 

فرمانده کل انتظامی کشور ضمن تبریک 
و تسلیت شهادت سرهنگ دوم »علی اکبر 
رنجبر« جانشین پاس��گاه انتظامی بیدزرد 
ش��یراز در درگی��ری ب��ا اراذل و اوباش به 
خانواده وی و مجموعه انتظامی جمهوری 
اس��لامی ایران ، اعلام کرد: ماموران جان 
برکف و ولایتمدار ناجا همیش��ه و در همه 
جا با مخلان نظم و آرامش مردم، شجاعانه 
برخ��ورد قاطعی داش��ته و ب��ا افتخار جان 

گرانبهای خود را تقدی��م امنیت و آرامش 
جامعه نموده اند و مردم عزیز نیز قدر آنها را 
می دانند.فرمانده کل ناجا با بیان اینکه طی 
هماهنگی بعمل آمده با دادستان کل کشور 
مجازات های س��نگینی در انتظار عامل یا 
عاملان ش��هادت این مأم��ور جان برکف 
انتظامی است، بر برخورد قاطع ودستگیری 
هرچه سریعتر این اراذل و اوباش که باعث 
احساس ناامنی در مردم شده اند تأکید کرد.

فرمان��ده انتظامی کل کش��ور اعلام کرد: 
نمی گذاریم خون این شهید بزرگوار پایمال 
ش��ود و اراذل و اوباش بدانند در برابر پنجه 
فولادی��ن پلیس توان مقابل��ه را نخواهند 
داشت و س��رانجام آنها جز تسلیم در برابر 
قانون و مردم نخواهد بود. س��ردار اشتری 
اظهار داشت: امنیت مردم خط قرمز پلیس 
و برخورد مقتدرانه با اراذل و اوباش مطالبه 

به حق مردم است.

مجلس و قوه قضائیه به یاری پلیس بیایند
سردار اشتری پس از شهادت مأمور پلیس: 

نمایشگاهی که بیشتر بازار روز بود تا محل فرهنگی!
ضعف وزارت میراث فرهنگی و گردشگری در برگزاری یک نمایشگاه؛

گروهاجتماعی:س��ی و پنجمین نمایش��گاه ملی صنایع 
دس��تی هیچ س��نخیتی با صحبت های تبلیغاتی معاون 
صنایع دستی و مدیرکل دفتر بازاریابی و تجاری سازی اش 
نداشت و بسیاری از بازدیدکنندگان و هنرمندان حاضر در 
نمایش��گاه، چه از نحوه جانمای��ی غرفه ها و چه از نحوه 
چیدمان آن ناراضی بودن��د. به گزارش »عصر ایرانیان« 
بسیاری از هنرمندان از دریافت هزینه های سنگین برای 
حضور در نمایش��گاه  گلایه داش��تند و این اعتراض را با 
توجه به ش��رایط کرونایی کش��ور در دو س��ال گذشته و 
مشکلات اقتصادی ناشی از پاندمی، به حق می دانستند. 
اما انتش��ار یک خبر، همه هنرمندان این حوزه را ش��وکه 
کرد. خبری که عنوان می کرد هنرمندان برای حضور در 
سی و پنجمین نمایشگاه ملی صنایع دستی باید به ازای 
هر متر مربع مبل��غ ۴۵۴ هزار تومان آن هم برای ۴ روز 
پرداخ��ت کنن��د، این در حالی بود که پی��ش از این وزیر 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در خصوص 
مش��کلات هنرمندان صنایع دس��تی چنی��ن گفته بود: 
»صنایع دس��تی یکی از مهم ترین موضوعات اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی در کشور است و ما در تمام جلسات 
اداری سطح بالا بحث صنایع دستی را به عنوان یکی از 

مصادیق اقتصاد مقاومتی مطرح می کنیم.
در حوزه صنایع دس��تی۷۰ درصد خانم ها فعال هستند و  
۲۰ درصد از این افراد خود سرپرست محسوب می شوند. 
۱۲۰ هزار نفر ثبت رسمی و ۱.۵ میلیون نفر شاغل در این 
حوزه داریم، اما مشکلاتی وجود دارد که ما در صدد رفع 
آنها هستیم.«پس از انتشار این خبر موجی از اعتراض در 
بین هنرمندان صنایع دستی به راه افتاد، تا جایی بسیاری 
از هنرمندان این حوزه پس از ش��نیدن خبر اعلام کردند 
که در چنین نمایش��گاه هایی که تحت مدیریت معاونت 
صنایع دس��تی و با هزینه ه��ای بالا و نامعق��ول برگزار 
می شود، شرکت نخواهند کرد.پس از این اتفاق و ۴ مانده 
به برگزاری این رویداد، نشس��ت خبری سی و پنجمین 
نمایشگاه ملی صنایع دستی برگزار شد، پویا محمودیان 
معاون صنایع دس��تی کش��ور در این نشست عنوان کرد 
ک��ه در راس��تای حمایت آقای ضرغام��ی از مناطق کم 
برخوردار و محروم، ۱۲ اس��تان با دستور وزیر به صورت 
مهمانان ویژه به صورت رایگان توانمندی های خود را در 
نمایشگاه سی و پنجم در معرض نمایش قرار خواهند داد.
البته در این نشس��ت خبری سید حسین علوی، مدیرکل 
دفتر بازاریابی و تجاری سازی معاونت صنایع دستی هم 
صحبت های آتش��ین و پرطمطراقی داشت که با تعجب 
خبرنگاران همراه بود، وی در این نشس��ت چنین عنوان 
کرد: »راهبرد جدید در دولت جدید نگاه حمایتی اس��ت، 
ش��اید حمایت هم واژه درستی نباشد، ما وظیفه نوکری 

خودمان را انجام می دهیم و هنرمندان باید از ما حمایت 
کنند.«علوی در پاس��خ به سوال خبرنگار فارس مبنی بر 
اینکه آیا برنامه های حمایت��ی بعد از اعتراض هنرمندان 
تصویب ش��د یا از قب��ل برای آن فکر  ش��ده بود، گفت: 
»تمام برنامه ما این اس��ت که صنایع دس��تی به دوران 
طلایی خود بازگردد، این ش��روع کار اس��ت که بخشی 
از نمایش��گاه رای��گان در اختیار هنرمندان ق��رار بگیرد، 
در آینده باید با نظارت صنایع دس��تی و با یک بررس��ی 
دقیق و عادلانه میان هنرمندان صنایع دستی، تسهیلات 
رایگان را در راس��تای رشد هنرمندان در اختیارشان قرار 
دهیم.صحبت های علوی آنقدر ش��عارزده شد که یکی از 
خبرنگاران حاضر در نشس��ت گفت: »صحبت های شما 
شعاری است و توقعات را بالا می برد و اگر نتوانید کاری 
کنید، اعتراض ها بیش��تر می ش��ود، علوی هم در پاسخ 
گفت: ش��عار هم ض��رر و خطر دارد ه��م منفعت، خطر 
آنجایی اس��ت که تبدیل به حرف اضافی شود و منفعت 
اش هم آنجاست که تکلیف افراد را روشن می کند و شما 
راحت تر می توانید از من مطالبه داشته باشید، یا من می 
توانستم کاری کنم و نکردم که باید مواخذه شوم یا واقعا 
نتوانس��ته ام. شعار چیز بدی نیست شعارزدگی بد است و 
کسی که از بالا رفتن توقعات مردم باید نگران باشد من 
هستم.«اما سی و پنجمین نمایشگاه ملی صنایع دستی 
هیچ س��نخیتی با صحبت های تبلیغات��ی معاون صنایع 
دس��تی و مدیرکل دفت��ر بازاریابی و تجاری س��ازی اش 
نداشت و بس��یاری از بازدیدکنندگان و هنرمندان حاضر 
در نمایشگاه، چه از نحوه جانمایی غرفه ها و چه از نحوه 

چیدمان آن ناراضی بودند.متأسفانه علی رغم وعده های 
حمایتی معاونت صنایع دس��تی، غرفه داران استان های 
مح��روم از وضعی��ت غرفه ها رضایت نداش��تند، در واقع 
هرکسی پول بیشتری داده بود توانسته بود غرفه بهتری 
را تصاحب کند و این موضوع به راحتی با مشاهده غرفه 
های بالای ۲۰۰ متر فروشگاه های بزرگ صنایع دستی 
قابل تشخیص بود.در سالن ۳۱A که طبق بنر نمایشگاه 
مربوط به صنایع دس��تی می شد، تقریباً با یک آش شله 
قلم��کار مواجه بودیم، در س��الن همه چیز از جمله غرفه 
صنایع دس��تی،  غرفه فروش پفک هندی، غرفه فروش 
آجیل و شیرینی شب عید، غرفه فروش بستنی و غذا و... 
قابل رؤیت بود و شاید انگشت شمار غرفه  هایی بودند که 
به طور مشخص اقدام به عرضه سوغات یک استان کرده 
بودند که برای نمونه می توان به قش��م و قزوین اش��اره 
کرد.این در حالی است که قرار بود مسیر برگزاری سی و 
پنجمین نمایشگاه ملی صنایع دستی شکل تخصصی تر 
و جدی تری به خود بگیرد، به همین جهت هم با برپایی 
س��یاه چادر عشایر در محوطه نمایش��گاه موافقت نشده 
بود.گوش��ه ای از س��الن صدای فریادهای یکی از غرفه 
دارها بلند ش��ده بود، میناکاری اصفه��ان را آورده بود اما 
از وضعیت غرفه  رضایت نداش��ت و می گفت: میله های 
غرفه لق بود اعلام ک��ه کردم برای تعمیر آمدند و برای 
نصب یک پروژکتور و س��فت ک��ردن چهار تا پیچ، یک 
میلیون و دویس��ت هزار تومان از من گرفتند، ۲ میلیون 
و ۶۹۰ ه��زار تومان هم برای کرای��ه میزها دادم،  هوای 
سالن سرد است می گویند سیستم گرمایشی خراب شده 

اما حت��ی یک هیتر هم نمی دهند که ما اینجا از س��رما 
نلرزیم.یکی دیگر از هنرمن��دان با کارهای چوبی اش به 
نمایش��گاه آمده، وقتی از او در مورد نمایشگاه می پرسم 
می گوید: من خودم ۹ س��ال نمایش��گاه را تحریم کرده 
بودم تا اینکه امس��ال خودش��ان من را دع��وت کردند و 
چون نشان درجه یک داش��تم غرفه رایگان دادند.مریم 
از اصفهان آمده بود و در طبقه بالای سالن خلیج فارس 
غرفه داشت، وقتی از او در مورد نمایشگاه پرسیدم گفت: 
اینجا به هیچ عنوان نه تهویه مناس��بی داش��ت نه پاخور 
خوب��ی، در ظاهر به ما غرفه رایگان دادند اما جای خوبی 
نب��ود، خیلی از هنرمندان درجه یک کارهای با ارزش��ی 
آورده بودند که برای نمایش آنها نیاز به پردازش نور بود 
اما دریغ چنین امکاناتی. غرفه رایگان امکانات از دس��ت 
رفته ما را جبران نمی کند، نمایشگاه بیشتر شبیه بازارهای 
هفتگی چیدمان شده و این یعنی اینکه ما هنوز در بحث 
بازاریابی و تبلیغات صنایع دستی ضعف داریم.سهیلا یکی 
از بازدیدکنندگان نمایشگاه سی و پنجم بود که به خبرنگار 
فارس گفت: با اینکه اولین بار نبود که به نمایشگاه صنایع 
دستی می آمدم اما با این حال چیزی جز سردرگمی برایم 
نداش��ت، ۲۰ هزار توم��ان ورودی دادم اما حتی یک نفر 
نبود که راجع به غرفه ها ما را راهنمایی کند، نمایش��گاه 
امسال چیزی نبود که تصور می کردم و واقعاً توی ذوقم 
خورد.تنها جذابیت این نمایش��گاه برای من طبقه پایین 
سالن خلیج فارس بود، انگار که بخواهند حفظ ظاهر کنند 
نمای کار را با غرفه های ش��یک و بزرگ وسط نمایشگاه 
خ��وب از آب در آورده بودند و نس��بت به باقی غرفه ها و 
سالن ها بی توجه بودند، حتی خیلی از غرفه ها تابلو نداشت 
و نمی دانس��تی مشغول بازدید از چه محصول و از کدام 
استان هستی.واقعاً از یک جایی به بعد انگار از نمایشگاه 
وارد یک جمعه بازار می ش��دم، واقعاً غرفه ۳۱ نمایشگاه 
صنایع دستی بود یا با ما شوخی می کردند؟اما حمیدرضا 
که به همراه همس��ر و دختر کوچکش به نمایشگاه آمده 
ب��ود، از برگزاری این رویداد راضی بود و وقتی نظرش را 
پرس��یدم، گفت: خداروشکر خیلی خوب و سرگرم کننده 
بود، به لطف اینجا آجیل ش��ب عید را هم خریدیم.بعد به 
کیسه های خریدی که دست همسرش بود و در یکی از 
آنها دستمال های گردگیری و ماسک پارچه ای به چشم 
می خورد اشاره کرده و گفت: اینجا رسماً جیبم خالی شد، 
اما همین که به خانواده ام خوش گذش��ت راضی هستم، 
بع��د به دخترش ن��گاه کرد که با ولعی خاص مش��غول 
خوردن پفک  هندی هایی بود از نمایشگاه صنایع دستی 
برایش خریده بود.ش��اید حالا وقت آن رسیده باشد که از 
مسوولان صنایع دس��تی مطالبه گری کنیم و بخواهیم 

پاسخگوی این حجم از نارضایتی ها باشد.

فرمانده ستاد مقابله با کرونا در کلانشهر تهران، با تاکید 
ب��ر آمادگی بخش اورژانس های کودکان به رؤس��ای 
بیمارس��تان ها پیش��نهاد کرد حتماً برای موج شش��م 
برای به روز رس��انی تأسیسات، دستگاه ها و لجستیک 
اکس��یژن بیمارس��تان ها اقدام کنند.به گزارش »عصر 
ایرانیان«، علیرضا زالی، در نشس��ت سه دانشگاه علوم 
پزشکی تهران، ایران و شهید بهشتی، افزود: مهم ترین 
خط مقدم مقابله با این ویروس، تیم های بهداش��ت و 
درمان هستند و هر پرستاری که از مدار خدمت خارج 
شود به اعضای دیگر تیم فشار مضاعف وارد می شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با تاکید بر 
ادامه آموزش های مجدد در بیمارستان ها، تصریح کرد: 

یکی از ضعف های شیوع این بیماری در بیمارستان ها 
در زمان اس��تراحت کادر درمان است که ماسک های 
خود را بر می دارند.زال��ی با بیان اینکه حتماً باید همه 
کادر بهداشت و درمان دوز سوم واکسن کرونا را تزریق 
کنند، افزود: ترجیح این اس��ت که با توجه به فراوانی 
انواع واکس��ن ها در کش��ور، کادر درمان دوز سوم را از 
نوع دیگری نس��بت به واکسن های دوز نخست و دوز 
دوم تزریق کنند.وی ادامه داد: نس��بت به سال گذشته 
میزان مرگ پایین اس��ت و این نش��ان از دو چیز دارد، 
ب��الا بودن کیفیت درم��ان و مراقبت ها و همچنین به 
میزان کش��ندگی کمتر ویروس اومیکرون نیز ارتباط 
دارد.زالی با اشاره به کسب تجربیات در موج های دیگر 

کووید ۱۹ نسب به تقویت کلینیک ها و تیم های تنفسی 
تاکید کرد و افزود: باید در تشکیل تیم های ترخیص نیز 
توجه ویژه ای به عمل آید.رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
شهید بهشتی با اشاره به اهمیت رعایت پروتکل های 
دارویی که از طرف وزارت بهداش��ت اعلام می ش��ود، 
گف��ت: دوره اومیکرون کوتاه اس��ت و احتمالًا نیاز به 
مصرف برخی داروها نیس��ت. ولی ب��ا این وجود باید 
ذخایر دارویی کش��ور در شرایط کافی و مناسبی باشد.
زالی ادامه داد: رعایت انجام و یا اجرا نکردن جراحی ها 
در این ایام بر عهده رؤس��ای بیمارس��تان ها است ولی 
به دلیل درگیری بیش��تر اطفال با بیماری اومیکرون، 
بحث کمبود انواع تخت های اطف��ال مورد توجه قرار 

گیرد، زیرا بیمارس��تان های خصوصی نیز در این چند 
س��ال برای تخت های اطفال س��رمایه گذاری لازم را 
انجام ندادند.فرمانده ستاد مقابله با کرونا در کلانشهر 
تهران، با تاکید بر آمادگی بخش اورژانس های کودکان 
به رؤس��ای بیمارستان ها پیشنهاد کرد حتماً برای موج 
شش��م برای به روز رس��انی تأسیس��ات، دستگاه ها و 
لجستیک اکس��یژن بیمارس��تان ها اقدام کنند.زالی با 
اش��اره به اقدام بیمه سلامت برای تحت پوشش قرار 
دادن درمان س��رپایی بیماران کرونای��ی، افزود: حتماً 
طبق بخشنامه قانونی، سازمان تأمین اجتماعی نیز این 
حمای��ت را در حوزه درمان س��رپایی بیماران کرونایی 

خواهد داشت.

بیمارستان ها برای موج ششم کرونا و افزایش بستری ها آماده باشند
فرمانده ستاد مقابله با کرونا در تهران:

کوچک ترین علامت سرماخوردگی را »امُیکرون« بدانید
معاون بهداشت ستاد کرونای استان تهران: 

معاون بهداشت س��تاد کرونای استان تهران 
ضمن تش��ریح وضعیت بیماری در پایتخت، 
گفت: با توجه به سرایت پذیری بالای سویه 
امُیک��رون وی��روس کرونا و م��دت قرنطینه 
کوتاه ت��ر آن، زم��ان کافی برای اخذ تس��ت 
PCR وجود ندارد؛ بنابراین اگر پاس��خ رپید 
تس��ت یک فرد، دو بار متوال��ی در یک ۲۴ 
ساعت منفی ش��ود، می توان گفت که کرونا 
ن��دارد و ای��ن کار در دوره پی��ک می توان��د 
اولیای��ی  ش��ود.علیرضا   PCR جایگزی��ن 
من��ش در گفت وگو با ایس��نا، درب��اره میزان 
واکسیناس��یون کرونا در استان تهران،  گفت: 
حدود ۹۰ درصد جمعیت بالای ۱۲ س��ال دز 
اول و ۸۰ درصد جمعیت بالای ۱۲ س��ال دز 
دوم و ۲۵ درصد جمعیت بالای ۱۸ س��ال دز 
سوم واکس��ن را تزریق کردند. به تازگی نیز 

تزریق واکسن های سینوفارم و پاستوکووک 
به گروه سنی ۹ تا ۱۲ سال مصوب شده است 
و ممکن است در آینده به تدریج از ۵ سال به 
بالا تزریق دو دز واکسن مجاز اعلام شود. از 
آنجایی که تزریق واکس��ن به گروه ۹ تا ۱۲ 
س��ال به تازگی آغاز ش��ده است فعلا آماری 
در این باره نداریم.وی درباره روند اجرایی فاز 
ششم طرح شهید سلیمانی نیز بیان کرد: در 
قالب این طرح کارهای بسیار زیادی در کشور 
در حال اجرا است. طرح شهید سلیمانی در ابعاد 
وسیعی فعال است که یکی از مهم ترین ابعاد 
آن موضوع واکسیناس��یون است که چندین 
هزار نیروی بسیجی و غیر بسیجی داوطلب 
ب��ه کمک ما آمدن��د. در بخش  پروتکل های 
نظارتی هم به دق��ت اقدامات در حال انجام 
است اما چون در دوره ای اوضاع کرونا خوب و 

کاهشی بود، رعایت پروتکل ها کاهش یافت 
و به زیر ۵۰ درصد رسید.وی افزود: در بخش 
سوم طرح، کمک های حمایتی حائز اهمیت 
اس��ت که کارهای زیادی در فاز پنجم انجام 
ش��د و اگر به اوج پیک ششم برسیم مجددا 
کمک ه��ا ب��ا لاک داون ها و محدودس��ازی 
مش��اغل آغاز می ش��ود. در زمین��ه ردیابی و 
رهگی��ری بیماران نیز، اخذ تس��ت های رپید 
و PCR اهمی��ت دارد که با ظرفیت بالایی 
در حال انجام اس��ت و می توان گفت که ۲۰ 
درصد PCR و ۱۱ درصد رپید تس��ت ها در 
کشور مثبت می شوند و آمار تهران هم مشابه 
با متوسط کشوری است.او ادامه داد: هرچه به 
سمت شدت پیک کرونا پیش رویم ردیابی و 
رهگیری اثر خود را از دست داده و غیرممکن 
می ش��ود به همین دلیل وقت��ی امیکرون با 

شدت سرایت بالا تعداد افراد زیادی را مبتلا 
می کند دیگر رهگیری فایده  چندانی ندارد و 
حتی تست های PCR هم خیلی قابل انجام 
نیست؛ زیرا مقدور نیست مثلا نیم میلیون نفر 
این تست را بدهند. به همین دلیل کشورهای 
دیگر هم به سمت اخذ رپید تست ها رفته اند تا 
افراد مشکوک به بیماری این تست را انجام 
دهند. اگر پاس��خ رپید تست شخصی دو بار 
متوالی در یک ۲۴ ساعت منفی شود می توان 
گفت که کرونا ندارد و این کار در دوره پیک 
می تواند جایگزین PCR شود.اولیایی منش  
بیان کرد: در مورد امیکرون می گوییم ۵ روز 
بعد از ابتلا و قرنطینه افراد می توانند به زندگی 
ع��ادی بازگردند و با توجه ب��ه حجم بالای 
ابتلاها تس��ت PCR دیگر ارزش خود را از 
دست می دهد.وی با اشاره به وضعیت تهران 

از نظر تبادلات اس��تانی با س��ایر اس��تان ها، 
تصریح کرد: س��رعت س��رایت امیکرون به 
شدت بالا است و با اینکه درگیری ریه بالایی 
ایجاد نمی کند اما همین وضعیت موجود هم 
برای کس��انی که بیماری زمین��ه ای دارند یا 
مسن هستند، خطرناک اس��ت. البته باز هم 
باید به ش��دت مراقبت ها را افزایش دهیم تا 
تعداد افراد کمتری مبتلا شوند زیرا اگر تعداد 
موارد ابتلا افزایش یابد ممکن است ظرفیت 
درمانی کشور پاسخگوی افزایش تعداد نباشد.
وی تاکید کرد: دیگر می گوییم کوچک ترین 
علائ��م س��رماخوردگی را هم امیک��رون در 
نظر بگیرید و منتظر درگیری ریه و س��ی تی 
اسکن نباشید؛ چون این عارضه به ندرت در 
مبتلایان رخ می دهد و بیشتر دستگاه تنفسی 

فوقانی گلو و نای را درگیر می کند.



اخبار
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اقتصاد خرد

رشد ۷3 درصدی حجم مبادلات 
تجاری ایران به عمان

رئیس اتاق مش��ترک بازرگانی ایران و عمان 
با اش��اره به رشد ۷۳ درصدی حجم مبادلات 
تجاری ای��ران و عمان گفت: در اکثر کالای 
وارداتی به کش��ور عم��ان از مزیت صادراتی 
برخوردار هس��تیم.به گ��زارش عصرایرانیان 
ب��ه نقل از وزارت صنعت، مع��دن و تجارت، 
محس��ن ضرابی  در نشس��ت هماهنگی سفر 
وزیر صم��ت به عم��ان که با حض��ور وزیر 
صمت برگزار شد، از رشد ۷۳ درصدی حجم 
مبادلات خارجی کشورمان به عمان خبر داد 
و گفت: در ۱۰ ماه ۱۴۰۰ به یک میلیارد دلار 
حجم تجارت خارجی با عمان رسیدیم که تا 
پایان سال به ۱.۲ میلیارد دلار می رسد.وی با 
بیان اینکه نقش��ه راه برای صادرات به کشور 
عمان با مش��ارکت بخ��ش خصوصی و اتاق 
مشترک تدوین شده است، گفت: دراین نقشه 
بر ش��ش محور برنامه پنج ساله دولت عمان 
مانند استارتاپ ها، نانو و دانش بنیان ها تمرکز 
شده است.رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران 
و عم��ان با یادآوری اینک��ه واردات به عمان 
در س��ال ۲۰۲۰، حدود ۲۴ میلیارد دلار بوده 
است، اضافه کرد: در اکثر کالاهای وارداتی به 
کشور عمان ما مزیت صادراتی داریم.ضرابی 
همچنین با اش��اره به س��فر وزی��ر صمت به 
عمان، ادامه داد: اولین هیئت سرمایه گذاری 
بخ��ش خصوصی در معی��ت وزیر صمت به 
عمان س��فر می کند و امیدوارم که راهگشای 
توس��عه مبادلات اقتص��ادی و افزایش حجم 
تجاری دو کش��ور باش��د.وی در ادامه با بیان 
اینکه معدن، شیلات، گردشگری و صادرات 
مجدد موضوعات مهم است، تصریح کرد: در 
این سفر دو شرکت مطرح معدنی، سه شرکت 
دارویی و تجهیزات پزش��کی، دو شرکت در 
ح��وزه انرژی و پنج ش��رکت در ح��وزه مواد 
غذایی و آبزیان وزیر صنعت، معدن و تجارت 

را همراهی می کنند.

بیش از ۵۰۰۰ واحد صنعتی ایجاد شد
جدیدترین آمار منتش��ر شده از س��وی وزارت 
صنعت، معدن و تجارت )صمت( نشان می دهد 
که در ۹ ماه امس��ال برای ۵۳۷۵ بنگاه پروانه 
بهره برداری صادر شده که در نتیجه آن نزدیک 
به ۱۱۴ هزار اشتغال صنعتی ایجاد شده است.

به گزارش ایسنا، بر اساس این آمار در ۹ ماهه 
امسال برای ۲۹ هزار و ۴۵۸ بنگاه جواز تاسیس 
و برای ۵۳۷۵ بنگاه پروانه بهره برداری ایجادی 
و توس��عه ای صادر ش��ده که نس��بت به مدت 
مش��ابه س��ال قبل به ترتیب ۵.۵ و ۴.۹ درصد 
افزایش داشته است.سرمایه پیش بینی شده در 
این مدت برای جوازهای تاسیس معادل ۹۶۵ 
هزار و ۷۲۸ میلیارد تومان بوده که نس��بت به 
مدت مش��ابه س��ال قبل حدود ۱۴۵.۸ درصد 
افزایش داشته است. میزان سرمایه پروانه های 
بهره برداری صادر ش��ده در ۹ ماهه امسال نیز 
۱۶۷ هزار و ۱۴۴ میلیارد تومان بوده که نسبت 
به مدت مشابه س��ال قبل ۱۲ درصد افزایش 
داشته است.همچنین بر اساس این آمار، پیش 
بینی شده با اجرای پروژه هایی که جواز تاسیس 
آن ها تا پایان فصل س��وم امسال صادر شده، 
برای ۷۱۷ هزار و ۹۹۵ نفر ش��غل ایجاد ش��ود 
که نس��بت به این رقم در مدت مشابه پارسال 
با افزای��ش ۱۳.۴ درصدی مواجه بوده اس��ت. 
پروانه های بهره برداری صادر شده در این مدت 
نیز زمینه اشتغال ۱۱۳ هزار و ۹۹۷ نفر را فراهم 
کرده که نسبت به ۹ ماهه پارسال حدود ۱۵.۷ 

درصد افزایش داشته است.

لوازم خانگی ارزان نمی شود
نایب رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی 
گفت: اگر قرار باشد قیمت ها کاهش پیدا کند 
بای��د مولفه های تولید از جمله م��واد اولیه و 
دیگر مخارج کاهش پیدا کند. اگر قیمت این 
اقلام کمتر ش��ود کالا هم ارزان تر می ش��ود.
به گزارش ایلنا،محمدحسین اسلامیان اظهار 
کرد: اگر قرار باشد قیمت ها کاهش پیدا کند 
بای��د مولفه های تولید از جمله م��واد اولیه و 
دیگر مخارج کاهش پیدا کند. اگر قیمت این 
اقلام کمتر ش��ود کالا هم ارزان تر می ش��ود. 
وی افزود: تولیدکنن��دگان هم علاقه زیادی 
دارند ک��ه قیمت ها کاهش پیدا کند و بتوانند 
کیفیت را افزای��ش دهند چراکه می توانند در 
بازار داخلی ب��ا برندهای خارجی رقابت کنند 
و همینط��ور به آنها کم��ک می کند که برای 
ص��ادرات خود را تقویت کنن��د. نایب رئیس 
اتحادیه فروش��ندگان لوازم خانگی بیان کرد: 
در ش��رایط فعلی که قیمت مس، آلومینیوم، 
ف��ولاد و ... ب��الا اس��ت کاه��ش قیمت رخ 
نمی دهد چراکه این مواد تشکیل دهنده تولید 

هستند که قیمت بالایی دارند.

اخبار

توزیع برنج دولتی تا پایان ماه رمضان 
ادامه دارد

مدیرعامل ش��رکت بازرگانی دولتی از توزیع 
۱۵۰ ه��زار تن برنج خارجی از ابتدای بهمن 
تاکن��ون در بازار خب��ر داد و گفت: قیمت ها 
کاهش م��ی یابد.به گزارش صدا و س��یما، 
یزدان سیف با اشاره به اینکه ذخایر راهبردی 
در بالاترین سطح خود قرار دارد، اظهار کرد: 
در راستای سیاست های کارگروه تنظیم بازار 
و ب��ه منظ��ور افزایش می��زان عرضه برنج، 
غی��ر از برنج بخش خصوص��ی حدود ۱۵۰ 
هزار تن برن��ج وارداتی ذخای��ر راهبردی از 
طریق ش��بکه های توزی��ع از اول بهمن ماه 
عرضه شده اس��ت که ۴۹ هزار تن آن وارد 
بازار ش��ده است.سیف افزود: در حوزه ذخایر 
برنج خارج��ی هیچ گونه مش��کلی نداریم و 
برای حفظ آرامش بازار، توزیع برنج وارداتی 
تا پایان م��اه مبارک رمضان ادامه دارد.مدیر 
عامل ش��رکت بازرگانی دولتی گفت: امروز 
سه دسته برنج خارجی توزیع داریم که برنج 
تایلن��دی با قیمت کیلوی��ی ۱۲۵۰۰ تومان، 
برنج پاکس��تانی با قیم��ت کیلویی ۲۰۵۰۰ 
توم��ان از طریق فروش��گاه های زنجیره ای 
و برن��ج هن��دی از طریق ش��بکه ب��ازارگام 
کیلویی ۱۸۵۰۰ عرضه می ش��ود؛ لذا قیمت 
برنج خارجی برای مصرف  کننده هم اکنون 
بی��ن ۲۴ هزار تا ۳۱ هزار تومان اس��ت.وی 
با بیان اینکه قیمت برنج خارجی نس��بت به 
سال گذشته افزایش داشته، متغیرهایی مثل 
افزایش ارز نیمایی و قیمت جهانی محصول 
در بازاره��ای هدف ار از عل��ل این افزایش 

دانست.

 اخذ مالیات از واحدهای مسکن مهر 
پردیس در صورت 2 سال خالی بودن

سرپرست شرکت عمران شهر جدید پردیس 
با اش��اره به پیش��رفت بی��ش از ۹۰ درصدی 
زیرس��اخت های مس��کن مهر پردیس گفت: 
واحده��ای مس��کونی پردی��س که ۲ س��ال 
خالی باش��ند مش��مول مالیات می ش��وند.به 
گ��زارش عصرایرانیان به نق��ل از وزارت راه و 
شهرسازی، پیمان پیرفرش��ی با اعلام اینکه 
طی ۲ س��ال آینده پردیس تبدیل به شهری 
با تمامی امکان��ات زیربنایی و روبنایی خواهد 
ش��د، از اجرای قان��ون مالیات ب��ر خانه های 
خال��ی ب��رای واحدهایی که بیش از ۲ س��ال 
در پردیس خالی مانده اند خبر داد.سرپرس��ت 
شرکت عمران شهر جدید پردیس در خصوص 
تصفیه خانه شماره ۲ پردیس با اشاره به اینکه 
کار روزان��ه در حال پیگیری اس��ت، گفت: دو 
لاگ��ون تصفیه فاضلاب در اس��فند و قبل از 
اتمام س��ال در پردیس راه اندازی می ش��ود تا 
امکان انتقال فاضلاب میسر شود.پیرفرشی در 
خصوص تازه ترین وضعیت تکمیل واحدهای 
باقیمانده مس��کن مهر پردی��س توضیح داد: 
اتمام واحدهای باقیمانده مسکن مهر، پروژه به 
پروژه، بلوک به بلوک و واحد به واحد در حال 
انجام است که این کار با اولویت رفع نواقص 
واحدهای تحویلی، واحدهایی که در آس��تانه 
تحویل هستند، تأمین منابع مالی برای تکمیل 
واحدهایی که در مرحله س��فت کاری هستند 
انجام می شود تا مشکلات مردم حل شود.وی 
ادامه داد: زیرساخت های مسکن مهر پردیس 
پیش��رفت ۹۰ درصد به بالا دارن��د و در همه 
فازها، زیرساخت های آب، برق، گاز، فاضلاب، 
ش��بکه آب، ش��بکه فاضلاب کار شده است. 
همچنین برنامه ریزی شده تا همزمان با تکمیل 
واحدها، مشکلات زیرساختی نیز برطرف شود.
سرپرست شرکت عمران شهر جدید پردیس 
با اش��اره به اینکه ۲۰ قرارداد مشارکتی برای 
تکمیل خدمات زیربنای��ی و روبنایی پردیس 
به ارزش بیش از ۴ هزار میلیارد تومان منعقد 
ش��ده اس��ت، گفت: در خصوص پروژه های 
روبنایی همچون مس��جد، مدرسه، درمانگاه، 
فضای س��بز و سایر خدمات عمومی در قالب 
بس��ته های مشارکتی کار در حال انجام است.

پیرفرشی با تاکید بر اینکه در دو سال آینده که 
محصولات پروژه های مشارکتی شهر به ثمر 
می نشیند پردیس به شهری با همه امکانات و 
خدمات زیربنایی و روبنایی تبدیل خواهد شد از 
تعامل مناسب با شهرداری در خصوص تحویل 

خدمات شهری پردیس خبر داد.

تکمیل سهمیه امسال صادرات سیب 
زمینی

معاون توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی 
از تکمیل سهمیه امسال صادرات سیب زمینی 
خب��ر داد.به گزارش عصرایرانی��ان به نقل از 
وزارت جهاد کش��اورزی، عباس عس��کرزاده 
گفت: بر اس��اس آمار های گمرک جمهوری 
اسلامی ایران، سهمیه امسال صادرات سیب 
زمینی تکمیل شده است.وی افزود: تعیین مبلغ 
عوارض خروج ب��رای صادرات این محصول 
در دس��تور کارگروه تنظی��م بازار محصولات 
کش��اورزی قرار گرفته اس��ت.بر اساس این 
گزارش در روز های اخیر قیمت سیب زمینی 
در بازار با افزایش قابل توجهی همراه شده که 
دس��ت اندرکاران دلایل مختلفی را برای این 

موضوع مطرح می کنند.

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: 
م��ا توانس��تیم در حد چند ص��د هزار تن 
مش��تقات نفتی به برزیل صادر و در ازای 
آن نهاده های دامی دریافت کنیم و حجم 
مبادلات در حال گسترش است.به گزارش 
ایلنا،ذبیح الله اعظمی ساردویی در پاسخ به 
این پرس��ش که آیا کمیسیون کشاورزی 
جزییات تهاتر نفت با محصولات کشاورزی 
را بررس��ی کرده است؟ گفت: بحث تهاتر 

نفت با محصولات کش��اورزی نخس��تین 
بار در دولت س��یزدهم مطرح شده است از 
این رو ما وزیر نفت، معاونان وی و روسای 
ش��رکت های پتروش��یمی را به کمیسیون 
کشاورزی فرا خواندیم.نماینده مردم کرمان 
در مجلس تصریح کرد: یکی از کشورهای 
هدف صادرات مواد پتروشیمی به خصوص 
کود ازته، کشور برزیل است از سوی دیگر 
این کش��ور یکی از تامین کنندگان اصلی 

ذرت، کنجاله س��ویا و گوشت ما نیز است، 
از این رو مقرر شد شرکت های پتروشیمی 
ازته که نیاز مبرم این کشور است را تامین 
و در مقابل این کشور نیازهای ما در زمینه 
محصولات کش��اورزی را برطرف کند.به 
گفته وی، در حال حاضر تلاش داریم که 
همین رویکرد یعنی تهاتر نفت و مشتقات 
آن با محص��ولات کش��اورزی را با دیگر 
کش��ورها پی بگیریم و بررس��ی کنیم که 

با کدام کش��ورها می توانیم در این زمینه 
مبادله داشته باشیم. به عنوان مثال روسیه 
یکی از اصلی ترین کشورهای تامین کننده 
گندم ما است اما نمی توانیم به این کشور 
مش��تقات نفت بدهی��م و از آنها تقاضای 
گندم کنیم.اعظمی س��اردویی در پاسخ به 
این پرس��ش که آیا پیشنهاد تهاتر نفت با 
محصولات کشاورزی عملیاتی شده است؟ 
گفت: بله ما توانستیم در حد چند صد هزار 

تن مش��تقات نفت به برزی��ل بدهیم و در 
ازای آن نهاده ه��ای دام��ی دریافت کنیم؛ 
مش��کلاتی در بین این راه وجود داش��ت 
اما در ح��ال حاضر حل ش��ده اند و حجم 

مبادلات در حال گسترش است.

تهاتر نفت در برابر محصولات کشاورزی را ادامه می دهیم
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس:

معایب طرح درج قیمت تولیدکننده بر روی کالا
طرحی که با عجله اجرا شد؛

وزارت صمت به دنبال شفاف سازی و کاهش قیمتها از 
طریق درج قیمت تولیدکننده روی کالاست با این حال 
اغلب اصناف و کارشناس��ان نسبت به اجرای عجله ای 
طرح آن هم بدون تعبیه زیرس��اخت ه��ای لازم، انتقاد 
دارند.ب��ه گزارش مهر، عدم درج قیمت واقعی روی کالا 
و بالا بودن غیرمنطق��ی نرخ اغلب محصولات موضوع 
دور از ذهنی نیس��ت و گش��ت و گذاری در بازار صحت 
این گذاره را نش��ان می ده��د؛ وضعیت قیمت ها به ویژه 
در فروش��گاه ها این گمان را قوت می بخش��د که اکثر 
آنها قیمت هایی هس��تند که با توافق واحدهای تولیدی، 
واس��طه ها و فروش��گاه درج شده اند.از س��ویی دیگر نیز 
ب��ا توجه به اینک��ه کالاها در ش��هرهای مختلف تولید 
می شوند و یک کارخانه به شهر عرضه کننده نزدیک و 
به شهر دیگر بسیار دورتر است، تاکنون تولیدکننده باید 
با یک قیمت واحد، کالای خود را در ش��هرهای مختلف 
عرض��ه می کرد، بنابراین تولیدکننده از آنجا که نمی داند 
محصول تولیدی در کدام شهر توزیع می شود، ناچار است 
طولانی ترین مسیر و بیشترین هزینه را در نظر بگیرد تا 
کالا به دست مصرف کننده برسد که همین مساله گرانی 

کالاها را در پی دارد.
چرادرجقیمتتولیدکنندهرویکالاالزامیشد؟ ���

برای کاهش تکانه های قیمتی و شفاف سازی بازار خرده 
فروشی، حدود ۲ ماه پیش وزارت صمت طرح درج قیمت 
تولیدکننده به جای مصرف کننده روی کالا را در دستور 
کار قرار داد تا با این شیوه هم به کاهش قیمت ها کمک 
و هم از تبانی بین تولیدکننده و عرضه کننده جلوگیری 
کند.بر اساس این طرح، تولیدکننده باید بر روی کالاهای 
خود، قیمت تمام ش��ده کالا به اضافه س��ود قانونی خود 
ب��ه اضافه مالیات بر ارزش افزوده را درج و فروش��گاه ها 
و واحده��ای صنفی نیز مکلف ب��ه درج قیمت مصرف 
کننده هس��تند. مبنای محاسبه مالیات واحد تولیدی نیز 
قیمت کالا در کارخانه است. اگر تولیدکننده به هر دلیلی 
قیمت محصول نهایی خود را افزایش دهد، ملزم اس��ت 
که بر اس��اس همان عدد، پرداخت مالیات داش��ته باشد.
در ای��ن رابطه آن طور که س��ید رضا فاطمی امین وزیر 
صمت اعلام کرد: »در برخی محصولات شاهد هستیم 
که قیمت مصرف کننده درج ش��ده روی کالا ۳۰ تا ۴۰ 
درص��د بیش از قیم��ت تولید کننده اس��ت و به عبارتی 
در نظ��ام توزی��ع افزایش غیرمعمول قیمت ها را ش��اهد 
بوده ایم بنابراین برای رفع این مس��ئله در تلاش هستیم 
ب��ه جای درج قیمت مصرف کنن��ده، قیمت تولید کننده 
روی کالا درج ش��ود. در همین مدت اجرای طرح نیز در 
بیش از ۱۵۰۰ قلم کالا قیمت های کاهش��ی داشته ایم، 
مانند آب معدنی و بس��یاری از مواد سلولزی«.همچنین 
عباس تابش رئیس س��ازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنن��دگان اعلام کرد که »با هدف شفاف س��ازی 
قیمت ها، بهره مندی قانونی و منطقی هر یک از عوامل 
زنجیره تولید، توزیع و عرضه از سودهای مصوب قانونی، 
حذف واس��طه های غیرضرور و کاهش قیمت تمام شده 
کالا برای اصناف، روزآمدس��ازی ش��یوه های نظارت در 
بازار، روان سازی نظام قیمت گذاری و همچنین کاهش 
بهای پرداختی توسط مصرف کنندگان، طرح درج قیمت 
تولیدکننده بر روی کالاها را در دستور کار قرار داد. درج 
قیمت تولیدکننده روی کالاها دس��ت واسطه ها را کوتاه 

کرده و قیمت های کاذب را از میان می برد«.طبق تاکید 
تابش »فروشگاه ها در قالب طرح های تخفیفی و حراج، 
حجم بالایی از کالاه��ا را با تخفیف های غیرواقعی ۲۰ 
ت��ا ۵۰ درصدی عرض��ه می کنند. با اج��رای این طرح، 
فروش��گاه های زنجیره ای ملزم می ش��وند که برچسب 
تخفیفات قیمت غیرواقعی را از روی قفسه ها حذف کنند 
و هم��ان قیمت مصرف کننده روی کالا، در معرض دید 

عموم قرار گیرد«.
ایراداتطرحدرجقیمتتولیدکنندهرویکالاها ���

مزای��ای درج قیم��ت تولیدکنن��ده روی کالا قابل انکار 
نیس��ت اما با توجه به وضعیت فعلی بازار و تولید کشور، 
احتم��ال افزای��ش غیرمنطق��ی قیمت در س��طح خرده 
فروش��ی و یا حساب سازی تولیدکننده برای درج قیمت 
غیرواقعی وجود دارد.اگرچه محمدصادق مفتح قائم مقام 
وزیر صم��ت در امور بازرگانی در این مورد گفته اس��ت 
ک��ه »یک معیار برای مردم ارائ��ه داده ایم که اگر قیمت 
تولیدکننده با قیمتی که در واحد صنفی انجام می ش��ود، 
در کالاه��ای پُر مصرف بی��ش از ۳۰ درصد و کالاهای 
کند گ��ردش بیش از ۲۰ درصد بود، گران فروش��ی رخ 
داده است؛ بنابراین کش��ف گران فروشی برای مصرف 
کننده نهایی آس��ان شده است مضافاً بر اینکه برآورد ما 
این است که با موضوع درج قیمت تولیدکننده، رقابت در 
لایه های توزیع و فروش به ش��دت زیاد شده است.« اما 
نکته این اس��ت که بدون نظارت دقیق نمی توان انتظار 

کاهش قیمت را داشت«.
لزومتش�کیلهیأتناظ�ربرایبررس�یقیمتهای ���

تولیدکننده
در این رابطه جلال الدین محمد شکریه نایب رئیس اتاق 
اصناف ایران گفت: وقتی ظاهر این طرح را نگاه می کنید 
به ظاهر متبادر می شود که می تواند عملکرد خوبی داشته 
باش��د، اما واقعیت این است که این طرح زمانی می تواند 
مثمرثمر باشد که ثبات نرخ ارز را حداقل برای یک سال 
داشته باشیم زیرا در حال حاضر به دلیل نوسانات نرخ ارز، 
چندگانگی قیمت کالاها را شاهد خواهیم بود.وی افزود: 
از سویی دیگر سازمان حمایت باید به جد کارخانجات را 
کنترل کند. وقتی درج قیمت تولیدکننده الزامی شد شاهد 

افزایش قیمت درب کارخانه برخی از محصولات بودیم؛ 
در واق��ع پیش از اجرای این طرح، قیمت مصرف کننده 
آن کالا در ب��ازار پایین بود اما پ��س از اجرا، تولیدکننده 
عمداً قیمت را بالا ب��رد. کارخانجات تولیدی باید تحت 
نظ��ارت قرار گیرند ت��ا قیمت های دلخواه خ��ود را درج 
نکنند.نای��ب رئیس اتاق اصناف ای��ران با بیان اینکه در 
حال حاضر به نظر نمی رس��د که س��ازمان حمایت فیلتر 
خاصی در مورد قیمت گذاری داشته باشد، تصریح کرد: 
زمان��ی می توان قیمت را در اختی��ار کارخانه قرار داد که 
عرضه و تقاضا یک طبقه تعریف ش��ده داش��ته باشد و 
کارخانجات در رقابت با هم باشند و سرانه تولید بالا رود 
و قیمت پایین بیاید؛ در اینجا کارخانجات می توانند آزادانه 
در رقاب��ت با هم قیمت گذاری کنند. اقتصاد فعلی ایران 
با تحریم و محدودیت مواجه است و مشکلات زیادی به 
ویژه در بخش قدرت خرید مردم داریم؛ بنابراین سازمان 
حمای��ت باید اقدام به فیلترگذاری کرده و نظارت دقیقی 
بر قیمت تولیدکننده داش��ته باشد.ش��کریه با بیان اینکه 
تولیدکننده باید به همه تقاضای عمده فروش��ی پاس��خ 
براب��ری بدهد، اظهار ک��رد: وزارت صمت می گوید نباید 
واسطه گری وجود داشته باشد اما آیا کارخانجات به همه 
عمده فروش ه��ا کالا تحویل می دهند؟ قطعاً این طوری 
نیس��ت و تضمینی هم وج��ود ندارد. از ای��ن رو باید به 

صورت زیربنایی مساله حل شود.
مصرفکنندهچگونهگرانفروشیراتشخیصدهد؟ ���

همچنین قاسمعلی حس��نی دبیر اتحادیه بنکداران مواد 
غذایی استان تهران گفت: با توجه به عدم شفاف سازی 
دقیق و نامتوازن بودن هزینه ها، نحوه محاس��به هزینه 
حم��ل و نقل، کرایه، انب��ارداری و هزینه های جانبی در 
کش��ور ما جای بحث دارد. کاسب می تواند بگوید هزینه 
انبارداری و کرایه من ایکس تومان ش��ده پس تمام این 
موارد را روی قیمت مص��رف کننده اعمال می کنم.وی 
تاکی��د کرد: به عنوان نمون��ه اگر قیمت تولیدکننده یک 
کالایی ۸ هزار تومان درج ش��ده باش��د و فروشنده این 
کالا را با قیمت ۱۰ هزار و ۴۰۰ تومان بفروش��د؛ مصرف 
کننده چه ایرادی می تواند به این قیمت بگیرد؟ کاس��ب 
می تواند ه��زاران دلیل ب��رای قیمت فروش��نده بیاورد، 

مصرف کننده چگونه قرار است متوجه شود که افزایش 
قیمت اعمال شده، منطقی است؟حسنی گفت: از سویی 
دیگر فروش��گاه برای جذب مش��تری بیکار نمی نشیند؛ 
بنابراین ممکن اس��ت تابلوهای تخفیف از فروش��گاه ها 
برداشته شود اما تابلوهای »جایزه« جایگزین خواهد شد. 
در واقع فروشگاه دیگر اعلام نمی کند که ایکس درصد 
تخفی��ف اعمال کرده بلکه کلمه تخفیف تبدیل به کلمه 

جایزه می شود.
بای�دمغازهداردرموردنحوهمحاس�بهقیمتمصرف ���

کنندهآموزشببیند
از س��ویی دیگر وزارت صمت تاکید ک��رده که به دنبال 
ح��ذف واس��طه های غیرض��رور و جلوگی��ری از تبانی 
تولیدکننده و عرضه کننده به ویژه فروش��گاه هاست، اما 
اعلام نکرده که واحدهای کوچک چگونه قرار اس��ت در 
رقابت با فروشگاه ها ادامه حیات دهند.در این رابطه علی 
نقیب رئیس کمیس��یون صنعت و مع��دن اتاق بازرگانی 
ته��ران در گفت و گو با مهر اظهار کرد: بخش��نامه درج 
قیمت تولیدکننده روی کالا، کارشناس��ی ش��ده نیست 
و نمی تواند همه جوانب را بس��نجد و پاس��خگوی کلیه 
مش��کلاتی که ناش��ی از قیمت گذاری است، باشد.وی 
افزود: نکته اول اینکه اج��رای این قبیل طرح ها نیاز به 
فرهنگس��ازی دارد؛ وقتی قیمت تولید درج می شود باید 
مغازه دار آموزش لازم جه��ت فروش به مصرف کننده 
را ببیند و بداند با چه قیمتی کالا را بفروش��د. در کش��ور 
بالای ۲۰۰ ه��زار مغازه وجود دارد آی��ا این مغازه دارها 
آم��وزش دیده اند ک��ه چگونه قیمت مص��رف کننده را 
محاس��به کنند؟نقیب با بیان اینک��ه مصرف کننده فقط 
قیمت درج شده روی کالا را میبیند، گفت: نکته دوم این 
است که سازمان حمایت سود برای پخش های سراسری 
۱۰ درصد، منطقه ای ۷ درصد و اس��تانی ۵ درصد است 
و بعد هم ۱۵ درصد مغازه دار می تواند س��ود اعمال کند، 
در ای��ن صورت آیا کالا با قیمت ه��ای متفاوتی در بازار 
عرضه نمی ش��ود؟ در واقع اختیار قیمت مصرف کننده را 
به مغ��ازه دار می دهید و هر کس با تعابیر خود قیمت را 
محاسبه خواهد کرد.وی تصریح کرد: وزارت صمت باید 
وقت بیشتری می گذاشت و به مغازه داران و سوپرمارکت 
داران آموزش لازم داده می شد؛ همچنینباید در بنرهای 
متعددی در س��طح ش��هر جزئیات طرح را اطلاع رسانی 
می کردند که مردم بدانند قیمتی که روی کالا درج شده 
قیمت تولیدکننده اس��ت و مغازه دار باید سود خود را در 

زمان فروش کالا، محاسبه کند.
شرکتهایکوچکتوانرقابتباشرکتهایبزرگ ���

راندارند
رئیس کمیس��یون صنعت و معدن اتاق بازرگانی تهران 
اظهار کرد: از س��ویی دیگر شرکت های بزرگ خودشان 
پخ��ش و حمل دارند و زنجیره تولید و توزیع را در اختیار 
دارند اما ش��رکت های کوچک و متوسط این امکانات را 
ندارند و باید به واسطه یک شرکت پخش کالا را توزیع 
کنند.نقیب گفت: بنابراین شرکت های کوچک و متوسط 
دچار مش��کل می ش��وند زیرا باید از بخشی از سود خود 
بگذرند تا شرکت های پخش حاضر به توزیع کالاهایشان 
باش��ند. وزارت صم��ت باید برای ای��ن موضوع راه حلی 
پی��دا می کرد زیرا ش��رکت های کوچک ت��وان رقابت با 

شرکت های بزرگ را ندارند.

رئیس کل س��ازمان توس��عه تجارت ای��ران گفت: در 
تلاش هستیم تا در صورت تصویب هیات دولت، منابع 
صندوق توسعه ملی به عنوان اعتبار فروشنده در حوزه 
صادرات تعیین شود.به گزارش فارس، علیرضا پیمان 
پاک اظهار کرد: به دنبال این موضوع هستیم که منابع 
صندوق توس��عه ملی را به عنوان اعتبار فروش��نده در 
ح��وزه صادرات وارد کنی��م و می خواهیم این موضوع 

را در هیئت دولت به تصویب برس��انیم.وی افزود: ساز 
و کاره��ای ارزی جدی��د مانند بلاک چی��ن را در کنار 
تسهیل تعهدات ارزی در دستور کار قرار دادیم، اکنون 
بلاک چین در س��امانه جامع تجارت پیاده سازی شده 
است که از این موضوع برای صادرات به کشور عمان 
می ت��وان اس��تفاده کرد.معاون وزی��ر صنعت، معدن و 
تج��ارت با یادآوری اینکه تمرک��ز ما روی موضوعات 

ارزی بوده است، بیان داشت: موضوعات مرتبط با رفع 
تعهدات ارزی با ابلاغیه ای که از ستاد اقتصادی دولت 
گرفته ایم تس��ریع یافته است، همچنین برای تسهیل 
امور صادرکنندگان کلًا واردات در مقابل صادرات برای 
تمامی کالا ها و ردیف ها )به غیر از پتروشیمی، فولاد، 
س��یمان و بعضی واحدهای بزرگ( آزاد ش��ده اس��ت.
رییس کل س��ازمان توس��عه تجارت ایران، همچنین 

بیان کرد: یکسری گروه های کالایی را از نیما خارج و 
با گروه هایی که مواد اولیه آنها مستقیم از سامانه نیما 
تامین می ش��ود، متناظر کردیم ت��ا ارز این نوع کالاها 
مبادله و رفع تعهد شود. پیمان پاک از بخش خصوصی 
خواس��ت تا پیش��نهادات خود را برای طرح در شورای 
عالی صادرات و قرارگاه دیپلماس��ی کش��اورزی و اخذ 

مصوبات لازم ارائه دهند.

تخصیص منابع صندوق توسعه ملی برای اعتبار فروشنده در حوزه صادرات
معاون وزیر صمت مطرح کرد؛

پیشنهاد ۱۰ هزار تومانی کشاورزان برای خرید تضمینی گندم
رئیس بنیاد ملی گندم کاران مطرح کرد؛

رئی��س بنیاد ملی گن��دم کاران ایران گفت: 
قیمت جهانی گن��دم و میزان حجم واردات 
بررس��ی ش��ده و تقریبا به نرخ کیلویی ۱۰ 
ه��زار تومان رس��یده  ایم اما این ن��رخ باید 
در ش��ورای قیمت گذاری مصوب ش��ود که 
جدایی از تصمیم کمیس��یون تلفیق بودجه 
مجلس است.به گزارش ایلنا،علیقلی ایمانی 
با اشاره به تصویب نشدن قیمت پیشنهادی 
خرید تضمینی گندم از س��وی کمیس��یون 
تلفیق بودجه مجلس، اظهار کرد: کمیسیون 
تلفیق مجلس تصمیم گرفته اس��ت که ارز 

تخصیص داده ش��ده برای واردات گندم را 
در بازار به رالت تبدیل و به کش��اورزان داده 
ش��ود تا اینگونه آنها تقوی��ت و بتوان تولید 
داخل��ی را افزایش داد و نی��ازی به واردات 
گندم نداش��ته باشیم. قیمت پیشنهادی آنها 
کیلوی��ی ۹۵۰۰ توم��ان اس��ت.وی با بیان 
اینکه مصوبات کمیس��یون تلفی��ق قانونی 
نیس��ت، افزود: هنوز این مصوب به صحن 
مجل��س نرفت��ه و رای نی��اورده اس��ت اگر 
رای آورد باید به ش��ورای قیمت گذاری ابلاغ 
شود. طبق قانون خرید تضمینی، این شورا 

مسئول قیمت  گذاری محصولات کشاورزی 
را برعه��ده دارد و اگر ای��ن قیمت  گذاری از 
س��وی رییس ش��ورا تصویب شود آن زمان 
این مصوبه قانون و اجرا می  ش��ود، در حال 
حاضر در حد مصوبه کمیسیون تلفیق است.
عضو شورای قیمت گذاری گندم در پاسخ به 
این پرس��ش که آیا ش��ما موافق این قیمت 
هس��تید؟ گفت: گندمکاران به دنبال تغییر 
نرخ خرید تضمینی گندم بودند و پیش��نهاد 
آن نیز داده شد و ش��ورا نیز تصمیم گرفت 
که در خرید تضمینی گندم تجدید نظر کند 

اما هنوز جلسه شورا تشکیل نشده است. از 
س��وی دیگر قیمت جهانی گن��دم و میزان 
حجم واردات بررس��ی شده است و تقریبا ما 
ب��ه نرخ کیلویی ۱۰ هزار تومان رس��یده ایم 
اما این نرخ باید در کمیس��یون شورا بررسی 
و در نهایت مصوب ش��ود ک��ه باید بگویم 
این نرخ جدایی از تصمیم کمیسیون تلفیق 
بودجه مجلس است.وی با بیان اینکه قیمت 
یک فاکتور در خودکفایی گندم است، افزود: 
قیمت مناسب انگیزه کشاورزان برای تولید 
را افزایش می دهند ام��ا عوامل دیگر چون 

تامین به موقع نهاده ، س��م، کود و آموزش 
بهره  ب��رداران و ش��رایط اقلیمی و جوی نیز 
در تولید موثر اس��ت و باید مناس��ب باشد تا 
تولید خوب اتفاق بیفتد. این پرس��ش پیش 
روی گندمکاران است که چرا در ۲ میلیون 
اراضی آبی که ب��رای گندم اختصاص داده 
است میانگین عملکرد پایین است؟ اراضی 
آبی ارتباطی با خشکس��الی ندارد یعنی این 
اراضی نگاهی به نزولات آس��مانی ندارند و 
در صورت کاهش بارندگی کش��اورز آنها را 

آبیاری می کند. 
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بانک و بيمه

جزییات یک خدمت جدید در نسل 
سوم پیشخوان مجازی بانک آینده

بانک آینده با هدف بهبود تجربه مش��تریان 
و بهرهمن��دی آس��ان از خدم��ات بانک��ی، 
خدمت جدید »گزارش مس��دودی حساب« 
را در سامانه نسل س��وم »پیشخوانمجازی« 
خود، پیادهس��ازی کرد. ارائه اطلاعات اولیه 
مس��دودی حس��اب ک��ه از مهرماه امس��ال 
در س��امانه »پیش��خوانمجازی« بهنش��انی 
https://www.abplus.ir  راهان��دازی 
ش��د، از مس��یر »خدمات حس��اب/ گزارش 
مس��دودی و رفع مسدودی حس��اب« قابل 
بهرهبرداری است. »پیشخوانمجازی« بانک 
آین��ده، تمام خدماتی را که در ش��عب بانکها 
ارائه میشود، برای مشتریانی که به هر دلیل، 
امکان حضور در شعب را ندارند، فراهم کرده 
و بدینترتیب، مشتریان را از مراجعه به شعب 

بانکها، بینیاز میسازد.

 قدردانی از 
روسای برتر شعب بانک شهر

در دوازدهمی��ن دوره گردهمای��ی تجلیل از 
رؤس��ای موفق ش��عب بانک ها و مؤسسات 
اعتباری کش��ور، با حضور عسگری مدیرامور 
ش��عب ته��ران و الب��رز و برقی مدی��ر امور 
اس��تان ه��ا؛ برترین روس��ای ش��عب بانک 
ش��هر مورد قدردانی قرار گرفتند. به گزارش 
روابط عمومی بانک ش��هر، دوازدهمین دوره 
گردهمایی تجلیل از رؤس��ای موفق ش��عب 
ش��بکه بانکی، ب��ه همت موسس��ه آموزش 
عالی بانک��داری، طی مراس��می ب��ا عنوان 
»آموزش و توس��عه منابع انس��انی شعب« و 
به دلیل جلوگیری از گسترش ویروس کرونا 
به صورت مج��ازی برگزار ش��د. دکتر علی 
صالح آب��ادی رئیس  کل بان��ک مرکزی در 
این گردهمایی با تبریک فرارس��یدن سالگرد 
پیروزی انقلاب اسلامی و قدردانی از تمامی 
خدمتگزاران ش��بکه بانکی به ویژه روس��ای 
برگزی��ده، گف��ت: توجه به اصول مش��تری 
مداری و برآورده س��اختن نیازهای مشتریان 
در چارچ��وب ضوابط و قوانی��ن همواره مورد 
تاکید بانک مرکزی بوده اس��ت. صالح آبادی 
با تاکید بر ضرورت آگاهی کارکنان بانک ها 
نسبت به دس��تورالعمل ها، قوانین و مقررات 
بانکی، تصریح کرد: شعب خط مقدم خدمات 
رسانی به مشتریان هستند؛ پس باید همواره 
مراقبت کنند تا با رفتار مناس��ب و حرفه ای 

پاسخگوی شهروندان باشند. 

رویکرد بیمه نوین ارائه خدمات با 
کیفیت همراه با سودآوری است

معاون پش��تیبانی و امور اقتصادی بیمه نوین 
در جمع کارکن��ان و نمایندگان سرپرس��تی 
اس��تان همدان گفت: چشم انداز اصلی بیمه 
نوین ارائه خدمات با کیفیت بر اساس بینش 
مشتری محور همراه با س��ودآوری است. به 
گزارش روابط عمومی و بین الملل بیمه نوین، 
آرام رشیدی؛ معاون پشتیبانی و امور اقتصادی 
بیمه نوین در دیدار از سرپرستی استان همدان 
این شرکت گفت: امروز شاهد بالندگی، رشد و 
توسعه فرهنگ بیمه در استان همدان هستیم 
که چنین روندی نش��ان از اهتم��ام صادقانه 
نمایندگان بیمه در نقاط مختلف این اس��تان 
دارد. وی در ادامه با اشاره به اینکه اکنون برند 
بیمه نوین، از جایگاه قابل قبولی در اس��تان 
همدان برخوردار اس��ت، افزود: رویکرد اصلی 
در ش��رکت، خدمت رس��انی بر اساس بینش 
مش��تری محور و در نظر داشتن اولویت های 
بیمه ای براس��اس اقتضای افراد و نیازشان به 
محصولات بیمه ای هست. معاون پشتیبانی و 
اموراقتصادی بیمه نوین همچنین تأکید کرد: 
رش��د و افزایش پرتفوی با کیفیت همواره از 
چش��م اندازهای اصلی بیمه نوین است. باور 
به اینکه در کنار اهمیت خدمت رسانی، یک 
بنگاه اقتصادی هس��تیم که بای��د با در نظر 
داشتن استراتژی مدیریت ریسک به سوددهی 
نیز برسیم و نفع زنجیره ذی نفعان خود از جمله 
س��هامداران را نیز تأمین کنیم. در نتیجه این 
نگاه در تمامی فرآیندهای کاری در ش��رکت 
بیمه نوین از بخش فروش، خسارت تا طراحی 
محصولات جدید وج��ود دارد و برای ارتقای 
خدمات و  نهادینه س��ازی آن نیز بسترهای 

لازم را فراهم کرده ایم. 

سفر دبیرکل کل سندیکای بیمه گران 
به استان خراسان جنوبی

دبیرکل سندیکای بیمه گران ایران در سفر 
به اس��تان خراسان جنوبی با استاندار، رئیس 
دادگس��تری و مدیران بیمه ای استان دیدار 
کردند. به گزارش روابط عمومی س��ندیکای 
بیم��ه گران ایران، دکتر کریمی در س��فری 
به اس��تان خراس��ان جنوبی با دکتر قناعت 
اس��تاندار این اس��تان دی��دار و با اش��اره به 
نقش مهم بیمه در این اس��تان خاطر نشان 
ساخت: حضور و مش��ارکت روسای شورای 
هماهنگی بعنوان نمایندگان صنعت بیمه در 
استان، شورای اداری و سایر شوراها از جمله 
ش��ورای گفتگوی دولت و بخش خصوصی 
می تواند تاثیر بس��زایی در توس��عه فعالیت 
های صنعت بیمه و نقش محوری پشتیبانی 
از س��ایر بخش های اقتصادی و تولیدی در 
سطح استان داش��ته باشد. بدیهی است این 
حضور می تواند اثرات مفید و سازنده ای در 
تعامل صنعت بیمه با سازمان های دولتی و 

غیر دولتی داشته باشد. 

اخبار

روسای موفق ش��عب بانک توسعه تعاون 
طی همایشی با حضور رئیس کل بانک مرکزی 
م��ورد تقدیر قرار گرفتند. در این کنفرانس که 
با سخنرانی علی صالح آبادی رئیس کل بانک 
مرکزی و فرش��اد حی��دری رئیس موسس��ه 
عال��ی آموزش بانکداری ای��ران و طی ارتباط 
آنلاین با ش��بکه ش��عب کش��ور برگزار شد، 

روس��ای موفق ده ش��عبه بانک توسعه تعاون 
مورد تجلیل قرار گرفتند. بر این اساس پرویز 
صادقی حسنوند رئیس شعبه مستقل مرکزی، 
محمد رضا کاظمی دینه رودی رئیس ش��عبه 
مرکزی ک��رج، منصور چابوک رئیس ش��عبه 
توحید تهران، مس��عود کریمی رئیس ش��عبه 
مرک��زی نهاون��د، عب��اس آزاد رئیس ش��عبه 

بزرگمه��ر اصفهان، حمید ابری رئیس ش��عبه 
س��جاد مش��هد، ابوالفضل اولادی فرد رئیس 
شعبه مرکزی گرگان، محمد پور عباس رئیس 
شعبه شریعتی اهواز، امیر مرتضی رئیس شعبه 
مهدی ش��هر سمنان، رضا اسدی رئیس شعبه 
امیر مازندرانی ساری مورد تشویق قرار گرفتند 
و کلیپی از صحبت های پرویز صادقی حسنوند 

رئیس شعبه مستقل مرکزی به عنوان نماینده 
روسای ش��عب موفق بانک با موضوع عوامل 
موفقیت ش��عبه پخش ش��د. در این همایش 
عل��ی صالح آبادی رئی��س  کل بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی ایران به نقش مهم رعایت 
اخ��لاق حرفه ای و رفتار نیک��و با مراجعین در 
موفقیت روس��ا و همکاران ش��عبه اشاره کرد 

و فرش��اد حی��دری رئیس موسس��ه آموزش 
عالی بانک��داری ایران نیز گزارش��ی تحلیلی 
از نظرس��نجی صورت پذیرفت��ه در خصوص 
نقش آموزش های حرفه ای در ارتقای س��طح 
خدمات ش��عبه ارائه داد. گفتنی اس��ت در این 
رویداد آنلاین حدود سه هزار نفر از همکاران 

شبکه بانکی حضور داشتند.

تقدیر از روسای موفق شعب بانک توسعه تعاون همگام با شبکه بانکی

گروه بانک و بیمه: دیجیتال مارکتینگ و فعالیت های 
نوی��ن بازاریابی خدمات بر بس��تر وب و تحت عنوان 
نئوبان��ک باعث ارائه خدمات بانکی ارزانتر نس��بت به 
بانک هاي س��نتی ش��ده و مزیت رقابتی بیش��تری در 
میان بنگاهای اقتصادی با رویکردجذب مشتری فعال 
و س��رمایه گذاری، شده است.به گزارش فوق العاده به 
نقل از افق س��رمایه، در س��ال های اخیر و با پیشرفت 
تکنولوژی، مفاهیم نوینی در بانکداری ش��کل گرفته 
و ش��یوه ارائه خدمات در جهان را با تغییرات شگرفی 
رو ب��ه رو کرده اس��ت، بانک ه��ا برای اینک��ه بتوانند 
در ب��ازار مال��ی از مزیت رقابتی بهره من��د گردند باید 
همواره بتوانند خود را با ش��رایط جدید س��ازگار نموده 
و فناوری ه��ای جدید را پذیرا باش��ند. امروزه یکی از 
ملاک ه��ای اصل��ی رقابت بین بانک ها، می��زان ارائه 
خدمات غیرحضوری بر بستر دیجیتال و با بهره مندی 
از متده��ای دانش بنیان بر پای��ه فناوری اطلاعات، به 
صورت مشتری محور، متنوع، سریع و کم هزینه است 
و “نئوبانک” مفهومی است که این ویژگی ها را پوشش 
می دهد. در س��ال های  ۲۰۱۵ و ۲۰۱۶، نسل جدیدی 
از رقب��ا در صنعت مالی ظهور کرد که می کوش��ید با 
تمرکز بر بس��تر موبایل نسبت به ایجاد بانک ها جدید 
و م��درن اقدام نموده و از این طریق بتوانند بانک های 
س��نتی و ش��عبه های فیزیکی را به چالش بکشند. از 
 Starling“  ای��ن گروه بازیگران جدید می ت��وان به
 ،“ Monzo“ ،“ Fidor Bank“ ،“Atom

Bank” و  “Pockit” اشاره نمود. این نئو بانک ها با 
سرعت بسیار زیاد مورد استقبال کاربران قرار گرفته و 
در فاصله زمانی کوتاهی رشد نموده و سودآور شده اند، 
این رقبای جوان با شفاف س��ازی فعالیت ها، تجزیه و 
تحلیل داده ها، ساده س��ازی مدل کس��ب و کار و ارائه 
خدم��ات بانکی ارزان تر نس��بت ب��ه بانک های بزرگ 
توانس��ته اند تا با ایجاد مزایای رقابتی بیشتر، بسیاری 
از مش��تریان را به س��وی خود جذب نمایند. بانکداری 
دیجیتال��ی بر بس��تر موبایل را نباید با س��رویس های 
الکترونیکی که بانک های سنتی ارائه می دهند اشتباه 

گرفت. چراکه، بانک های س��نتی با اس��تفاده از بستر 
فناوری اطلاعات، امکان دسترس��ی ساده تر به برخی 
از خدم��ات بانک��ی را فراهم می کردن��د؛ در حالی که 
بانک های تازه وارد و نئو بانک ها می کوش��ند تا تمام 
خدمات بانکی از قبل اح��راز هویت، امکان باز کردن 
حس��اب، گرفتن وام، مدیریت مالی و … را در بس��تر 
ابزارهای موبایلی به مشتریان عرضه کنند. امروزه این 
بانک های دیجیتالی با اس��تفاده از زیرساخت موبایل و 
با اخذ مجوزهای مربوط به رگولاتوری که متناسب با 
قوانین هر کشور متفاوت است، اغلب خدمات بانکی را 

به ص��ورت ارزان و بر پایه مدل های درآمدی متفاوت 
ب��ه مش��تریان بانکی ب��ه خصوص مش��تریان بانکی 
نس��ل   Z)جوانان( ارائه می دهند. عبدالمجید پورسعید 
مدیرعامل بانک ایران زمین در راس��تای ارائه خدمات 
مالی و بانکی با محوری��ت بانکداری دیجیتال، اظهار 
داشت: نگاه مجموعه بانک ایران زمین خلق ارزش در 
راس��تای ارائه خدمات نوین بانکی و مالی به مشتریان 
اس��ت و در این راس��تا حضور مجموع��ه های بزرگی 
همچون های وب می تواند تس��ریع کننده و راه گشا 
باشد. پورس��عید ادامه داد: پس از چندین سال تلاش 
مجدان��ه هم��کاران در بانک ایران زمی��ن این امکان 
فراهم شده است س��رویس های بانکی را در یک نئو 
بانک پیاده س��ازی کنیم و بر اساس بستری که ایجاد 
شده اس��ت بتوانیم خدماتی را به مردم ارائه دهیم که 
ارزش افزوده فراوانی دارد و ظرفیت و بستر لازم برای 
ارائه خدمات و سرویس های بیشتر در حوزه بانکداری 
دیجیتال به مشتریان در بانک ایران زمین فراهم است 
و ب��ا پتانس��یل موجود خلق خدمات جدی��د از اهمیت 
بالایی برخوردار است.  فرهاد اینالویی معاون فناوری 
اطلاعات بانک ایران زمین پروژه بانک در این حوزه را 
اولین نئوبانک واقعی در کشور اعلام کرد و گفت: مدل 
موفق در نئوبانک این اس��ت که کسب و کارهایی که 
خدمات به مشتریان می دهند به سمت نئوبانک بروند 
و نقش بانک در این میان خدمت رسانی به این حوزه 

است و مهمترین بحث در این راستا نوآوری است.

نئو بانک ایران زمین نوعی دیجیتال مارکتینگ در توسعه خدمات

تحول دیجیتال، مهمترین تهدید برای شرکت های بزرگ صنعت بیمه است
رئیس پژوهشکده بیمه:

دکت��ر حمی��د کردبچه رئیس پژوهش��کده 
بیم��ه در اولی��ن رویداد شتاب)اس��تارتاپی( 
ایده پ��ردازی در ش��رکت بیم��ه ای��ران، بر 
ضرورت برنامه ریزی ش��رکت های بزرگ 
صنعت بیمه برای مواجهه با تحول دیجیتال 
و عبور کم هزینه و سالم  از آن تاکید کرد. 
به گزارش روابط عمومی پژوهشکده بیمه، 
ایده پردازی  شتاب)استارتاپی(  رویداد  اولین 
در ش��رکت بیمه ایران ۱۳ بهمن ماه ۱۴۰۰ 
با هدف نوآوری، حل چالش ها و نیازسنجی 
صنعت بیمه و توسط مرکز آموزشی علمی 
کاربردی کسب وکار سبا متعلق به هلدینگ 
بیمه ای��ران برگزار ش��د.  در ای��ن رویداد 
ک��ه با مش��ارکت جمعی از ایده پ��ردازان و 

نوآوران صنعت بیمه و استارتاپ های فعال 
در حوزه اینش��ورتک برگ��زار گردید، دکتر 
حمی��د کردبچ��ه رئیس پژوهش��کده بیمه 
به ارائه س��خنرانی با محوریت چالش های 
ش��رکت های ب��زرگ در تح��ول دیجیتال 
پرداخ��ت. دکتر کردبچه با اش��اره به توجه 
جدی صنعت بیمه به حوزه تحول دیجیتال 
در چند س��ال اخی��ر و رویدادها و مطالعات 
اجرا ش��ده در کشور گفت مطالعات خارجی 
نیز همگی بر این نکته تاکید دارند که آینده 
صنعت بیمه آینده ای دیجیتالی خواهد بود، 
بدی��ن معنا ک��ه تس��لط و کارب��رد هوش 
مصنوعی، اینترنت اش��یا، علم داده و کلان 
داده ها در روش های کسب وکاری، صنعت 

را در طول کمتر از یک دهه آینده به شدت 
دیجیتال پایه خواهد نمود. وی اش��اره کرد، 
بحث��ی که کمت��ر مورد توجه ق��رار گرفته، 
جایگاه و نقش ش��رکت های ب��زرگ بیمه 
مثل ش��رکت بیمه ایران، که سهم بازاری 
قابل توجه��ی را دارند، به عنوان پیش��ران 
تح��ول دیجیت��ال وهمچنی��ن چالش های 
آن ها در برخورد با تحول دیجیتال اس��ت. 
رئیس پژوهش��کده بیمه اف��زود: با توجه به  
تقس��یم ناپذیری مخارج تحقیق و توسعه و 
عدم توانایی ش��رکت های بیمه کوچک در 
تامین مخارج بالای آن، ش��رکت های بیمه 
بزرگ در زمینه تحقیق و توس��عه می توانند 
نقش تعیین کننده  و پیش��ران در توس��عه و 

کاربرد فناوری  نوین داش��ته باش��ند. اما با 
این حال، ش��رکت های بیمه بزرگ با وجود 
توانایی س��رمایه گذاری های عظیم در این 
حوزه، با چالش هایی نیز مواجه هس��تند که 
اگر به آن ها توجه نش��ود ممکن اس��ت به 
س��رعت س��هم بازاری و جایگاه خود را از 
دست بدهند و حتی بقای آن ها مورد تهدید 
قرار گیرد. رئیس پژوهش��کده بیمه عنوان 
کرد آنچه این خطر را برای شرکت های بیمه 
بزرگ جدی تر می کند آن است که تغییر در 
این فرایند دیگر مانند قبل خطی نیست که 
سهم یک ش��رکت کوچک جدید به تدریج 
با یک نرخ ثابتی رش��د کند، حتی رشد این 
نرخ نمایی هم نیس��ت، بلکه می تواند یک 

فرایند جهشی باشد که در یک مدت کوتاه 
، مثلا دو س��ال، یک شرکت کوچک را به 
بزرگترین شرکت صنعت بیمه کشور تبدیل 
کند، ل��ذا این مخاطره برای ش��رکت های 
ب��زرگ جدی تر از مخاطرات��ی نظیر حضور 
شرکت های جدید در دوره خصوصی سازی 
است.  دکتر کردبچه در این چارچوب ضمن 
اش��اره به چالش اساسی تحول دیجیتال در 
مقابل ش��رکت های ب��زرگ، چالش نیروی 
انسانی، سازمان، سکون و لختی، حکمرانی 
و  کار با اس��تارتاپ ها و فن آوری های نوین 
را به عنوان چالش های مهم برشمرده و دو 
مورد اصلی برای شرکت بیمه ایران را مورد 

بحث قرار داد.

–
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دانشنامه
امامجمعهکرج:

مسئولان اقتصادی برای جبران اقدام عاجل داشته باشند
امام جمعه کرج گفت: اگرچه دش��من نتوانسته به اهداف 
خودش در این تحریم ش��دید اقتصادی برس��د اما به هر 
جهت مردم در زحمت و س��ختی هستند و دستوراتی که 
می توانست کارساز باشد به آن کمتر توجه شده است. به 
گزارش مهر، آیت الله س��ید محمدمهدی حسینی همدانی 
ظهر جمع��ه در خطبه ه��ای نماز جمعه ش��هر کرج که 
در مص��لای بزرگ امام خمینی )ره( برگزار ش��د، ضمن 
عرض تبریک به مناسبت حلول ماه رجب المرجب، بیان 
داش��ت: ماه رجب ماه بزرگی است که در آن وارد شدیم 
و بای��د قدر بدانیم و فرصت روزه و اس��تغفار و بندگی و 

ذک��ر و دعا و مناجات را در این ماه خدا و ماه امیرالمؤمنین از دس��ت ندهی��م.روی بابیان اینکه این ماه به 
خاطر اینکه در بین ماه های دیگر س��ال به تنهایی ماهی اس��ت که از حرمت و احترام برخوردار است به آن 
رجبُ الفرد می گویند، اظهار داش��ت: تا فرصت و توان دارید از لحظات این فصل بندگی و سه ماه آن بهره 
معنوی ببرید چراکه زمانی می رسد که آرزو داریم یک روز روزه بگیریم اما توان نداریم لذا به خودمان برای 
رش��د معنوی خودمان کمک کنیم. رئیس س��تاد امربه معروف و نهی از منکر اس��تان البرز با تأکید بر اینکه 
باید توجه داش��ت که در بین نیروهای ارتش مهم ترین و نزدیک ترین و مورد اعتمادترین قس��مت که اتفاقاً 
تحت نظارت شدید آمریکائی ها اداره می شد نیروی هوائی بود و این حرکت چقدر پیام داشت در آن مقطع 
لذا باید هرس��اله یادآوری و قدردانی کنیم، گفت: همه این ها نش��ان می دهد که مردم بر اس��اس یک باور 
قوی که ریش��ه در اعتقادات دینی آنان داش��ت برای برقراری نظامی بر مبنای دستورات شرع مقدس قیام 
کردند تا ارزش های الهی حاکم ش��ود و تا امروز هم بر سر پیمان خودشان ایستاده اند. خون داده اند سختی 
و محرومیت و تحریم ظالمانه مستکبران عالم را تحمل کرده اند و برای دفاع از کیان و کشور اسلامی شان 
دورتر از مرزها ش��هید داده اند اما حاضر نیس��تند لحظه ای از عزت و استقلال و آرمان های الهی خود دست 
بکشند. البته دشمن، دشمن است، ما نباید خواب باشیم و بی توجه در زمین او بازی کنیم. آیت الله حسینی 
همدانی در بخش دیگری با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار با فعالان اقتصادی، تصریح کرد: 
بیان��ات حضرت آقا با فعالان اقتصادی را ملاحظه فرمودید و گلایه هائی که داش��تند که بی س��ابقه بود و 
کنایه از کم کاری شدید یک دهه مسئولان اقتصادی داشت و همچنین بی توجهی کسانی که می توانستند 
آت��ش به اختیار فرامین را عملیاتی کنند اما کمت��ر انجام دادند. باید همه درس بگیرند و برای جبران اقدام 
عاجل داش��ته باشند. اگرچه دشمن نتوانس��ته به اهداف خودش در این تحریم شدید اقتصادی برسد اما به 
هر جهت مردم در زحمت و س��ختی هس��تند و دس��توراتی که می توانست کارس��از باشد به آن کمتر توجه 
ش��ده اس��ت. وی در ادامه افزود: به نظرم می رسد در همین استان کارگروهی ناظر به فرمایش حضرت آقا 
در جهت بهره وری بیش��تر ش��هرک های صنعتی و واحدهای تولیدی و پارک علم و فناوری و بخش های 
کش��اورزی تحت نظارت اس��تاندار محترم تشکیل شود و اقدام عملی و نتیجه آن را به مردم گزارش دهند؛ 
و مطمئن باش��ند که برکات فراوانی برای اس��تان و کشور خواهد داشت. امام جمعه کرج با تأکید بر اینکه از 
پرچم اقتدار غافل نباشید، گفت: تذکری دادند که تذکر خوبی است؛ پرچم جمهوری اسلامی را هرکسی بر 
سر در خانه اش نصب کند که هم شادی آور و امیدآفرین است هم تودهنی به دشمن است. کسانی که این 
پرچم رادارند بزنند، کسانی هم که ندارند، شاید امروز اینجا آماده کرده باشند، تهیه کنید و این را بر سردر 
خانه ها بزنید. آیت الله حس��ینی همدانی در بخش دیگری با اش��اره به ارتحال عالم و فقیه مجاهد و بصیر 
آیه الله العظمی صافی گلپایگانی، گفت: بزرگواری که به ش��دت به امام عصر ارواحنا فداه عش��ق داش��ت و 
دراین باره هم سخن می گفت و هم می نوشت که یکی از مهم ترین اثرات ایشان منتخب الاثر است. اشعار 
زیبایی درباره اهل بیت و حضرت دارند. در فقاهت هم از اس��اطین فن بودند و خیلی هم مواظب بودند که 
فرقه ها و نحله های فکری چکار می کنند و اگر لازم بود پیام می دادند. رصد دقیقی از اوضاع داش��تند.وی 
بابیان اینکه آیت الله العظمی صافی گلپایگانی غیرت دینی بالائی داش��تند و اگر مسئولی خطوط قرمز دینی 
را در مس��ئولیتش رعایت نمی کرد او را نمی پذیرفتند، گفت: گاهی آقازاده ایشان زنگ می زد و می گفت آقا 
با شما کاردارند بعد ایشان می فرمودند که موضع گیری شمارا راجع به فلان موضوع دیدم و تشکر و تقدیر 
می کردن��د و بنده را مورد لطف قرار می دادند. مکرر ایش��ان در تماس بودن��د. خدای تعالی با اولیاء خودش 

محشور بگرداند. صلواتی قرائت بفرمائید.

تنظیم تلسکوپ فضایی جیمز وب آغاز شد
ناس��ا اعلام کرد فرایند تنظیم تلسکوپ جیمز وب 
آغاز ش��ده اس��ت. به گزارش اس��پیس، تلسکوپ 
فضای��ی جیم��ز وب همچن��ان در ح��ال انج��ام 
اصلاح��ات اس��ت. اعضای تیم این پ��روژه اعلام 
کردند یک ماموریت ۳ ماهه برای تنظیم این ابزار 
۱۰ میلیارد دلاری آغاز کرده اند که در ۲۵ دسامبر 
به فضا فرستاده ش��د. طی روزهای گذشته، برای 
نخس��تین بار فوتون های ستاره های دوردست از 
کل تلس��کوپ گذر کردند و توسط دوربین مادون 
قرمز وب)NIRCam( ردیابی شدند. این لحظه 
ای مهم برای تلسکوپ به حساب می آید و زمینه 
را برای تنظیم ابزار فراهم می کند. مقامات ناس��ا 
در یک پس��ت وبلاگی در این باره نوشته اند: این 
نقطه عط��ف، یکی از گام های اولیه ما برای ثبت 
تصاویری اس��ت که نخست غیرمتمرکز هستند و 
می توان با کمک آنها به آرامی تلسکوپ را تنظیم 
کرد. در حقیقت این آغاز فرایند اس��ت، اما تاکنون 
نتایج اولیه با انتظارات و ش��بیه سازی ها یکسان 

بوده است.

حريم ساحل عکس: yjcفناوري

اخلاق

شرح دعای بیست و پنجم صحیفه مبارکه سجادیه )۹(

 حجت الاسلام والمس��لمین موسوی مطلق: وَ أصَِحَّ 
ليِ أبَدَْانهَُمْ وَ أدَْیَانهَُمْ وَ أخَْلَاقَهُمْ در این فراز حضرت 
امام زین العابدین و سیدالس��اجدین س��لام الله علیه 
سلامت سه چیز را از خداوند برای فرزندان از خداوند 

طلب می نماید: ۱. س��لامت بدن؛ ۲. س��لامت دین؛ 
۳. س��لامت اخلاق؛ گر چه در روایات ما هم جس��م 
هم جس��د و هم بدن آمده اس��ت و حتما فرق هایی 
دارد ولک��ن وج��ه مش��ترک همه مجم��وع اعضای 
انس��ان و پیک��ر را در بر می گیرد س��لامت بدن در 
تعالی��م وحیانی جایگاه خاص دارد رس��یدگی به بدن 
از فرمان های قوه عاقله اس��ت و اینکه گفته ش��ده 
بدن مرکب روح است س��خنی بی ربط نیست برای 
س��لامت بدن باید از آنچه گفته شده و دستورالعمل 
های��ی که در کیفیت خواب و تغذی��ه و امثالهم امده 
پیروی کرد. س��لامت دین دومین موضوع س��لامت 
اس��ت واز جمله تقاضاهای اس��ت که در ادعیه به ما 

آموزش داده اند در اهمیت س��لامت دین این روایت 
گویا اس��ت: در آخر ش��عبان که رسول خدا صلیّ الّله 
علیه و آله آن خطبه غرّا را درباره ماه مبارک رمضان 
انش��ا فرمود، در آخر روایت دارد که حضرت علی بن 
اب��ی طالب گفت: »ای رس��ول خدا! افضل اعمال در 
این ماه رمضان چیست؟«. پیامبر فرمود: »الورع عن 
محارم الّله؛ ]۱[ پرهی��ز از گناهان«. آن وقت پیغمبر 
به علی علیه السّ��لام بش��ارت داد ک��ه »در این ماه 
رمض��ان، ش��قی ترین اف��راد خلق- که ش��قی تر از 
پی کننده ناقه صالح اس��ت- فرقت را می ش��کافد، 
محاس��نت را از خون س��رت خضاب می کند و گریه 
کرد«. علی علیه السّ��لام پرس��ید: »ای رسول خدا!: 

ذلک فی س��لامة من دینی؟؛ آیا در آن هنگام، دین 
من س��لامت اس��ت؟«. در روایاتی که در اهمیت و 
راههای حفظ دین ام��ده پی به اهمیت این موضوع 
می بریم و سومین موضوع سلامتی سلامت اخلاق 
است س��لامت اخلاقی یعنی سلامت رفتاری انسان 
هاست؛ برای کمال نیارمند به هر سه نوع از سلامت 
هس��تیم ممکن است کسی بدن س��الم داشته باشد 
ولی بی دین و اخلاق باش��د ممکن است کسی بدن 
و دین سالم داشته باشد ولی رفتار سالم نداشته باشد. 
دین علمی قبول دین است یعنی مجموعه ای از باید 
ها و نباید ها و دین عملی همان اخلاق اس��ت که در 

رفتارها بروز و ظهور پیدا می کند.
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آگهی 

خطیب نماز جمعه تهران با بیان اینکه دهه فجر استفاده از 
ذخیره تمام نشدنی انقلاب اسلامی است، گفت: دهه فجر 
مثل عاشورا و غدیر است و باید همه ساله مردم این جشن 
پی��روزی را تکرار کنند. به گزارش مهر، حجت الاس��لام 
کاظم صدیقی خطیب جمعه ته��ران در خطبه های نماز 
جمعه ضمن تهنیت به مناسبت فرا رسیدن ماه رجب، نام 
و ی��اد مرحوم آیت الله صافی گلپایگانی را گرامی داش��ت 
و گفت: دهه فجر اس��تفاده از ذخیره تمام نشدنی انقلاب 
اسلامی اس��ت. وی افزود: دهه فجر مثل عاشورا و غدیر 
اس��ت و باید همه ساله مردم این جشن پیروزی را تکرار 
کنن��د تا این جریان فکری عمیق تاریخی به نس��ل های 
بعد نیز منتقل شود. خطیب نماز جمعه تهران اظهار کرد: 
خودمان نیز با تکرار روایتی درست از انقلاب اسلامی تنبه 
پیدا می کنیم؛ یاد امام، شهدا، جبهه، دفاع جانانه مردم در 
خطرات و مناس��بات مختلف همان یاد خداست که ما را 
در موض��وع انقلاب به روز نگه می دارد. حجت الاس��لام 
صدیق��ی عنوان کرد: انقلاب ما انقلاب بی مثالی اس��ت. 
انقلاب یعنی تحولی در جریان که ادامه داش��ته باشد، هر 
روزی که تحول و پویایی نباش��د، رک��ود خواهد آمد، نور 
خدا خاموش��ی ندارد و اینکه امام خمینی )ره( این انقلاب 
را انفجار نور نامیدند حس��اب دارد. وی با بیان اینکه این 
انق��لاب با ویژگی های خ��ود جهان را تح��ت تأثیر قرار 
داده اس��ت، گفت: انقلاب ما تاریخ را تغییر داد، مناسبات 
بین الملل��ی را عوض کرد و راهی نوی��ن را برای آمادگی 
جهان جهت پذی��رش عدل امام زمان )ع��ج( ارائه کرد. 

خطیب نم��از جمعه تهران ادامه داد: این انقلاب عظیم و 
غیرقابل وصف است و آنچه تا امروز درباره آن بیان شده 
و می شود بخشی از تجلی انقلاب اسلامی است. انقلاب 
پدیده الهی و غیبی اس��ت که با تحلیل های مادی قابل 
تبیین نیست. حجت الاس��لام صدیقی اظهار کرد: اولین 
ویژگ��ی که در این انقلاب وج��ود دارد، رهبری انقلاب و 
مکتبی اس��ت که چنین رهب��ری را در دامن خود تربیت 
کرده اس��ت. اگر چه ملت ای��ران با این انقلاب و با نفس 
مرجع تقلی��دی متحول ش��دند، اما این انق��لاب، صرفاً 
انق��لاب ایران نبود، انقلاب مس��تضعفان بود. وی عنوان 
کرد: انقلاب جبه��ه ای بود که بدون اینکه ما دخالتی آن 
سوی مرزها داشته باشیم، تفکری را به میدان آورد که در 
مقابل ظلم و بی عدالتی ایستاده است. این انقلاب احیای 
فطرت ها، بیدارگری، عزت، ارتباط صحیح دنیا و آخرت و 
احیای مکتب زندگی ساز اسلام است. خطیب نماز جمعه 
تهران تأکید کرد: اسلام، مکتبی است که مدیریت، امامت، 
رهبری، اقتصاد، فرهنگ، تربیت، نظامات بین المللی، جهاد، 
ظلم ستیزی و استکبارستیزی، اخلاق، عرفان و عشق دارد. 
صدیقی افزود: اس��لام دینی است که جامعه را به صورت 
یک واحد با ایمان و با محبت منسجم می کند و از پیوستن 
آحاد مردم به یکدیگر اقیانوسی عظیم به وجود می آورد که 
امواج اتحاد دینی و تولیدی این اقیانوس تمام قدرت ها را 
به چالش می کش��د، آنچنان که تاکنون نیز کشیده است. 
وی گفت: محور ای��ن انقلاب را یک رجل الهی، حکیم، 
عارف و خودس��اخته کلید زد که نفس گرم او که از ایمان 

او ناش��ی می شد، در طول زمان حوزه ها را متحول کرد و 
ب��ه مردم رس��ید. مردم گوهری گم ش��ده را یافتند و زیر 
پرچم او انقلاب اسلامی را رقم زدند؛ انقلابی که معجزه 
بزرگی را به دنیا ارائه کرد. خطیب نماز جمعه تهران درباره 
ویژگی های امام خمینی )ره( بیان کرد: امام پیش از آنکه 
در مقابل شاه قرار بگیرد و در برابر آمریکا قد علم کند، با 
نفس خود مقابله کرده بود و حتی لحظه ای از خود غافل 
نبود. صدیقی عنوان کرد: باید حواسمان به خودمان باشد 
و پیش از آنکه به دیگران ایراد بگیریم، خودمان را ارزیابی 
کنی��م. امام خمینی )ره( علی الدوام )مداوم( مراقب اعمال 
خودش بود. امام موحدی بود که خدا را یافته و ش��ناخته 
بود. خطیب نماز جمعه تهران تأکید کرد: نکته دیگر این 
است که انقلاب امام، انقلابی مکتبی بود و بر تحول بشر 
و حرکت این قافله به سوی خدا مبتنی بود. عدل و قسط 
هدف متوس��طی اس��ت که بدون آن نمی شود به خداوند 
رسید؛ اما بنا و هدف اصلی این است که انسان هایی باشیم 
که در راه امام عصر )عج( قدم برداریم. البته بس��تر لازمه 
پیاده کردن عدل و قس��ط است. از فضای خانه گرفته تا 
جامعه باید حقوق دیگران را رعایت کنیم. صدیقی اظهار 
کرد: امام )ره( ش��خصیتی داش��ت که نه ترس و یأس بر 
او عارض می ش��د و نه غ��رور او را می گرفت. وی افزود: 
با س��خنرانی های امام، مردم در ایران پخته شدند، عشق 
آن ها روزافزون شد و برای بازگشت امام، بی تاب بودند. در 
چنین فضایی وقتی از امام می پرسند از بازگشت به ایران 

چه احساسی دارید؟ فرمودند »هیچ«! 

دهه فجر استفاده از ذخیره تمام نشدنی انقلاب اسلامی است
حجت الاسلام صدیقی در خطبه های نماز جمعه تهران:

رئیس ستاد نیروهای مسلح دولت نجات ملی یمن گفت: 
در ص��ورت اس��تمرار حملات و تجاوز آن ه��ا، نیروهای 
یمنی حملات جدیدی را با دقت بیشتر و قدرت تخریب 
گس��ترده تر علی��ه آن ها انج��ام خواهد داد. ب��ه گزارش 
المیادین، یک مقام ارشد نظامی دولت نجات ملی یمن 
اعلام کرد که آینده دردناکتری در انتظار متجاوزان است. 
محمد الغماری رئیس ستاد نیروهای مسلح یمن در صنعا 
اعلام کرد: نیروهای مسلح یمن در زمینه صنایع نظامی 
به پیشرفتهای ش��گرفی نائل آمده اند. رئیس ستاد کل 
نیروهای مس��لح یمن در صنعا اعلام کرد که حمله های 
یمن به متجاوزان در روزهای آینده ش��دیدتر و دقیق تر 
خواهد بود. وی تاکید کرد: ارتش یمن در زمینه س��اخت 
تجهیزات نظامی پیشرفته، توانمندی زیادی کسب کرده 
است. الغماری با هش��دار به متجاوزان و دشمنان یمن، 
اعلام کرد که در صورت استمرار حملات و تجاوز آن ها، 
نیروهای یمنی حملات جدیدی را با دقت بیشتر و قدرت 
تخریب گسترده تر علیه آن ها انجام خواهد داد. وی افزود: 

موازنه قدرت تغییر کرده اس��ت به صورتی که ۷ س��ال 
محاصره اقتصادی ظالمانه علیه یمن، نه تنها نتوانس��ته 
جلوی پیش��رفت یمنی ه��ا را بگیرد بلکه دس��تاوردها و 
پیروزی های بسیاری را برای یمن به  همراه داشته است. 
وی با اشاره به اینکه تسلیحات بازدارنده راهبردی یمن 
امروز موازنه قدرت را به نفع یمن تغییر داده است، تاکید 
کرد: موش��ک ها و پهپادهای یمنی توانس��ته اند حملات 
دقی��ق و دردناکی را در عمق کش��ورهای متجاوز انجام 
دهند. چند روز قبل، س��رتیپ یحیی س��ریع سخنگوی 
نیروهای مس��لح یمن در صفحه شخصی خود در توئیتر 
بار دیگر با تکرار هش��دار درباره نمایش��گاه اکسپو دبی 
نوش��ت: »برای اینکه نمایش��گاه اکس��پو امنیت داشته 
باش��د، دوباره توصیه خود را تکرار می کنیم«. س��رتیپ 
یحیی س��ریع همچنی��ن از همه ش��هروندان اماراتی و 
اتباع خارجی مقیم این کش��ور خواس��ت از همه امکانی 
که احتمال هدف قرار گرفتن آنها وجود دارد، دور باشند. 
این در حالی اس��ت که امارات پیشتر از به تعویق افتادن 

مراس��م اکس��پو دبی که قرار بود ۳۰ ژانویه برگزار شود 
خب��ر داد و علت آن را ش��رایط اضط��راری اعلام کرد. 
مسئولان مرتبط با نمایش��گاه اکسپو دبی اعلام کردند 
که مجبور شده اند به دلایل فوق العاده جشنی را که قرار 
ب��ود در تاریخ ۳۰ ژانویه در دبی برگزار ش��ود، لغو کنند. 
س��خنگوی نیروهای مسلح یمن پس از دو حمله موفق 
جنبش انصارالله به ابوظبی و دبی با اش��اره به نمایشگاه 
اکس��پو دبی در صفحه توئیتر خود نوشته بود: در برابر ما 
ش��اید شکست بخوری.... بهتر است مقصد خود را تغییر 
دهید. انصارالله یمن در قالب »عملیات طوفان یمن ۱« 
و »عملیات طوفان یمن ۲« یمن موفق ش��د ابوظبی و 
دبی را با پهپادها و موش��ک های خ��ود هدف قرار دهد. 
مبارزان یمنی به ام��ارات توصیه کرده اند از جنگ یمن 
خود را کنار بکشد در غیر این صورت باید منتظر حملات 
بیشتر باشد. پیش از این نیز یحیی سریع به شرکت های 
خارجی مس��تقر در امارات توصیه کرده بود سرمایه های 

خود را از امارات خارج کنند.

رئیس ستاد نیروهای مسلح یمن:
روزهای آینده حملات دقیق و دردناکتری در انتظار متجاوزان است

مع��اون پارلمانی رییس جمهور درب��اره پرداخت حقوق 
گفت: رییس جمهور بار ها اعلام کرد که ما در کش��ور 
یک نظام پرداخت عادلانه نداریم. به گزارش دانشجو، 
سید محمد حسینی در گفت و گو با خبرنگاران در زواره 
اردستان افزود: لایحه بودجه مهمترین سند مالی دولت 
بشمار می آید که هم اکنون در مجلس در دست بررسی 
بوده و طبیعی است که با نظرات کارشناسی نمایندگان 
تغییراتی در آن بوجود آید ولی دولت خواستار حفظ شاکله 
لایحه توسط مجلس شورای اسلامی است. وی تصریح 
کرد: منابع درآمدی، مصرف و هزینه ها باید به گونه ای 
باشد که توازن برقرار شود و اگر ما بدون منابع، مصرف 
های جدیدی را تعریف کنیم در واقع کس��ری بودجه و 

تورم ایجاد خواهد شد که نمایندگان مجلس باید آن را 
مد نظر داشته باشند. معاون پارلمانی رییس جمهور درباره 
پرداخت حقوق خاطرنش��ان ک��رد: رییس جمهور بارها 
اعلام کرد که ما در کش��ور یک نظام پرداخت عادلانه 
نداریم، در دوران گذش��ته ای��ن  موضوع به وجود آمده و 
نهادها و دستگاه های گوناگون خود را استثنا کرده است 
و یک نظام و انسجام خوبی از قبل وجود ندارد. حسینی 
گفت: س��ازمان اداری و استخدامی کشور مسوول شده 
اس��ت در رابطه با نیروهای رس��می، پیمانی، شرکتی، 
کارمعین، ساعتی و هر نوع دیگر یک تصمیم قاطع بگیرد 
تا عدالت پرداخت حاکم شود. وی افزود: امیدواریم شرایط 
طوری پیش برود که  نحوه پرداخت عادلانه و وضع بهتر 

ش��ود و مجلس انقلابی هم همراه این تصمیم اس��ت. 
همچنین سید محمد حسینی شامگاه پنجشنبه در آیین 
سی و ششمین سالگرد شهادت شهید حجت الاسلام 
سیدحسن طباطبایی نسب و یادواره ۱۲۰ شهید بخش 
زواره در سالن امامزاده یحیی )ع( این شهر گفت: دشمن 
از روحیه شهادت طلبی ملت ایران هراس دارد و تا وقتی 
که این روحیه در بین ملت ما باشد آنها کاری نمی توانند 
انجام دهند. وی با تاکید بر اینکه امروز جمهوری اسلامی 
به عنوان قدرت اول منطقه در سطح جهان شناخته شده 
اس��ت، اظهار داشت: امروز فرهنگ ایثار و شهادت را در 
جامعه می بینیم و باید همه تا آخرین نفس پای انقلاب و 

ارزش ها و آرمان های ملت بایستیم. 

در کشور یک نظام پرداخت عادلانه نداریم
معاون پارلمانی رییس جمهور:


